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Obaj są nieprawomocnie skazani za tę samą zbrodnię na 25 lat pozbawienia wolności, przy czym 
Norbert Basiura za zgodą sądu przebywa na wolności, a Ireneusz M. wciąż w areszcie. Za tydzień 
Sąd Apelacyjny zajmie się sprawą. Co może zrobić?

Winni, niewinni, powtórka? 
Co teraz może sąd
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Przeczytaj to, 

Jedna szajka została rozbita. 
Zatrzymano aż 19 osób, ale inni 
się nie poddają i oszukują na 
jeszcze większą skalę. Takie 
wiadomości lawinowo trafi ają 
do mieszkańców powiatu. 
To wręcz zmasowany atak 
SMS-owych oszustów. Jeśli 
ułatwisz im dostęp do swojego 
telefonu, stracisz wszystkie 
pieniądze z konta...

40-latka z Jelcza-
Laskowic szukają rodzina, 
znajomi, „Strzelcy”, 
harcerze i policja. Ostatni 
raz widziano go ponad 
tydzień temu w szpitalu...

s. 18

Krzysztof 

zaginął

Rozbierają. 
To widać!

Nie ma wątpliwości, że na 
zapleczu parku handlowego 
przy ul. 3 Maja wciąż 
rozbierają pozostawiony 
pod sklepem sprzęt agd 
i porzucają odpady na 
dawnej bocznicy kolejowej. 
Jest reakcja sklepu

Do końca lipca 
zaszczepią wszystkich 
w powiecie?

zanim będzie zanim będzie zanim będzie 
za późno!

s.8

s. 2 i 11
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POWIAT 
Trzeba uważać! 

Wielu mieszkańców nasze-
go powiatu dało się nabrać 
na metodę tych oszustów. 
Policja rozpracowała szaj-
kę, która w niespełna pół 
roku wyłudziła ponad 1,5 
miliona złotych. Ale to nie 
oznacza, że groźne SMS-y 
przestały być wysyłane. 
Nadal są, i to lawinowo. 
O tym piszemy szczegó-
łowo na stronie 11. A jak 
doszło do zlikwidowania 
tej szajki?

To była bardzo duża ak-
cja. Policja przeprowadziła 
ją w kwietniu i zatrzymała 
członków zorganizowanej 
grupy przestępczej. Wpadli 
dzięki pracy śledczych z ko-
mendy głównej i funkcjona-
riuszy z wydziału do walki 
z cyberprzestępczością KWP 
Katowice. Obywatele Białoru-
si i Ukrainy oszukali kilkaset 
osób, w sumie wyczyścili 
konta bankowe na ponad 1,5 
miliona złotych. Siedemna-
stu oszustów tymczasowo 
aresztowano, a jednego objęto 
dozorem policyjnym. Policja 
prowadziła akcję jednocześnie 
w Katowicach, Warszawie, 
Krakowie, Tczewie i Wrocła-
wiu. Co ważne - niektórych 
udało się zatrzymać na gorą-
cym uczynku. To oni odpo-
wiadają ze metodę, o której 
pisaliśmy wiele razy - wysy-

łali SMS-y z informacją, że 
trzeba dopłacić złotówkę lub 
pięćdziesiąt groszy do prze-

syłki, na którą rzekomo czeka 
odbiorca takiej wiadomości. 
W SMS-ie zamieszczony był 
link, pod którym miały być 
szczegóły, a w rzeczywistości 
było przekierowanie na fał-
szywą stronę banku. Sprawcy 
nakłaniali w ten sposób do 
uruchomienia przesłanego 
linku, docelowo umożliwiają-

cego przejęcie loginu i hasła 
do bankowości elektronicznej 
i kradzieży pieniędzy z konta. 
Oszuści wielokrotnie zaciągali 
też pożyczki na przejętych 
rachunkach i wyprowadzali 
tak pozyskane środki. W ciągu 
pół roku rozesłali nie mniej 
niż 280 tysięcy fałszywych 
wiadomości. 

Wciąż jednak trzeba być 
bardzo czujnym, bo aktywne 
są kolejne grupy przestęp-
cze. Od około dwóch tygodni 
rozsyłają SMS-y informujące 
o zatrzymanej przez służby 
celne przesyłce i nieopłaco-
nym mandacie. O tym szcze-
gółowo piszemy w tym wy-
daniu, w artykule „Przeczytaj, 

zanim będzie za późno”. Po 
tym, jak tekst był już goto-
wy, do redakcji zgłaszali się 
kolejni mieszkańcy, którzy 
informowali, że oszuści cały 
czas modyfi kują metody. Teraz 
już nie tylko piszą o służbach 
celnych, po prostu wysyłają 
SMS z informacją, że rzeko-
ma przesyłka jest w drodze. 
O tej metodzie poinformował 
redakcję Bogdan: - Teraz oszu-
ści próbują podszyć się pod 
kurierów - napisał i podesłał 
screen z treścią wiadomości 
- oczywiście w SMS-ie był 
też podejrzany link. W tym 
samym dniu napisał do nas 
pan Łukasz, też podesłał dwie 
takie wiadomości - w jednej 
była informacja, że paczka 
czeka już na odbiór w miejscu, 
które... w Oławie nie istnieje. 
Najlepszym sposobem na takie 
wiadomości jest po prostu 
blokowanie nadawców. To naj-
częściej SMS-y przychodzące 
z numerów zagranicznych, 
z odnośnikami do dziwnych 
stron internetowych...

(AH)

To oni rozsyłali te 
NIEBEZPIECZNE SMS-y!

Jeden z 19 zatrzymanych
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Tak wyglądało „centrum dowodzenia”. Masa telefonów, dzięki którym oszuści działali
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Policja zatrzymała niektórych na gorącym uczynku, właśnie rozsyłali 
fałszywe SMS-y

To najnowsze metody oszustów. Mieszkańcy Oławy dostali takie wiadomości 18 i 19 kwietnia. Jeżeli SMS 
przyszedł z zagranicznego numeru, zawiera błędy językowe i dziwny link - możesz być pewny, że to próba 
wyłudzenia pieniędzy! O podobnych metodach piszemy na stronie 11
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POWIAT 

Na taką kwotę złodzieje 
ukradli sprzęt, w tym dwa 
motocykle. Grasowali 
w Oławie, gminie Oława 
i gminie Jelcz-Laskowice. 
Grozi im do 10 lat 
więzienia

Nielegalny proceder ukrócili 
policjanci z oławskiego wy-
działu kryminalnego. Trafi li 
na trop i dociągnęli sprawę do 
końca. 41-latek i 11 lat młod-
szy wspólnik są podejrzani 
o kilka włamań. Szczegól-
nie upodobali sobie miejsca, 
gdzie mogli trafić na drogi 
sprzęt budowlany. Policjanci 
ustalili, że w drugiej połowie 
marca w gminie Oława ukradli 
m.in. agregat prądotwórczy, 
kilkadziesiąt zacisków sza-
lunkowych, płyty szalunkowe 
i materiały budowlane. Mniej 
wiecej w tym samym czasie 
„odwiedzili” innego miesz-
kańca gminy i włamali się do 
garażu, przywłaszczyli dwa 
motocykle. Na początku stycz-

nia splądrowali garaż miesz-
kańca Oławy, zabrali kilka 
silników spalinowych, agre-

gaty, piły spalinowe i elek-
tronarzędzia. Nie pominęli 
gminy Jelcz-Laskowice, gdzie 

włamali się do dwóch konte-
nerów budowlanych - zabrali 
miedzy innymi niwelatory, łaty 
niwelacyjne, uprzęże do pracy 
na wysokości, szlifi erki, zacze-
py do podnoszenia szalunków.

Postawiono im zarzuty kra-
dzieży i włamań, obaj się przy-
znali. Policjanci już odzyskali 
część skradzionego mienia, 
a zgromadzony materiał dowo-
dowy pozwolił na zastosowa-
nie środka zapobiegawczego 
w postaci dozoru policyjnego. 
- Sprawa ma charakter rozwo-
jowy - mówi podinsp. Alicja 
Jędo. - Policjanci sprawdzają, 
czy nie doszło do innych dzia-
łań przestępczych z udziałem 
podejrzanych.

(AH)

163 tysiące złotych 
- TAKIE SĄ STRATY!

Policja odzyskała cześć skradzionego sprzętu
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przeszli obojętnie...
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POWIAT 
Przepisy i liczby 

Nadkomisarz Artur Dobro-
wolski, komendant KPP 
w Oławie informuje o dzia-
łaniach policji w związku 
z obostrzeniami

Policjanci KPP w Oławie od 
początku epidemii prowadzą 
wzmożone kontrole, aby zmi-
nimalizować rozprzestrzenia-
nie się koronawirusa. Współ-
pracują też z Powiatową Stacją 
Sanitarno-Epidemiologiczną 
w Oławie oraz innymi instytu-
cjami. Komendant podkreśla, 
że działania były i są oparte na 
aktach prawnych regulujących 
kwestię działalności policji 
(szczegóły publikujemy na 
portalu TuOlawa.p,).

W powiecie oławskim 
od początku wprowadzenia 
stanu epidemii, do kwietnia 
2021 obowiązkowej kwa-
rantannie poddanych zostało 
18 500 osób, izolacji domowej 
5510 osób natomiast 79 osób 
zmarło.

- Dlatego działania poli-
cji były i są ukierunkowa-
ne na przestrzeganie przez 
społeczeństwo wydanych na 
podstawie prawa przepisów 
sanitarnych - mówi komen-
dant Dobrowolski. - W czasie 
służby policjanci prowadzili 
i prowadzą szereg działań 
związanych z przeciwdzia-
łaniem rozprzestrzeniania 
się COVID-19. Wykonują 
m.in. zadania związane z eg-
zekwowaniem przestrzegania 
i stosowania się do zakazów 
i nakazów obowiązujących 
w wyznaczonych strefach. 

Co to znaczy? Patrolują 
teren powiatu oławskiego, ze 
szczególnym uwzględnieniem 
miejsc określonych w prze-
pisach. Kontrolują sklepy, 
targowiska i punkty usługowe 
np. siłownie, baseny, hotele, 
restauracje, urzędy pocztowe, 
placówki bankowe - pod kątem 
stosowania się do narzuconych 
obostrzeń. Cały czas prowa-
dzone są akcje informacyjne 
dla mieszkańców oraz kontrole 
osób objętych kwarantanną 
oraz przebywających na izo-
lacji. - Prowadzone czynności 
mają na celu zapobieżenie 

wszelkim zachowaniom mo-
gącym stanowić zagrożenie 
dla bezpieczeństwa osób 
i mienia lub naruszających 
porządek publiczny, zgodnie 
z wydanymi przepisami prawa 
powszechnie obowiązującego 
- dodaje Dobrowolski. 

15 kwietnia 2021 weszło 
w życie Rozporządzenie Rady 
Ministrów zmieniające roz-
porządzenie w sprawie usta-
nowienia określonych ogra-
niczeń, nakazów i zakazów 
w związku z wystąpieniem 
stanu epidemii, które m.in. do 
25 kwietnia przedłuża okres 
obowiązkowego zakrywania 
ust i nosa przy pomocy ma-
seczki w środkach publicz-
nego transportu zbiorowego, 
miejscach ogólnodostępnych, 
budynkach użyteczności pu-
blicznej, obiektach handlo-
wych i usługowych. Obowią-
zuje nadal zakaz organizacji 
innych zgromadzeń, imprez 
spotkań i zebrań niż określone 
w ustawie „Prawo o zgroma-
dzeniach”. Wyjątki określone 
zostały w § 26 rozporządzenia. 
Do 25 kwietnia przedłużo-
no m.in. zakaz prowadzenia 
dyskotek i klubów, basenów, 

aquaparków, siłowni, klubów 
i centrów fi tness. 

Osoby, które nie zastosują 
się do tych przepisów, narażają 
się na odpowiedzialność karną 
z art.165§1kk tj. za sprowa-
dzenie niebezpieczeństwa 
dla życia lub zdrowia wielu 
osób albo mienia w wielkich 
rozmiarach, poprzez powodo-
wanie zagrożenia epidemiolo-
gicznego i szerzenia się chorób 
zakaźnych lub z art. 116 §1a 
kw za nieprzestrzeganie za-
kazów, nakazów, ograniczeń 
lub obowiązków określonych 
w przepisach o zapobiega-
niu oraz zwalczaniu zakażeń 
i chorób zakaźnych u ludzi.

(AH)

Kwarantanna, izolacja, maseczki 
- POLICJANCI WCIĄŻ KONTROLUJĄ

OŁAWA 

Naczelnik Urzędu Skarbo-
wego w Oławie informuje, 
że uległy zmianie numery 
telefonów, pod którymi 
można umówić wizytę 
w urzędzie

Nowe numery to: (71) 725-
97-56 i (71) 725-97-57. Bez 
umawiania wizyty dokumenty 
można złożyć w urnie wy-
stawionej w urzędzie (bez 
potwierdzenia odbioru). Jed-
nocześnie przypominamy, że 
30 kwietnia 2021 roku upły-
wa termin złożenia zeznania 
za 2020 rok. Od 15 lutego, 
w usłudze „Twój e-PIT” przy-

gotowane zostały podatnikom, 
którzy nie prowadzą pozarol-
niczej działalności gospodar-
czej zeznania roczne PIT-37, 
PIT-38, PIT-36 oraz PIT-28 za 
2020 rok. Skorzystać z usługi 
można online bez wychodze-
nia z domu poprzez serwis 
e-Urząd Skarbowy.

(CK)

Zmiana numeru telefonów do 
umawiania WIZYTY w Skarbówce
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MIŁOSZYCE, WROCŁAW 
Z sądu 

- Powinno być 
uniewinnienie, bo 
nie mają na nich 
konkretnych dowodów - 
mówi matka Ireneusza 
M. z podjelczańskiej 
wsi. - Opierają się na 
DNA, ale to nie jest 
kompletne, o czym media 
wielokrotnie pisały. 
Uważam, że powinno 
być uniewinnienie, a w 
najgorszym wypadku 
sprawa powinna wrócić 
z powrotem do sądu, do 
ponownego rozpatrzenia. 
Bo było wiele błędów. 
A to, co jest teraz, mnie 
się to nie mieści w głowie

W przyszłym tygodniu Sąd 
Apelacyjny we Wrocławiu 
zajmie się głośną sprawą miło-
szycką. Przypomnijmy, że 25 
września 2020 Sąd Rejonowy 
we Wrocławiu uznał Ireneusza 
M. i Norberta Basiurę za win-
nych tego, że na zabawie syl-
westrowej ponad 20 lat temu 
dopuścili się zgwałcenia ze 
szczególnym okrucieństwem 
małoletniej Małgorzaty K. 
Za gwałt i zabójstwo dostali 
kary po 25 lat pozbawienia 
wolności.

- Sąd wydał wyrok z peł-
nym przekonaniem, co do 
winy obu oskarżonych nie 
miał wątpliwości - mówił 
prowadzący sprawę sędzia 
Marek Poteralski. Wyrok nie 
jest prawomocny. Basiura 
przed Sądem Okręgowym 
we Wrocławiu odpowiadał 
z wolnej stopy. Po ogłosze-
niu wyroku, jeszcze na sali 
rozpraw, sąd nakazał jego 
aresztowanie. Obrończyni 
Norberta Basiury mecenas Re-
nata Kopczyk komentowała, 
że aresztowanie go w świetle 
kamer było niepotrzebne, bo 
jej klient do tej pory był wol-
nym człowiekiem, przyszedł 
na ogłoszenie wyroku, chociaż 

nie musiał, a przez cały czas 
trwania procesu udowodnił, 
że nie ma z jego strony obawy 
matactwa czy ucieczki. Jej 
zdaniem zagrożenie wysoką 
karą to za mało, aby podjąć 
decyzję o aresztowaniu, bo 
muszą do tego zaistnieć do-
datkowe przesłanki, czyli 
właśnie np. udowodnione 
prawdopodobieństwo, że jej 
klient będzie chciał ucie-
kać lub w bezprawny sposób 
utrudniać postępowanie. Sąd 
uznał jej zażalenie na areszt 
i zmienił decyzję. Do czasu 
uprawomocnienia się wyroku 
Norbert Basiura pozostaje na 
wolności. To bezpreceden-
sowa sprawa w polskim wy-
miarze sprawiedliwości, aby 
oskarżony, a potem skazany 
za tak poważne przestępstwo 
dwa razy był wypuszcza-
ny z aresztu tymczasowego. 
Pierwszy raz, by przez wiele 
miesięcy mógł uczestniczyć 
w procesie z tzw. wolnej stopy, 
choć drugi oskarżony o ten 
sam czyn musiał przebywać 
w areszcie. Ponownie - by 
mógł czekać na uprawomoc-
nienie się wyroku skazują-
cego. Dziś drugi oskarżony 
i skazany nieprawomocnie, 
Ireneusz M., wciąż przebywa 
w areszcie tymczasowym, któ-
ry kończy mu się pod koniec 
kwietnia, więc i w tej sprawie 
sąd apelacyjny będzie musiał 
zadecydować. 

Przypomnijmy, że obrońcy 
bądź sami skazani chcą unie-
winnienia, zmiany wyroku 
bądź jego uchylenia, ewen-
tualnie przekazania sprawy 

do ponownego rozpatrzenia 
po zrobieniu nowych badań 
DNA i wezwaniu wskazanych 
świadków. Zdaniem prokura-
tury kara 25 lat pozbawienia 
wolności dla Norberta Basiury 
jest karą sprawiedliwą, zaś 
dla Ireneusza M. „jest rażąco 
niewspółmierna za czyn”, 
jakiego wspólnie dokonali, 
zwłaszcza w sytuacji niewy-
stępowania w jego przypadku 
jakichkolwiek okoliczności ła-
godzących, za to przy licznych 
okolicznościach o charakterze 
jednoznacznie obciążającym. 
Chodzi - jak wylicza prokura-
tura - m.in. o niskie pobudki, 
którymi kierował się przy 
popełnianiu zbrodni, działa-
nie wobec nieletniej w stanie 
bezradności, z premedytacją 
i wykorzystaniem w swoim 
planie substancji działającej 
jak pigułka gwałtu, szczególną 
brutalność i okrucieństwo, 
jego karalność za podobne 
czyny, w tym gwałtu i usiło-
wania gwałtów, co świadczy 
o braku jakichkolwiek skut-
ków resocjalizacyjnych, do 
czego wielokrotne odbywanie 
kar powinno doprowadzić, 
a co za tym idzie występo-
wanie bardzo dużego ryzyka 
popełnienia przez Ireneusza 
M. kolejnych podobnych czy-
nów z użyciem przemocy bądź 
groźby, co wynika wprost 
z treści opinii biegłych.

Przed wrocławskim Sądem 
Apelacyjnym wyjątkowo trud-
ne zadanie. Możliwości jest 
kilka. Może uznać obecny 
wyrok po 25 lat pozbawie-
nia wolności dla obu, może 
zróżnicować te wyroki, pod-

wyższając karę dla Ireneusza 
M. do dożywocia, może prze-
kazać sprawę do ponownego 
zbadania przez sąd niższej 
instancji, z uwzględnieniem 
wniosków z apelacji, no i osta-
tecznie uniewinnić jednego 
lub obu, choć na tym etapie 
to najmniej prawdopodobne.

Matka Ireneusza M., która 
do tej pory uczestniczyła we 
wszystkich rozprawach przed 
Sądem Okręgowym, wciąż 
nie zwątpiła w niewinność 
syna. - Jestem przekonana, że 
to nie on - mówi. - A zresztą 
jednakowe wyroki dostali, to 
albo obaj powinni siedzieć, 
albo obaj są niewinni. Ja 
broń Boże nic nie mówię 
na pana Basiurę, bo ja tego 
człowieka w ogóle nie znam. 
Dopiero poznałam na sali i zo-
baczyłam, że go widywałam 
w autobusie, jak jeździłam 
do Wrocławia. To tyle sobie 
skojarzyłam. 

Gdy pytamy o poprzednie 
wyroki dotyczące wielokrot-
nych gwałtów, mama Irene-
usza M. reaguje emocjonalnie: 
- Ciążą na nim, uznaje się to za 
gwałt, ale jakie to były gwał-
ty? Te dziewuchy wszystkie 
z nim mieszkały, przychodziły 
do niego, on dawał im pienią-
dze. Ja w łóżku z nimi nie by-
łam, ale po tym niby gwałcie 
znów przychodziły do niego. 
Czemu od razu jedna z drugą 
tego nie zgłaszały? Przecież 
on cały czas z nimi żył. To 
znaczy nie ze wszystkimi, 
tylko po kolei. A co do spra-
wy miłoszyckiej to w życiu 
nie uwierzę, że to zrobił on. 
Zresztą nie można tych spraw 
porównywać, tych faktów. 
Tamtych dziewuch nigdzie nie 
napadał, same przychodziły 
do niego. A przede wszystkim 
w tamtym czasie Irek był do-
brym dzieckiem, do kościoła 
chodził, był żonaty...

Matka Ireneusza M. zapo-
wiada, że jeśli tylko będzie 
to możliwe, chce chodzić na 
wszystkie rozprawy do Sądu 
Apelacyjnego.

TeksT i foT. 
Jerzy KamińsKi 

jkaminski@gazeta.olawa.pl

Obaj winni, obaj niewinni,  
czy... wracamy do sądu?

Moment ogłaszania wyroku 25 września 2020
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POWIAT 
Jest praca 

Na początku kwietnia 
do policji dolnośląskiej 
przyjęto 98 funkcjonariu-
szy, 20 kwietnia 
był kolejny nabór. 
To jednak nie wszystko. 
Do końca roku planowane 
są jeszcze cztery rekruta-
cje. Policjanci z oławskiej 
KPP zachęcają

Planowane terminy przyjęć 
to: 13 lipca, 15 września, 
3 listopada, 30 grudnia. Jest 
więc czas, aby się dobrze 
przygotować, bo aby zostać 
policjantem trzeba przejść 
kilka etapów rekrutacji . 
Oprócz testu wiedzy z zakre-
su funkcjonowania władzy 
wykonawczej, ustawodawczej 
i sądowniczej, jest też test psy-
chologiczny (składa się z 298 
pytań) oraz test sprawności 
fi zycznej, do tego ostatniego 
można się dobrze przygo-
tować na zajęciach sporto-
wych prowadzonych przez 
policję. Odbywają się (zgodnie 
z wytycznymi, dotyczącymi 
korzystania z obiektów sporto-
wych, związanymi ze stanem 
epidemii) przy ul. Poznańskiej 

14 we Wrocławiu w sali spor-
towej Młodzieżowego Cen-
trum Sportu. Prowadzone są 
w poniedziałek 12.30-14.00, 
środę 11.00-12 30, czwartek 
8.00-9.30, piątek 11.30-13.00. 

Zainteresowani pełnieniem 
służby w policji mogą złożyć 
osobiście dokumenty w Wy-
dziale Doboru i Szkolenia 
Komendy Wojewódzkiej Po-
licji we Wrocławiu przy ul. 
Połbina 1 bądź w komendach 
miejskich i powiatowych na-
szego województwa. Szcze-
gółowych informacji dla 
mieszkańców naszego powia-
tu zainteresowanych pracą 
w policji udziela codziennie 
w godz. 07.30-15.30 Gabriela 
Horodyska, specjalista ds. 
kadr KPP w Oławie, tel. 47 
8727 209, e-mail: gabriela.
horodyska@olawa.wr.poli-
cja.gov.pl.

Kto może zostać policjan-
tem? Obywatel Polski, korzy-
stający z pełni praw publicz-
nych, posiadający co najmniej 
średnie wykształcenie, zdol-
ność fi zyczną i psychiczną do 
służby w formacjach uzbrojo-
nych, podległych szczególnej 
dyscyplinie służbowej, której 
gotów jest się podporządko-
wać, dający rękojmię zacho-
wania tajemnicy stosownie 
do wymogów określonych 
w przepisach o ochronie in-
formacji niejawnych.

(AH)

Prawie 100 NOWYCH w policji! 
Przyjmują 
kolejnych

Na pracę w policji decyduje się też coraz więcej kobiet. To zdjęcie ze ślubowania, które odbyło się 
w kwietniu
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OŁAWA 
Możesz pomóc 

Darek usłyszał diagnozę - 
nowotwór z przerzutami. 
Będzie walczył o powrót 
do zdrowia, a jego żona 
organizuje zbiórkę fundu-
szy na leczenie

- Wkraczając w 2021 rok 
mieliśmy wiele planów i ma-
rzeń - mówi jego żona Do-
rota. - Nie sądziliśmy, że już 
w styczniu zostaną one zwe-
ryfi kowane i nasze życie tak 
diametralnie się zmieni. Pod 
koniec stycznia mój mąż bar-
dzo źle się poczuł. Od czerwca 
ubiegłego roku schudł 20kg, 
ale badania krwi, gastroskopia, 
usg jamy brzusznej nic nie 
wykazały i w ciągu tygodnia 
dwukrotnie trafi liśmy na SOR. 
Następnie skierowano nas do 
Dolnośląskiego Centrum On-
kologicznego oraz Uniwersy-
teckiego Szpitala Klinicznego 
we Wrocławiu. W szpitalu przy 
ul. Borowskiej 19 lutego mąż 
przeszedł neurochirurgiczną 
operację usunięcia guza mózgu, 
który powodował duży obrzęk 
i ucisk na mózg nie pozwala-
jący normalnie funkcjonować. 
Po szczegółowej diagnostyce 
w obu szpitalach postawiono 
ostateczną diagnozę: nieope-

racyjny gruczolakorak prze-
łyku, wpustu i trzonu żołądka 
z przerzutami do głowy, wę-
złów chłonnych śródpiersia 
i wątroby. Dodatkowo zdia-

gnozowano guzy w obu pła-
tach tarczycy. Nowotwór jest 
inwazyjny i agresywny, przez 
co mój mąż ma coraz większe 
problemy z przełykaniem po-

karmów. Jedynym leczeniem, 
jakie można zastosowa,ć jest 
chemioterapia, którą należy 
połączyć z leczeniem wspoma-
gającym, aby zminimalizować 

skutki uboczne chemioterapii 
i wzmocnić organizm. Niestety 
leczenie wspomagające nie 
jest fi nansowane przez NFZ, 
w związku z czym prosimy Was 
o wsparcie fi nansowe, które po-
może nam przeprowadzić pełne 
leczenie. Jesteśmy świadomi, 
że przed nami długa i wy-
czerpująca walka, ale mamy 
nadzieję, że tak jak po każdej 
burzy wychodzi słońce, tak 
po ciężkiej walce przed nami 
jeszcze długie, wspólne życie. 
Z góry dziękujemy wszyst-
kim darczyńcom za dokonane 
wpłaty i mamy nadzieję, że 
uczynione przez Was dobro, 
wróci do Was ze zdwojoną siłą.

Zbiórkę dla Darka możecie 
znaleźć na portalu zrzutka.pl 
na hasło „Leczenie wspomaga-
jące przy chemioterapii męża 
Darka” lub przez link bezpo-
średni: zrzutka.pl/5yvmvs

(KT)

Chce URATOWAĆ męża

Darek i jego żona wierzą, że uda się pokonać chorobę
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POWIAT 
Nie ufaj! 

Uważajcie, bo w pobli-
żu grasują złodzieje, 
którzy podają się za 
pracowników różnych 
firm i instytucji. W ten 
sposób całe oszczędno-
ści straciło małżeństwo 
z Brzegu, a kilka dni 
temu mieliśmy sygnał, 
że podejrzane osoby, 
kręcą się po osiedlu 
Sobieskiego...

Starsze małżeństwo 
dało się nabrać na awa-
rię, do której miało dojść 
w ich bloku. Do drzwi 
zapukali mężczyzna i ko-
bieta, powiedzieli, że są 
pracownikami wodocią-
gów i przyszli usunąć 
usterkę instalacji wodnej. 
Mieli podrobione identy-
fi katory, więc starsi ludzie 
im uwierzyli. Poprosili 
domowników o wypusz-
czenie wody z pionu. Po 
tym wyszli z mieszkania. 
Dopiero wtedy seniorzy 
zorientowali się, że nie 
byli to pracownicy wodo-
ciągów. Złodzieje wyko-
rzystali to, że mieszkańcy 
byli zajęci i przeszukali 
mieszkanie, ukradli ponad 
60 000 złotych.

Policja ostrzega, prze-
stępcy wciąż szukają 
nowych sposobów. Czę-
sto wykorzystują ufność 
i otwartość starszych. Po-
dają się za pracowników 
różnych instytucji, m.in. 
urzędów, wodociągów 
czy gazowni. Jeżeli nie 
było ofi cjalnej informacji, 
nie wpuszczaj takich osób 
do mieszkania, najlepiej 
sprawdź w administracji 
osiedla lub innej odpo-
wiedniej instytucji wiary-
godność takich ludzi, za-
dzwoń i zapytaj czy były 
planowane jakieś prace, 
a gdy taka osoba staje się 
natarczywa, natychmiast 
dzwoń na policję!

(AH)

UKRADLI 
60 

tysięcy 
złotych!
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ebykowski@gazeta.olawa.pl

Edward 
Bykowski

POWIAT 
Uważajcie 

Moment na oszustwa 
pod pozorem spisu 
powszechnego jest 
doskonały z punktu 
widzenia przestępców. 
Poznaj ich metody, aby 
się ustrzec

1 kwietnia 2021 roku wy-
startował Narodowy Spis Po-
wszechny Ludności i Mieszkań 
prowadzony przez Główny 
Urząd Statystyczny. Spis potrwa 
do końca września bieżącego 
roku. Udział w spisie jest obo-
wiązkowy zgodnie z ustawą 
o statystyce publicznej. Obo-
wiązkową formą jest samospis 
internetowy. Metoda uzupeł-
niająca to spis przez telefon 
poprzez infolinię spisową lub 
bezpośrednio przy pomocy 
rachmistrza spisowego. Każdy 
z obywateli musi zezwolić na 
udostępnienie części swoich 
danych osobowych. Problem 
w tym, że chęć na ich pozyska-
nie mają także osoby działające 
niezgodnie z prawem, a moment 
na oszustwa pod pozorem spisu 
powszechnego jest doskonały 
z punktu widzenia przestępców.

W czasie pandemii po-
mysłowość oszustów szcze-
gólnie nie zna granic, co 
ma również bezpośrednie 
przełożenie na kradzieże 
danych i majątku poprzez 
spis powszechny. Od marca 
2020 roku przestępcy dwoją 
się i troją, aby wykorzystać 
lęk, panikę i izolację senio-
rów w Polsce. Co chwilę 
powstają nowe techniki ma-
nipulacyjne. Przeciwdziała 
temu m.in. Stowarzyszenie 
MANKO, które prowadzi 
ogólnopolską kampanię edu-
kacyjną „Stop Manipulacji 
- Nie daj się oszukać”. 

Do tej pory oszuści wy-
myślili ponad 30 różnych 
modyfikacji technik mani-
pulacyjnych. Sytuacja jest 
o tyle poważna, że spis po-
wszechny jest i będzie rozpo-
wszechniany w mediach. To 
z kolei ma znaczny wpływ na 
spadek czujności seniorów 
i może okazać się idealną 
szansą dla oszustów. 

MeTODA NA 
rAChMiSTrzA 
W iNTerNeCie

W pierwszej fazie spisu 
powszechnego seniorzy są 
szczególnie narażeni na oszu-
stwa poprzez fałszywe strony 
internetowe „umożliwiające” 
udział w spisie. Należy uwa-
żać na wszystkie komunikaty 
przychodzące z niespraw-
dzonych źródeł, a wśród nich 
m.in.: e-maile, SMS-y, media 
społecznościowe czy komuni-
katory. Pod żadnym pozorem 
nie powinno się klikać w linki 
zewnętrzne zawarte w podej-
rzanych wiadomościach, po-
nieważ mogą one prowadzić 
do stron czy aplikacji, które 
bez problemu przechwycą 
nasze dane. Do systemu na-
leży logować się wyłącznie 
poprzez autoryzowaną stronę 
www.spis.gov.pl.

MeTODA NA 
rAChMiSTrzA 

Przez TeLefON

W drugim etapie spisu po-
wszechnego do osób niezapi-
sanych będzie dzwonił bez-
pośrednio rachmistrz z GUS. 
W związku z tym, że według 
licznych badań tylko 20% 
seniorów korzysta z internetu, 

druga metoda manipulacji 
może okazać się jeszcze bar-
dziej skuteczna z perspektywy 
oszustów. Osoby te będą się 
starały wyłudzać dane osobo-
we. Dzwoniący mogą również 
namawiać do kliknięcia w po-
dejrzane linki lub do instalacji 
specjalnych aplikacji. Każdy 
uczestnik spisu ma prawo 
zweryfikować tożsamość swo-
jego rozmówcy. Wystarczy 
poprosić o jego imię, na-
zwisko i numer legitymacji. 
Można je sprawdzić na stronie 
spisu w zakładce „Sprawdź 
rachmistrza” lub dzwoniąc na 
infolinię spisową na numer 22 

279 99 99. Należy to zrobić 
przed udzieleniem jakichkol-
wiek informacji.

MeTODA NA 
rAChMiSTrzA 

W DOMU

Jeśli sytuacja pandemiczna 
na to pozwoli to nieuniknio-
na będzie również bezpo-
średnia wizyta rachmistrza 
w domach osób, które do 
tej pory nie wzięły udziału 
w spisie powszechnym. Jest 
to kolejna idealna sytuacja dla 

oszustów, którzy mogą pod-
szywać się pod rachmistrza. 
Wpuszczenie takiej osoby 
do domu może być bardzo 
nieprzyjemne w skutkach 
dla właściciela mieszkania, 
ponieważ kradzież danych 
osobowych może okazać się 
tylko jednym z naszych zmar-
twień. Przestępcy nie będą 
mogli oprzeć się okazji na 
rabunek majątku z naszego 
mieszkania. Należy uważać na 
wszystkie podejrzane prośby 
osoby podszywającej się za 
rachmistrza. rachmistrzowie 
nie mogą robić zdjęć naszym 
dowodom osobistym w celu 
weryfikacji, prosić o opłatę 
za udział w spisie czy pro-
ponować do zalogowania się 
na ich urządzeniu do systemu 
spisowego poprzez bank. 
Podobnie, jak w przypadku 
oszustw przez telefon, przed 
podaniem danych każdego 
rachmistrza należy zweryfi-
kować samodzielnie poprzez 
zakładkę „Sprawdź rachmi-
strza” na stronie spisu lub 
dzwoniąc na infolinię spisową 
pod numerem 22 279 99 99.

(ck)

Sposoby oszustów na spis powszechny

Miarą człowieczeństwa 
jest m.in. nasz stosunek do 
słabszych, w tym do zwie-
rząt. To banał, ale najwyraź-
niej wciąż trzeba go powta-
rzać. Gdy czytam o proble-
mach, z jakimi borykają się 
członkowie Jelczańskiego 
Stowarzyszenia dla zwierząt, 
o tym, jak wyzywają ich 
ludzie podczas interwencji, 
jak ktoś blokuje im zbiórkę 
pieniędzy na karmę i lekar-
stwa dla podopiecznych, bo 
to przecież „ekoterroryści” 
- ręce opadają. Gdzie my 
jesteśmy? Gdzie te lata edu-
kacji? rodzinnej, szkolnej, 
kościelnej... Przecież dziś 
nikt o zdrowych zmysłach 
nie uważa znęcania się nad 
zwierzętami za rzecz dobrą. 
zresztą - to fragment dla 
wierzących - nawet w opo-
wieści biblijnej rozpoczyna-
jącą Księgę rodzaju, gdy jest 

mowa o stworzeniu świata, 
czyli środowiska naturalnego 
z roślinami i zwierzętami, 
mamy zdanie „A Bóg wi-
dział, że wszystko co uczynił, 
było bardzo dobre”. Woda, 
niebo, ziemia, rośliny, zwie-
rzęta, a na końcu człowiek 
- to wszystko było w oczach 
Boga bardzo dobre. A nad 
wszystkim „unosił się Duch 
Boży”. Ten fragment powta-
rzajcie sobie, a nie w kółko 
nadinterpretowane starote-
stamentowe zdanie o „napeł-
nianiu ziemi” i czynieniu jej 
sobie poddaną. 

Bo panowanie wcale nie 
oznacza tu, 

* że senator (po serii an-
tysemickich wpisów w me-
diach społecznościowych 
zawieszony przez prezesa 
Jarosława Kaczyńskiego 
w prawach członka PiS) 
może ciągnąć za samocho-

dem przywiązanego do haka 
psa, który nie nadąża, pada, 
doznaje licznych obrażeń 
wewnętrznych, ale nadal 
jest wleczony, co kończy się 
jego śmiercią (senatorowi 
postawiono zarzut „znęcania 
się nad psem ze szczególnym 
okrucieństwem”), 

* że podobnie może czynić 
sołtyska pewnej dolnoślą-
skiej wsi (co oni mają z tym 
psem na haku?!) - tym razem 
zakrwawionego i poranione-
go psa udaje się uratować. 
zarzut podobny - znęcanie 
się ze szczególnym okru-
cieństwem,

* że nie moża było przyjąć 
tzw. „Piątki dla zwierząt”, 
choć - jak mówił prezes Ka-
czyński - tę ustawę powinien 
poprzeć każdy dobry czło-
wiek, ale najwyraźniej takiej 
większości w Sejmie nie ma,   

* że wiceminister edukacji 
(sic!) może publicznie głosić, 
że nie ma takiego pojęcia 
jak prawa zwierząt, co może 
sugerować nasz dowolny do 
nich stosunek. Tak, tak, cho-
dzi o tego samego wicemini-
stra edukacji i pełnomocnika 
rządu ds. kształcenia ogólne-
go i nadzoru pedagogicznego 
zapowiadającego rewizję 
podręczników szkolnych dla 
dzieci klas 1-3, bo dopatrzył 
się w nich „próby narzu-
cenia skrajnie lewicowego 
światopoglądu”. Czyli jakie-
go? Choćby krytyki wystę-
pów zwierząt w cyrkach czy 
hodowli zwierząt na futra. 
Ciekawe, że dostrzegł coś 
takiego, a zapewne często 
chadzając z hasłem „Bóg, 
honor i Ojczyzna” na ustach 
nie zwrócił uwagi np. na 
modlitwę papieża franciszka 
w Laudato si`: 

Wszechmogący Boże,
który jesteś w całym 
wszechświecie oraz 
w najmniejszym z Twoich 
stworzeń, Ty, który 
otaczasz swą czułością 
wszystko, co istnieje,
ześlij na nas moc swojej 
miłości, byśmy zatroszczyli 
się o życie i piękno.
Napełnij nas pokojem, 
abyśmy żyli jak bracia 
i siostry i nikomu nie 
wyrządzali krzywdy.

Na szczęście na drugim 
biegunie tych, co nienawidzą 
zwierząt bądź tylko stawiają 
się w hierarchii świata wyżej 
nad nimi, są ci, którzy sytu-
ują się wśród pozostałych 
elementów natury, a czasem 
są dla nich w stanie poświę-
cić swój czas, a nawet życie 
bądź jego część. Jak dzia-

łacze-wolonariusze organi-
zacji chroniących zwierzęta 
i pomagających im - także 
w Oławie i Jelczu-Lasko-
wicach. Jak znany działacz 
opozycji demokratycznej 
w czasach PrL, który zginął 
niedawno pod lodem ratując 
swojego psa. 

  Kryzys w zrozumieniu 
natury świata jest problemem 
moralnym, o czym w kontek-
ście rabunkowej gospodarki 
człowieka, zmierzającej do 
efektu cieplarnianego - czego 
wielu deklarujących pamięć 
o Nim nie chce pamiętać - 
mówił już Jan Paweł ii. i to 
jeszcze w 1990 roku. No, ale 
to pewnie zdaniem wicemi-
nistra edukacji takie tylko 
lewackie ideologie.

Jerzy kamiński

Minęło półtora roku po 
pierwszych informacjach 
o koronawirusie i epidemii. 
Do Polski dotarła w pierw-
szym kwartale 2020 roku. 
Pod koniec stycznia od-
bywał się „XiX Opłatek 
Kresowy”, organizowany 
przez Stowarzyszenie Mi-

łośników Kresów Wschod-
nich. W świątecznie wy-
strojonej największej sali 
„hotelu Oławian” zasiedli 
przy „wigilijnych” stołach 
nie tylko oławianie z „kre-
sowymi korzeniami”, także 
sympatycy stowarzysze-
nia. Najpierw oklaskiwali 

koncert młodzieżowego 
zespołu z Liceum im. Jana 
iii Sobieskiego. Potem ży-
czenia złożył spieszący się 
ks. prałat Stanisław Bijak. 
Po modlitwie, prowadzonej 
przez ks. dziekana Janu-
sza Gorczycę oraz prze-
mówieniach czołowych 

przedstawicieli władz samo-
rządowych, w radosnym na-
stroju dzielili się opłatkiem 
wszyscy ze wszystkimi, 
życząc wzajemnie zdrowia 
i pomyślności. Potem kolę-
dy, rozkosze podniebienia, 
rozmowy i bal „na sto par”. 

Niestety, to był ostatni 
Opłatek Kresowy księdza 
Stanisława. 30 grudnia 2020 
odszedł do wieczności, co 
spowodował ten śmiercio-
nośny wirus. Nie było też 
- w styczniu 2021 - XX 
Opłatka i nie wiadomo, czy 
i kiedy się odbędzie porce-
lanowy jubileusz. Korona-
wirus wciąż atakuje i po-
chłania coraz więcej ofiar. 
Kolejny lockdown, przeróż-
ne obostrzenia i restrykcje, 
już trzecia fala epidemii. 
Mimo szczepień, nie widać 
końca. Odwołano imprezy 

oraz inne wydarzenia, które 
ubarwiały codzienność. 

W tym sezonie nie ściga-
no się w takiej formie jak 
zwykle, w biegach i mar-
szach z kijkami, na kolejnych 
etapach ziMnara, który 
został mocno okrojony. Nie 
odbędzie się „Piknik w Gro-
dziskach ryczyńskich”, a na 
Miasteczku - huczna „Oław-
ska Majówka”. Także Święto 
Miasta Jelcz-Laskowice, 
z memoriałem Barbary Szla-
chetki. Nie wystartują w by-
strzyckim Biegu Kresowym 
uczestnicy z różnych stron 
Dolnego Śląska, w kilku 
kategoriach, a najmłodsi, 
nawet trzylatki - na boisku 
przy szkole. W lipcu nie 
pojadą starsi uczniowie ze 
szkół w Oławie i w Bystrzy-
cy, na utracone przez Polskę 
Kresy Wschodnie (obecnie 

Ukraina). W ramach akcji 
„Mogiłę pradziada ocal od 
zapomnienia”, poznawali 
polskie ślady we Lwowie, 
m.in. Cmentarz Orląt, mogiłę 
Marii Konopnickiej, pomnik 
Adama Mickiewcza oraz 
katedrę, z obrazem Mat-
ki Boskiej Łaskawej. Tam 
złożył śluby król Jan Kazi-
mierz Waza, podczas najazdu 
szwedzkiego. 1 kwietnia 
1656 powołał Matkę Boską 
na Królową Korony Polskiej, 
oddając pod opiekę naród 
cały. 

Teraz, w czasach zagroże-
nia atakami koronawirusów, 
bardzo ważne są ograni-
czenia bliskich kontaktów 
w przestrzeni publicznej. 
Także szczepienia. A dla spo-
koju ducha - wspomnienia 
o tym, co minęło. i opieka 
Królowej.

Ofiary i wspomnienia

Wstępniak, czyli...
...nasi mniejsi bracia
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Oława 
Z serca 

Ponad pół roku temu 
życie Renaty i Krzysztofa 
Klimczaków zmieniło się 
diametralnie. Ich dom 
znów tętni życiem

Renata i Krzysztof jakiś czas 
temu zdecydowali się zostać 
rodzicami zastępczymi. We 
wrześniu ubiegłego roku przy-
jęli pod swój dach pierwsze 
dziecko - zaledwie 6-dniową 
Marlenkę, którą wzięli prosto 
ze szpitala. Dziś w ramach 
projektu promocji rodziciel-
stwa zastępczego „Mama i tata 
najpiękniejsze słowa świata”, 
którego inicjatorem jest Mi-
chał Sikorski, koordynator 
rodzinnej pieczy zastępczej 
PCPR w Oławie - opowiadają 
o swojej decyzji i wrażeniach.   

- Jak to jest stać się nagle 
rodzicem kilkudniowego 
maleństwa?

- Z dnia na dzień stanęliśmy 
przed wielkim wyzwaniem, 
jakim jest opieka nad taką 
małą istotą. Dużo emocji. 
Odżyły wspomnienia, bo sami 
wychowaliśmy już dwójkę 
dzieci, które dzisiaj są dorosłe. 
Szybko przypomnieliśmy so-
bie, jakie to wspaniałe uczucie 
być rodzicem.

- Czy pamiętacie dzień, 
w którym postanowiliście 
zostać rodzicami zastęp-
czymi? Co Was do tego 
skłoniło? 

- W zeszłym roku córka 
wraz z zięciem i wnukami wy-
jechali na wakacje. W domu 

nagle zrobiło się bardzo cicho 
i pusto. Nasze dzieci tak szyb-
ko stały się dorosłe. Ani się 
obejrzeliśmy. A przecież my 
mamy jeszcze duże pokłady 
uczucia, czasu... Możemy 
nimi obdarzyć jeszcze inne 
dzieci. Dać im ciepło domo-
wego ogniska. 

- Jaka była najtrudniejsza 
chwila, z którą musieliście 

się zmierzyć podczas wa-
szego rodzicielstwa zastęp-
czego?

- Martwiliśmy się, że Mar-
lenka ze względu na swoją 
niesłyszącą mamę biologiczną 
będzie miała problemy ze 
słuchem. Okazało się jednak, 
że reaguje na nasze głosy, 
gaworzy, głośno się śmieje. 
Całym swoim ciałem reaguje 

na otoczenie. Wie, kiedy jest 
bezpieczna. Jeszcze nie było 
dla nas takich wyjątkowo 
trudnych chwil czy zdarzeń. 
Marlenka jest jeszcze bardzo 
malutka. 

- Ale najpiękniejsze mo-
menty już zapewne były? 

- Tak naprawdę to wszystkie 
dni z Marlenką są piękne, peł-
ne śmiechu, radości. Budzi się 

uśmiechnięta, pełna wigoru. 
Każdy dzień przynosi nam 
coś nowego, jak to z nowo-
rodkiem. 

- Czego się nie spodzie-
waliście po rodzicielstwie 
zastępczym?

- Że tak szybko i tak praw-
dziwie pokochamy dzieci, 
które do nas trafiają. Mimo, 
że trzeba im poświęcić dużo 
więcej czasu, uwagi, to re-
kompensata - uśmiechnięta 
i szczęśliwa buzia malucha 
- wynagradza cały trud. 

- Jak zachęcilibyście in-
nych do zostania rodzicem 
zastępczym?

- Rodzicielstwo zastępcze 
to na pewno duże wyzwanie. 
Trafiają się dzieci z bagażem 
ciężkich doświadczeń, co za-
pewne nie jest łatwe, ale dla 
każdego z nich warto stworzyć 
dom pełen rodzinnego ciepła, 
uczuć, miłości, bo one tego 
bardzo potrzebują. Z dnia na 
dzień będzie coraz łatwiej. 
Trzeba tylko zapewnić im 
poczucie bezpieczeństwa, a z 
pewnością odwdzięczą się 
nam najpiękniej jak potrafią 
- miłością.

OPR.(WK)

Zaskoczyło ich,  
że tak szybko pokochaliśmy te dzieci

Renata i Krzysztof od ponad pół roku są rodziną zastępczą
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Marlenka od urodzenia jest w rodzinie zastępczej

Punkt Obsługi
TAURONA

Oława
ul. Lipowa 1c lok.13 
(Galeria Oławska)    
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ODESZLI

OŁAWA

 10 IV  - Maria Gachowska    - ur. 1930
 11 IV  - Krzysztof Pieróg    - ur. 1978
 11 IV  - Danuta Skibińska    - ur. 1941
 12 IV  - Janina Dawidowicz    - ur. 1947
 12 IV  - Krystyna Kłosińska    - ur. 1953
 13 IV  - Kazimierz Michałowicz    - ur. 1950
 14 IV  - Waleria Telip    - ur. 1928
 14 IV  - Piotr Czupyk    - ur. 1927
 15 IV  - Tadeusz Jurkiewicz    - ur. 1951
 15 IV  - Marzena Podstawska    - ur. 1957
 16 IV  - Władysław Przygoda    - ur. 1943
 17 IV  - Teresa Sitnik    - ur. 1933

OŁAWA 
Interwencja 

Parę tygodni temu pisali-
śmy o terenie za parkiem 
handlowym przy ul. 3 Maja, 
gdzie rozbierano sprzęt 
AGD, porzucając w dawnej 
bocznicy kolejowej to, co 
nie jest metalowe, przy 
okazji śmiecąc. Temat 
wraca

Sygnalizowaliśmy wtedy, 
że na tyłach sklepu Media 
Expert co jakiś czas wi-
dać stojący zużyty sprzęt 
AGD, np. stare lodówki czy 
kuchenki, a kilkadziesiąt 
metrów dalej, w krzakach, 
bez trudu można znaleźć 
plastikowe resztki urządzeń. 
Kierowniczka Media Expert, 
która ofi cjalnie nie chciała 
się wypowiedzieć do gazety, 
odrzucała sugestię, że to wina 
sklepu. Jej zdaniem zużyty 
sprzęt stoi pod drzwiami na 
zapleczu zaledwie chwilę 

i tylko w dniu, kiedy ma być 
wywieziony, więc nie ma ta-
kiej sytuacji, by stał tam całą 
noc. Tłumaczyła, że musi się 
rozliczyć z każdej sztuki zu-
żytego sprzętu, który klienci 
oddają w sklepie, więc nie 
może sobie pozwolić, aby 
coś znikało. Sugerowała, że 
to mieszkańcy okolicznych 
domów podrzucają im pod 
drzwi swój zużyty sprzęt, 
traktując parking za skle-
pem jako miejsce publicznej 
zbiórki elektroodpadów. 

Parę dni po naszej inter-
wencji było lepiej. Strażnicy 
miejscy obiecali, że baczniej 
przyjrzą się temu miejscu. 
Mieszkańcy zauważyli ich 
parę wizyt, także policjantów. 

- Od razu widać poprawę 
sytuacji, sprzęt już nie stoi 
na zewnątrz jak wcześniej 
- sygnalizował jeden z czytel-
ników. - Tam jest monitoring, 
na którym można sprawdzić, 
kto i kiedy przywozi ten sprzęt. 
Ja swoją starą pralkę wy-
wiozłem na złom i jeszcze 
dostałem jakąś kasę, na paliwo 
się zwróciło, więc nie widzę 
powodu podrzucania sprzętu 
do Media Expert. Poza tym 
jest jeszcze jedna sprawa, a za-
razem rozwiązanie problemu. 
Od kiedy się zrobiło trochę 
cieplej zaczęły się zjazdy na 
tyłach galerii, z tego powodu 
często wzywamy policję, ale 
to nic nie daje. Policjanci 
czasem nawet nie wysiada-
ją z samochodu. Często po 
18.00 zaczynają się tam jazdy 
z piskiem opon, strzelanie 
z wydechu, a na koniec zostają 
butelki po piwie, opakowania 
po chipsach i ślady po paleniu 
gumy. A wystarczyłoby zrobić 
zakaz wjazdu z tabliczką „nie 
dotyczy dostaw i klientów” 
i sprawa by się rozwiązała 
z podrzucaniem sprzętu i za-
śmiecaniem. 

*
Po paru tygodniach sprawa 

wraca. 

-14 kwietnia żona dzwoniła 
na straż miejską, bo facet so-
bie w krzakach wypalał metal 
z części jakiegoś sprzętu AGD - 
opisuje mieszkaniec. - Niestety, 
jak podjechali, to gościu uciekł. 
Dzisiaj ten sam facet dalej dzia-
ła w najlepsze. Ręce opadają. 
Wziął kosiarkę z wystawki, 
których teraz pełno w Oławie, 
podjechał pod Media Expert, co 
widać na fi lmie z monitoringu, 
załadował pralkę spod sklepu 
na kosiarkę, wyjechał z tym 
poza teren parku handlowego 
na dawną bocznicę kolejową, 
wyjął wszystko, co metalowe, 
a resztę porzucił na środku 
ścieżki, którą ludzie chodzą na 
ulicę Sikorskiego. Kto to ma 
teraz posprzątać?

Z problemem podbiera-
nego sprzętu, który stał pod 
sklepem, a rozebrany kończył 
w krzakach lub na starej bocz-
nicy kolejowej, tym razem 
zwróciliśmy się ofi cjalnie do 
fi rmy Media Expert. Oto od-
powiedź z 20 kwietnia:

- Jako najemca zwróciliśmy 
właścicielowi obiektu uwagę 
na opisywany przez redakcję 
problem - odpowiada Michał 
Mystkowski rzecznik prasowy 
Media Expert. - Mam nadzieję, 
że wkrótce właściciel przed-
stawi propozycję zabezpiecze-
nia tego terenu.

Oczywiście poinformujemy 
o tym.

JERZY KAMIŃSKI 
jkaminski@gazeta.olawa.pl

WRACA TEMAT. 
Nadal rozbierają 
sprzęt AGD i śmiecą

Na zdjęciach z monitoringu wyraźnie widać, jak jakiś mężczyzna 
rozbiera pralkę na części. Wcześniej fi lmik pokazuje, że na tej 
czerwonej kosiarce zabiera pralkę spod sklepu Media Expert i przewozi 
w to miejsce. Fot. z 15 kwietnia

O sprawie pisaliśmy parę tygodni temu, ale temat wraca

I tyle zostało z pralki. Tylko kto to teraz posprząta?

TO NIE ŚMIERĆ, ALE WŁAŚNIE ŻYCIE NIE MA GRANIC 

Pragniemy wyrazić serdeczne podziękowanie wszystkim, 
którzy uczestniczyli w uroczystości pogrzebowej naszej 

Mamy 

śp. Marii Kułakowskiej 
Dziękujemy za kondolencje, okazaną nam życzliwość, 

wszelką pomoc, złożone wieńce, kwiaty oraz ofi arowane 
msze święte w intencji zmarłej. 

W sposób szczególny składamy podziękowania 
Pani Małgorzacie Siwko, Uczniom i Przyjaciołom Mamy, 

Delegacjom ze Szkoły Podstawowej nr 8 w Oławie, 
Szkoły Podstawowej nr 3 w Oławie, Szkoły Podstawowej 
w Drzemlikowicach, Szkoły Podstawowej w Bierutowie, 
Rodzinie, Sąsiadom, Znajomym, Kapłanowi, Organiście 
i Zakładowi Usług Pogrzebowych „Jaśnikowski” Oława. 

Rodzina

Jolancie Borek 
wyrazy głębokiego żalu i współczucia 

z powodu śmierci 

Taty 
składają 

Zarząd oraz Koleżanki i Koledzy 
z fi rmy Ronal Polska.

Serdeczne podziękowania personelowi 
Oddziału Wewnętrznego Szpitala w Oławie 

za troskliwą opiekę w czasie choroby 
oraz uczestnikom uroczystości pogrzebowej 

śp. Jadwigi Gachowskiej 
składa rodzina

Pani Małgorzacie Dzikowickiej oraz Najbliższym 
szczere wyrazy otuchy i wparcia

z powodu śmierci 

Mamy 
składają Zarząd i pracownicy Spółdzielni Mieszkaniowej 

Lokatorsko-Własnościowej „Odra” w Oławie

Waldemarowi Gachowskiemu oraz Jego Rodzinie i Bliskim,
najszczersze wyrazy współczucia, wsparcia i otuchy w trudnych 

chwilach z powodu śmierci 

Mamy
składają Dyrekcja oraz Koleżanki i Koledzy 

z Zespołu Opieki Zdrowotnej w Oławie
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Oława 
Plany i inwestycje 

Starostwo Powiatowe 
w Oławie zamierza 
budować dom dziecka, 
bo obecny jest za duży, 
a kamienica, w której się 
znajduje, zbyt stara, by ją 
modernizować

Na marcowej sesji Rady 
Miejskiej w Oławie radni przy-
jęli projekt uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządze-
nia miejscowego planu zago-
spodarowania przestrzennego 
(MPZP) terenu w rejonie ul. 
Baczyńskiego, a dokładnie vis 
a vis szpitala, gdzie dawniej 
była kotłownia. Inicjatorem 
zmiany MPZP było Starostwo 
Powiatowe w Oławie, które po 
dokonaniu zmian przeznaczenia 
terenu planuje wybudować tam 
dom dziecka.

Skąd ten pomysł, zwłaszcza 
że w naszym powiecie jest 
już taka instytucja przy placu 
Zamkowym, w kamienicy, która 
stanowi własność powiatu?

- Ustawa o pieczy zastępczej 
kilka lat temu wprowadziła 
zmianę, z której wynika, że 
od pierwszego stycznia tego 
roku w domu dziecka nie może 
przebywać więcej niż 14 pod-
opiecznych - tłumaczy starosta 
oławski Zdzisław Brezdeń. - Z 
naszych obserwacji wynika, że 
na potrzeby naszego powiatu 
wystarczy dom na 14-15 dzieci, 
ponieważ pozostałe są w pieczy 

zastępczej. Nasz obecny dom 
dziecka przeznaczony jest dla 
ponad 30 dzieci i nie może funk-
cjonować w obecnej formule.  

Dlatego też władze staro-
stwa powiatowego uznały, że 
lepszym rozwiązaniem będzie 
budowa nowego domu dziecka, 
niż jego dalsze funkcjonowa-
nie w dużej, starej kamienicy, 
niedostosowanej do obecnych 
wymogów. Owszem, można to 
zmienić, ale zdaniem starosty 
koszty modernizacji byłyby 
bardzo duże i nieopłacalne. W 
nowym domu 14 dzieci będzie 
mogło spokojnie przejść przez 
trudne dzieciństwo, wynikające 
z różnych powodów, i będzie 
to dla nich lepsze rozwiązanie. 

- Ten pomysł był rozważany 
już w poprzedniej kadencji, gdy 
wicestarostą była Bożena Worek 
- mówi Zdzisław Brezdeń. - By-
liśmy w kilku takich domach, 
między innymi w Głogowie, 
Zielonej Górze,  Wschowie koło 
Leszna, i bardzo nam się spodo-
bały. Widzieliśmy, że taka idea 
tam funkcjonuje, sprawdza się 
i uznaliśmy, że też pójdziemy 
tą drogą.

Budowa nowego domu dziec-
ka miała dojść do skutku jesz-
cze w tym roku. Dlatego też 
w roku minionym z własnych 
środków starostwo rozebrało 
starą przyszpitalną kotłownię 
i wstępnie przygotowano teren 
pod budowę. Przygotowano też 
koncepcję zagospodarowania 
terenu, by mógł tam powstać 
jeden taki dom wielkości około 
450 mkw, ale gdyby w przyszło-
ści była potrzeba, także i drugi. 
Problemem okazał się plan 
zagospodarowania przestrzen-
nego, który nie dopuszczał 

takiej funkcji w tym miejscu, 
stąd wniosek do władz miasta 
Oława o pilną zmianę w MPZP. 

Z wstępnych wyliczeń wy-
nika, że koszt budowy pla-
nowanego domu dziecka to 
kwota rzędu 1 mln zł. Jeżeli 
będzie taka konieczność, sta-
rostwo zapłaci za inwestycję 
z własnego budżetu. Zdzisław 
Brezdeń ma jednak nadzieję, 
że uda się pozyskać na ten cel 
dofinansowanie. Wystąpiono 
w tej sprawie z wnioskiem 
do trzeciego rozdania Rzą-
dowego Funduszu Inwestycji 
Lokalnych, ale nie udało się 
pozyskać pieniędzy. - Nie 
ukrywam, że jestem tym trochę 

zawiedziony, bo na identyczny 
dom Głogów otrzymał milion 
złotych, a my nie i nie wiem, 
w czym Głogów był lepszy, 
a my gorsi, bo nie otrzyma-
liśmy żadnego uzasadnienia 
- mówi starosta. - Ale nie 
poddajemy się i będziemy 
aplikować o pieniądze ponow-
nie przy kolejnym rozdaniu. 
Obecnie przygotowujemy 
projekt i liczymy, że szybko 
pojawią się kolejne możliwo-
ści uzyskania dofinansowania. 
Jeżeli się nie uda, znajdziemy 
inne rozwiązanie. 

Starostwo nie zamierza zwle-
kać z budową zbyt długo, bo 
jak najszybciej chce rozwiązać 

temat kamienicy, w której obec-
nie znajduje się dom dziecka. 
Satrosta nie ukrywa, że chce tę 
nieruchomość sprzedać. Obec-
nie znajduje się tam jeszcze 
siedziba pieczy zastępczej. Ta 
jednak ma być przeniesiona 
wraz z pozostałymi działami 
Powiatowego Centrum Po-
mocy Rodzinie (znajdujący-
mi się w siedzibie Starostwa 
Powiatowego) do budynku 
obok Centrum Kształcenia 
Zawodowego i Ustawicznego 
(dawny internat) przy ul. ks. 
F. Kutrowskiego. W marcu 
starostwo podpisało umowę 
z wykonawcą zadania i rozpo-
częły się tam prace adaptacyjne 
parteru i pierwszego piętra. 
Koszt modernizacji to ponad 1 
mln zł. Czas realizacji zadania 
- 6 miesięcy. Po przeniesieniu 
PCPR i domu dziecka kamie-
nica przy placu Zamkowym 
będzie pusta i zgodnie z planem 
będzie można ją sprzedać. 

- Wcześniej jednak będzie-
my musieli rozwiązać kilka 
problemów technicznych, wy-
nikających z zaszłości - dodaje 
Zdzisław Brezdeń. - Trzeba 
rozdzielić media - prąd, wodę, 
ścieki, ogrzewanie, dokonać  
podziału działki itd., bo przy 
odbudowie budynku w latach 
50. ktoś potraktował go jako 
całość z sąsiednimi obiektami 
i teraz jest wiele problemów 
natury administracyjnej oraz 
technicznej, które musimy 
uporządkować. 

Dla władz starostwa nie ma 
znaczenia, kto kupi kamienicę 
i na co ją przeznaczy. To, kiedy 
zostanie wystawiona na sprze-
daż, będzie zależało od tego, 
jak szybko uda się rozpocząć 
budowę nowego domu dziecka. 

WARSZTATy  
NA SPRZeDAż  

DO SKUTKU 

Obecnie Starostwo Powia-
towe w Oławie bezskutecznie 
próbuje sprzedać teren po sta-
rych warsztatach dla młodzieży 
przy ul. 11 Listopada. 

Działkę wielkości 0,4167 ha, 
dodatkowo zabudowaną zespo-
łem budynków o funkcji dydak-
tyczno-biurowo-magazynowej, 
wystawiono na sprzedaż za 2,2 
mln zł. Pierwszy ogłoszony 
przetarg miał się rozstrzygnąć 
do 30 marca, ale nie zgłosił się 
ani jeden chętny. To nie znie-
chęca jednak władz powiatu. 

- Będziemy powtarzać prze-
targ do skutku - mówi starosta. 
- Jeżeli dzisiaj w radiu słyszę, że 
ceny nieruchomości i mieszkań 
idą w górę, to nie widzę powo-
dów, by schodzić z ceny.

Wioletta KamińsKa 
wkaminska@gazeta.olawa.pl

Starostwo chce budować  
i sprzedać kolejny obiekt

- Nasz obecny dom dziecka jest za duży  
- tłumaczy starosta Zdzisław Brezdeń

Gdzieś tu, przy ul. Baczyńskiego, naprzeciw szpitala, ma stanąć nowy 
oławski dom dziecka
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GMINa Oława 
Rolnictwo 

Ponad 19 mln zł 
samorząd województwa 
dolnośląskiego przeznaczy 
na blisko 100 dróg 
dojazdowych do gruntów 
rolnych. Pieniądze trafią 
do 85 gmin i 24 powiatów 
w całym regionie, w tym 
do gminy Oława

Środki przekazywane 
samorządom w ramach 
dofinansowania ochrony, 
rekultywacji i poprawy ja-
kości gruntów rolnych będą 
przeznaczone na budowę, 
przebudowę lub remonty 
dróg dojazdowych do grun-
tów rolnych, zakup sprzętu 
pomiarowego i informa-
tycznego oraz oprogra-
mowania, a także budowy 

zbiorników wodnych służą-
cych małej retencji. Dodat-
kowo, środki przeznaczone 
zostaną również na zadania 
związane z przeciwdziała-
niem erozji gleb i ruchom 
masowym ziemi ze szcze-
gólnym uwzględnieniem 
drzew miododajnych.

- Kierujemy wsparcie 
dla samorządów gminnych 
i powiatowych, pomaga-

jąc tym samym realizować 
potrzebne Dolnoślązakom 
lokalne inwestycje, takie 
jak np. drogi dojazdowe do 
gruntów rolnych. W tym 
roku wpłynęło łącznie 289 
wniosków na zadania od 
ponad 120 wnioskodawców. 
Najwięcej środków prze-
znaczono na realizację dróg 
dojazdowych do gruntów 
rolnych, to ponad 16 mln 

zł - mówi marszałek Cezary 
Przybylski.

Łączne dofinansowanie 
z samorządu województwa 
dla jednostek samorządu 
terytorialnego - gmin i po-
wiatów, na ochronę, rekul-
tywację i poprawę jakości 
gruntów rolnych wynosi 
ponad 19,3 mln zł. Gmina 
Oława ma otrzymać 132 
720 zł na drogę dojazdową 

do gruntów rolnych we 
wsi Chwalibożyce. Z bu-
dżetu Województwa Dol-
nośląskiego gmina Oława 
otrzyma także 7.600 zł do-
finansowania na wykona-
nie dokumentacji technicz-
nej budowy chodnika dla 
mieszkańców Janikowa 
przy drodze wojewódzkiej 
nr 396 w obrębie marketu 
DINO.

(cK)

Kasa na dojazdy do gruntów rolnych

GMINa Oława 
Ciekawostka 

W Owczarach trwa 
przebudowa remizy OSP. 
Inwestycji pilnują nie 
tylko druhowie, ale i... 
bociany

- To świeża sprawa - mówi 
sołtys miejscowości Andrzej 
Ilnicki. - To powrót bocia-
nów do naszej miejscowości 
po wielu wielu latach. Ostat-
nio były w Owczarach, gdy 
ja byłem w wieku szkolnym, 
czyli wiele lat temu. W mi-

nionym roku pojawiły się 
ponownie i bardzo się z tego 
cieszymy. 

Budowa gniazda na starej 
lipie koło remizy strażackiej 
rozpoczęła się w minionym 
roku. Wtedy przyleciał jeden 
bocian i rozpoczął budowę, 
ale dość szybko odleciał. 
W poniedziałek 19 kwiet-
nia w gnieździe pojawił 

się ponownie - tym razem 
z partnerką i wszystko wska-
zuje na to, że zamierza zo-
stać dłużej, bo rozbudowują 
gniazdo. Nie przeszkadzają 
im nawet intensywne prace 
przy przebudowie znajdują-
cej się obok remizy.

(WK)

Bociany „nadzorują” 
budowę
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strona dofi nansowana 
z budżetu miasta OławyOŁAWIEURZĄD 

MIEJSKI
W 

W INTERNECIE:
www.um.olawa.pl  
poczta elektroniczna: 
olawa@um.olawa.plBiuletyn Informacji Publicznej www.bip.um.olawa.pl

Trwa rewitalizacja zachodniej pierzei Rynku. Dobiegają końca prace związane z przebudową 
pierwszej części tej pierzei. Wkrótce rozpoczną się prace na drugiej części, w związku z tym  
26 kwietnia nastąpi zmiana organizacji ruchu: 
• Otwarty zostanie przejazd przez Rynek od ul. Wrocławskiej do ul. Brzeskiej. 
• Na ul. Brzeskiej  ponownie zostanie wprowadzony ruch jednokierunkowy, z zakazem wjazdu 
od ul. 1 Maja.
• Wjazd i wyjazd z ul. Kościelnej będzie  się odbywał przez tunel od ul. Wrocławskiej.
• Na ul. Kościelnej wprowadzony zostanie ruch dwukierunkowy.
• Nie będzie wjazdu do Rynku od ul. Kościelnej i Karola Miarki.
Szczegóły obok na załączonej mapie

Zmiana organizacji ruchu!

Część zachodniej pierzei Rynku prawie gotowa

W hali sportowej na Stadionie Miejskim powstaje Punkt Szczepień Powszechnych. Więcej 
szczegółów już wkrótce.

Tu będzie punkt szczepień

Burmistrz Miasta Oława działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 
1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2020 r. poz. 1990 z późn. zm.) infor-
muje, że na tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego w Oławie został wywieszony na okres 
od 9.04.2021 r. do 30.04.2021 r. wykaz nieruchomości przeznaczonych do dzierżawy 
w trybie bezprzetargowym, stanowiący załącznik do Zarządzenia Burmistrza Miasta 
Oława nr 46/0050/2021 z dnia 9.04.2021 r.

BURMISTRZ MIASTA OŁAWA - TOMASZ FRISCHMANN

OGŁOSZENIE

Przy stojakach rowe-
rowych zlokalizowa-
nych na zrewitalizo-
wanym placu przy 
ul. 11 Listopada 
zostały zamontowa-
ne modele rowerów. 
Takie oznakowanie 
ma zapobiec bloko-
waniu miejsc „posto-
jowych” dla jednośla-
dów przez parkujące 
samochody.
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UWAGA! 

To kolejny raz, kiedy 
czytelnicy piszą do 
redakcji, że przeczytali 
artykuł o oszustwie, 
ale... dopiero po tym, 
jak im się to przytrafiło. 
- Warto poświęcić parę 
minut i dowiedzieć się, 
jak oni działają - mówi 
Dominika. - Ja wcześniej 
ignorowałam takie 
tematy, dopóki mnie 
to nie spotkało, wtedy 
zaczęłam czytać... 
Wcześniej byłam pewna, 
że skoro do tej pory mi się 
nic nie przydarzyło, to się 
nie przydarzy, ale widzę, 
że się myliłam i teraz na 
bieżąco sprawdzam każdy 
taki artykuł

Podejrzewała, że to może 
być oszustwo. Na początku 
zaznaczyła nawet, że jeśli to 
prawda, od razu zgłosi policji. 
Ale mimo to wypełniła pola, 
o które prosił mężczyzna 
rzekomo zainteresowany jej 
towarem i w ten sposób dała 
mu dostęp do konta. Dlaczego 
oszust skontaktował się z Do-
miniką? To proste, metoda 
dobrze znana. Przestępcy ob-
serwują ogłoszenia, a później 
kontaktują się przez aplikację 
WatsApp i pytają, czy dany 
przedmiot jest wciąż na sprze-
daż. Dominika od jakiegoś 
czasu wystawia w serwisie 
OLX różne rzeczy, nie było 
dla niej dziwne, że ktoś 7 
kwietnia zapytał o komunijną 
albę. Odpisała, że ogłoszenie 
jest aktualne. Oszust powie-
dział, że za chwilę zapłaci 
za towar, prześle link, który 
umożliwi Dominice odebra-
nie tych pieniędzy, wtedy 
skontaktuje się z nią kurier 
i będzie mogła wysłać prze-
syłkę. Kobieta pisała, żeby 
zrobił zwykły przelew, a ona 
- jak tylko otrzyma pienią-
dze - od razu wyśle paczkę. 
Oczywiście oszust napisał, 
że ta opcja nie jest dla niego 
dobra. Podesłał link do strony, 
która łudząco przypomina-
ła formularz portalu OLX. 
Później do tej podszywającej 
się pod InPost, dostarczający 
przesyłki kurierskie. - Podej-
rzewałam, że to może być 
oszustwo, bo facet dziwnie 
kręcił. Napisałam, że jeśli 
spróbuje mnie oszukać, to 
zgłoszę na policję. Odpisał, że 
dobrze. Ale jednak kliknęłam 
i uzupełniłam te pola do fał-
szywego OLX. W pierwszej 
chwili, gdy weszłam w ten 
link, to nie zadziałał. Udało 
się dopiero za drugim razem 
i wtedy pomyślałam, że coś 
jest „nie halo”, do tego wy-
skoczyło pole do uzupełnienia 
danych z karty. Wpisałam to, 
niestety.

Na drugi dzień zdzwonili 
do Dominiki z banku i po-
wiedzieli, że ktoś próbował 
włamać się na jej konto, dla-
tego bank je zablokował, kartę 
też. Kobieta miała dwie karty, 
w dwóch różnych bankach. 
- W Alior Banku w ogóle to 
nie przeszło, bo ten bank ma 
odpowiednie zabezpieczenie, 
nie ma możliwości przekie-
rowania na fałszywe linki dla 

podejrzanych, dlatego link 
podesłany przez oszustwa nie 
zadziałał, ale później spróbo-
wałam z kartą PKO i tutaj to 
przeszło - mówi.

Dominika miała sporo 
szczęścia, bo na karcie PKO 
nie miała żadnych pieniędzy, to 
konto planowała zlikwidować. 
Wszystko trzymała w Alior 
Banku, a tu złodziej się nie 
dostał. Próbę oszustwa zgłosiła 
policji. Najpierw porozmawia-
ła ze swoim dzielnicowym. 
Ten poprosił, aby zabezpie-
czyła wszystkie wiadomości 
i zgłosiła się na komendę. 
Tak zrobiła. Spisano protokół, 
a policjant prowadzący sprawę 
powiedział wprost... - Że jeśli 
straciłabym pieniądze, to ich 
już nie odzyskam, bo to idzie 
na zagraniczne konta, przez 
zagraniczne serwery, a polska 
policja nie ma do tego dostępu 
- mówi oławianka. - Dopiero 
teraz, kiedy mnie to dotknęło, 
widzę, ile tych oszustw jest, 
co rusz coś kręcą, muszą mieć 
z tego duży zysk, skoro cały 
czas to robią, jedni się nie 
nabiorą, a drudzy już tak, i to 
się cały czas kręci.

 ˮ Kręci. I to bardzo 

Zaledwie kilka dni po tym, 
gdy do redakcji napisała Domi-
nika, odezwał się inny miesz-
kaniec Oławy, który ostrzegł 
przed nową metodą oszustów. 
15 kwietnia dostał SMS-a 
o treści „Twoja paczka zosta-
ła zatrzymana przez służby 
celne”. Do wiadomości był 
dołączony link. Jeśli się go 
uruchomi, pojawia się strona 

niemal identyczna jak ta firmy 
kurierskiej DHL i namawia 
do pobrania aplikacji, która 
ma pomóc w śledzeniu prze-
syłki. Pod żadnym pozorem 
nie można reagować na taką 
wiadomość, najlepiej od razu 
to skasować, a numer oszusta 
zablokować! Jeśli, niestety, 
już pobierze się taką aplikację, 
trzeba koniecznie jak najszyb-
ciej zadzwonić do swojego 
banku, ale nie z telefonu, na 
który dostali się przestępcy! 
- Od razu domyśliłem się, że 
to oszustwo i nie wchodziłem 
w podany link - mówi Łukasz. 
- Prowadzę firmę i często coś 
zamawiam, w tym tygodniu 
akurat dużo paczek...

Na tym właśnie polega 
działanie takich przestępców, 
rozsyłają wiadomości wręcz 
lawinowo i liczą, że akurat 
trafią na kogoś, kto czeka na 
przesyłkę. Jak wielka jest skala 
tego zjawiska, widać było na 
naszym profilu na Facebooku. 
Po tym, jak opublikowaliśmy 
ostrzeżenie o nowej metodzie 
na zatrzymaną przez celników 
paczkę, posypały się komen-
tarze od mieszkańców, którzy 
w połowie kwietnia też dosta-
li identyczne SMS-y. Wiele 
osób odezwało się do redakcji 
w wiadomościach prywatnych, 
prosząc, aby ostrzegać innych. 
- Chyba pół Oławy dostało tę 
wiadomość - pisał Mateusz. 

Łukasz, który pierwszy za-
reagował i zgłosił nam sprawę, 
mówi: - Zapewne już kiedyś 
coś podobnego dostałem, ale 
zawsze to ignoruję, wszystkie 
niejasności tego typu zawsze 
wyjaśniam z moimi dostaw-
cami telefonicznie, wiec z góry 
wiem, że nie może dojść do 

takiej sytuacji, jak ta z SMS-
-a. Przesyłki trafiają do mnie 
z Polski, nie kupuje nic spoza 
Unii, wiec nie może dojść do 
sytuacji, aby przesyłka została 
zatrzymana przez urząd celny. 
W dobie pandemii dużo osób 
zamawia towary, dlatego oszu-
ści grasują i czekają na ludzki 
błąd. Jestem pewny, że wczoraj 
wiadomości o zatrzymaniu 
przesyłki przez urząd celny do-
stało pół Polski! Jeśli damy się 
na to nabrać, to pieniądze stra-
cimy, bo wykradane z naszego 
konta, zataczają koło w ban-
kach na Ukrainie, w Nigerii itp. 
Jest to dość dobrze zbudowana 
piramida i nie zajmują się tym 
dzieci z podstawówki. Warto 
się dobrze zabezpieczyć, do 

konta bankowego używać 
innego telefonu niż telefonu 
na co dzień i co jakiś czas 
zmieniać hasła.

Ten sam mieszkaniec 15 
kwietnia wieczorem dostał 
też SMS z informacją o... 
niezapłaconym mandacie. 
To kolejna metoda, też mniej 
znana, ale zaczyna być plagą. 
Nadawca wyświetlił się Łuka-
szowi jako „Sprawy karne”, 
a treść wiadomości to: „Masz 
niezapłacony mandat, w dniu 
16.04.2021 sprawa trafi do 
sądu. Zapłać teraz 10 PLN” 
- oczywiście dołączony był 
link sugerujący przekiero-
wanie na stronę urzędową. 
Wiemy, że takie wiadomości 

są rozsyłane po całej Polsce, 
czasami nadawca wyświetla 
się jako „policja”, a kiedy 
będziemy robić przelew, au-
tomatycznie wyświetli się, że 
trafi on np. do KPP w War-
szawie, a numer mandatu to 
przykładowo 89675 - można 
się łatwo nabrać, szczególnie 
jeśli rzeczywiście dostaliśmy 
ostatnio jakiś mandat. To 
zawsze jest oszustwo - nigdy 
nie róbcie takich przelewów! 
A najlepiej od razu usuwajcie 
SMS-y z podejrzanym linkiem 
do wpłat.

AgnieszkA HerbA 
powiatowa@gmail.com

Przeczytaj to, zanim będzie za późno!

Te wiadomości przychodzą z różnych numerów, nigdy na nie nie reaguj! Natychmiast usuń. Możesz też to zgłosić jako oszustwo - przez specjalną stronę www.incydent.cert.pl
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Oszustwo na niezapłacony mandat. Zobaczyś takiego SMS-a, niczego nie płać! Stracisz wszystkie 
pieniądze. Ten przelew nie trafi do policji, tylko do złodzieja!
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URZ¥D MIASTA I GMINY

JELCZ-LASKOWICE
strona dofi nansowana 

z budżetu miasta i gminy 
Jelcz-Laskowice

W INTERNECIE:
www.jelcz-laskowice.pl  
poczta elektroniczna: 
um.info@jelcz-laskowice.pl

Biuletyn Informacji Publicznej 
http://www.um.jelcz-laskowice.fi nn.pl/

informacje

W tym roku Dni Jelcza-
-Laskowic w wyjątkowej 
odsłonie. Epidemia nie 
pozwoliła na koncerty 
na żywo, ale nie popsuła 
szyków organizatorom 
z MGCK. I tak, 1 maja, na 
ulicę wyruszy specjalna 
karosa-kabriolet z Jelczań-
ską Kapelą Podwórkową na 
pokładzie! Muzycy umilą 
mieszkańcom J-L świą-
teczny dzień przejeżdżając 
ulicami miasta i dając 
happeningowe koncerty 
na osiedlach. Usłyszymy 
przeboje o niesłabnącej po-
pularności we współczesnej 
interpretacji oraz standardy 
jazzowe. Na różnych mu-
zycznych przystankach wy-
łowić uchem będzie można 
„Autobus czerwony”, „Mój 
jest ten kawałek podło-
gi”, „Trójkąty, kwadraty”, 
„Gwizdajło” a nawet 
jedną z najpopularniejszych 
romantycznych piosenek 
„Careless whisper”

Karosa wyruszy o godz. 
17.00 z parkingu przy 
ul. Oławskiej 46. Całość 
będzie można śledzić na 
fanpage`u MGCK www.
facebook.com/mgckJL.

(MAN)

PRZEBOJE 
z karosy cabrio
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POWIAT 
Szczepienia na 
COVID-19 

Masowy punkt szczepień 
w Oławie jest już przygo-
towany i czeka na decyzję 
Narodowego Funduszu 
Zdrowia. Dużo więcej 
szczepień niż dotychczas 
chcą wykonywać przy-
chodnie. W tym tempie 
do końca lipca mogą być 
zaszczepieni wszyscy 
mieszkańcy naszego po-
wiatu. Dużo jednak zależy 
od nas wszystkich

Obecnie szczepienia na 
COVID-19 są realizowane 
przez 8 punktów na terenie 
powiatu oławskiego - 7 przy-
chodni Podstawowej Opieki 
Zdrowotnej - 4 w Oławie, 
3 w Jelczu-Laskowicach oraz 
1 w Wierzbnie, a także oław-
ski szpital, który wykonuje 
najwięcej szczepień.

- Obecnie w naszym szpitalu 
pracują cztery zespoły szcze-
piące - mówił starosta oławski 
Zdzisław Brezdeń 16 kwiet-
nia. - Wykonują od 200 do 
250 szczepień dziennie, czyli 
około 1000-1200 tygodniowo, 
a więc ponad 4 tysiące w ska-
li miesiąca. Szpital pracuje 
na maksymalnych obrotach 
i więcej już z niego nie wydu-
simy, czyli więcej szczepień 
wykonywać nie mogą. Jak te 
statystyki wyglądają w przy-
chodniach, które wykonują 
szczepienia, nie wiem, bo 
nie otrzymujemy takich in-
formacji. Początkowo miały 
wykonywać po 30 szczepień 
tygodniowo. Ze względu na 
zmiany w programie szczepień 
zwróciliśmy się do nich z ta-
kim zapytaniem. Zbieramy też 
informacje, o ile te przychod-

nie mogłyby zwiększyć 
liczbę wykonywanych 
szczepień.  

J e ż e l i  c h o d z i 
o szczepienia, to 
na ponad 300 po-
wiatów w Polsce 
oławski zajmuje 
miejsce pod ko-
niec pierwszej 
setki. Aktualnie 
w naszym powie-
cie zaszczepionych 
jest 22% mieszkań-
ców jedną dawką, 
w tym 7-8% dwoma 
dawkami. Przekłada-
jąc na konkretne licz-
by daje to około 15 tys. 
osób zaszczepionych jedną 
dawką. 

Z wyliczeń NFZ wynika, że 
przy dotychczasowym tempie 
szczepień populacja naszego 
powiatu byłaby zaszczepiona 
przeciwko COVID-19 w cią-
gu 33 tygodni. Założenia są 
takie, by zrobić to maksymal-
nie w ciągu 25 tygodni.

Zdaniem starosty liczbę 
szczepień można zwiększyć 
na dwa sposoby. Pierwszy to 
wyczerpać rezerwy, które są 
w POZ-etach. 

- Oczywiście nie możemy 
nikogo zmuszać, nie mamy 
takich narzędzi, ale możemy 
informować, pytać i to robimy 
- dodaje starosta. - Czy na tym 
etapie programu szczepień 
mogą zgłaszać się kolejne 
przychodnie? Nie wiem, ale 
też wątpię, że takie będą, cho-
ciaż chciałbym się mylić. Dla-
czego? Proszę sobie samemu 
odpowiedzieć na to pytanie, 
jestem zaskoczony, że tak 
mało przychodni zgłosiło się 
do programu. Rozumiem, że 
mają swoje zadania, niektórzy 
może ograniczone możliwości 
kadrowe, albo może po prostu 
nie chcą, bo np. im się to nie 
opłaca? Chociaż z tego, co 
wiem, NFZ płaci za szczepie-
nia 61 zł za jedno.  

Drugim sposobem na 
zwiększenie liczby szczepień 
ma być „punkt szczepień po-

wszech-
nych”, który 
powstaje w Oławskim Cen-
trum Kultury Fizycznej. - 
Miasto Oława wyraziło akces 
utworzenia takiego punktu 
i otrzymało zgodę - mówi sta-
rosta. - W tym punkcie ma być 
szczepionych przynajmniej 
200 osób dziennie. O utworze-
nie takiego punktu szczepień 
powszechnych ubiegało się 
miasto i gmina Jelcz-Lasko-
wice, ale nie otrzymało zgody 
NFZ. Nie znam uzasadnienia. 

20 kwietnia Zbigniew Gole-
mo, inspektor do spraw ochro-
ny i zarządzania kryzysowego 
w oławskim Starostwie Po-
wiatowym, poinformował, 
że wszystkie POZ-ety, któ-
re do tej pory wykonywały 
szczepienia, wyraziły chęć 
wykonywania większej liczby 
szczepień niż dotychczas. - 
Z naszych wyliczeń wynika, 
że dzięki tej decyzji w do-
tychczas funkcjonujących 
ośmiu punktach szczepień 
na terenie naszego powiatu 
można będzie wykonać od 
2 do 2,2 tys. szczepień tygo-
dniowo - informuje inspektor 
Golemo. - Odliczając osoby 
już zaszczepione oraz dzie-
ci i młodzież do lat 18, bo 

ich program 
szczepień nie 

obejmuje, to cała 
populacja naszego powia-

tu powinna być zaszczepiona 
na COVID-19 w ciągu 3-4 
miesięcy, czyli około 12 ty-
godni. Czas ten jeszcze bar-
dziej się skróci, jeżeli ruszy 
powszechny punkt szczepień. 
Trzeba jednak pamiętać, że 
ostatecznie tempo szczepień 
będzie zależało od tego, czy 
mieszkańcy będą chcieli się 
szczepić i czy szczepionki 
będą docierały do nas na czas.

*
Czy o ile i od kiedy przy-

chodnie zaczną wykonywać 
więcej szczepień, na razie nie 
wiadomo. Starostwo zebrane 
informacje przekaże do Naro-
dowego Funduszu Zdrowia, 
a ten podejmie ostateczną 
decyzję w sprawie. Fundusz 
zdecyduje też, od kiedy ru-
szą szczepienia w „punkcie 
szczepień powszechnych” na 
hali OCKF przy ul. Sportowej 
w Oławie. Miasto - jak mówi 
wiceburmistrz Andrzej Miko-
da - zgłosiło chęć utworzenia 
takiego punktu z poczucia 
obowiązku i potrzeby, bo wię-
cej zaszczepionych mieszkań-
ców to mniejsze problemy dla 
wszystkich. - Uznaliśmy, że 
pod względem logistycznym 

hala sportowa jest najlepszym 
miejscem na organizację ta-
kiego punktu - wyjaśnia wice-
burmistrz. - Duża przestrzeń, 
łatwy dojazd, blisko centrum 
miasta. Zgodnie z wytyczny-
mi, mamy też już wykonawcę 
szczepień. Będzie to specja-
listyczna firma z Oleśnicy. 
Poszukując chętnych do tego 
zadania wysłaliśmy zapytania 
do większości przychodni 
Podstawowej Opieki Zdro-
wotnej w naszym rejonie, ale 
żadna się nie zgłosiła. Niektó-
rzy odpisali, że nie mają moż-
liwości kadrowych. Większość 
jednak w ogóle nie odpowie-
działa. Może nie był to dobry 
czas, bo zapytania wysłaliśmy 
tuż przed świętami wielkanoc-
nymi. Nie można jednak było 
inaczej, ponieważ gotowość 
do utworzenia powszechnego 
punktu szczepień musieliśmy 
zgłosić w ciągu kilku dni i dać 
odpowiedź do 3 kwietnia. 
Firma z Oleśnicy, która bę-
dzie wykonywała szczepienia, 
zgłosiła się do nas sama. To 
nie będzie ich pierwszy punkt 
szczepień. Wykonuje też testy 
na COVID-19. 

Wiceburmistrz zapewnia, 
że hala jest już praktycznie 
przygotowana do przyjęcia 
pacjentów. Czeka na decyzję 
NFZ. 

Jak wspomniał starosta 
oławski Zdzisław Brezdeń, 
chęć utworzenia powszechne-
go punktu szczepień zgłosiło 
też miasto i gmina Jelcz-La-
skowice. Punkt miał powstać 
w Przychodni Rejonowo-Spe-
cjalistycznej, która jest pod 
jurysdykcją samorządu i wy-
konuje szczepienia zgodnie 
z początkowymi założeniami, 
ale - jak mówi wiceburmistrz 
Marek Szponar - mogłaby 
szczepić nawet 200 osób 
dziennie. Ma też możliwości 
kadrowe oraz lokalowe, co 
zaoszczędziłoby dodatko-
wych przygotowań. NFZ 
nie wyraził jednak zgody na 
utworzenie w przychodni 
punktu szczepień powszech-
nych. - Nie wiemy, skąd taka 
decyzja, nie otrzymaliśmy 
żadnego uzasadnienia - mówi 
Marek Szponar. - Dla mnie 
taka decyzja jest niezrozu-
miała i trudno znaleźć jej 
racjonalne wytłumaczenie. 

Mimo to Przychodnia Re-
jonowo-Specjalistyczna od 
początku wykonuje dużo wię-
cej szczepień niż początkowo 
zakładano. Tylko w tym mie-
siącu liczba sięgnie ponad 300.

WIOLETTA KAMIŃSKA 
wkaminska@gazeta.olawa.pl

Jeżeli NFZ wyda zgodę, w naszym powiecie można będzie wykonywać nawet 
2,2 tys. szczepień na COVID-19 tygodniowo. Obecnie najwięcej wykonuje ich 

szpital w Oławie
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Do końca lipca 
ZASZCZEPIĄ 
cały powiat?
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OŁAWA 
Gospodarka lokalna 

Najpierw otrzymali 
zapewnienie, że 
będą mogli się 
włączyć do miejskiej 
ciepłowni, a potem, 
gdy już skompletowali 
dokumenty, okazało się, 
że owszem, będą mogli, 
ale tylko wtedy, gdy 
ktoś inny nie wykorzysta 
swojego, bo Miejski 
Zakład Energii Cieplnej 
nie ma już mocy cieplnej 
na nowe przyłącza

Chodzi o sprawę jednost-
kową, konkretnego budynku, 
ale to pokazuje, że w Oławie 
brakuje miejskiego ciepła, 
choć przecież przyłączanie 
do miejskich ciepłowni to 
jeden ze sposobów likwidacji 
lokalnych kotłowni, by popra-
wić złe powietrze w centrach 
miast. 

- A tu się oddycha spalinami 
- mówi Andrzej Bucki, jeden 
z właścicieli mieszkań w bu-
dynku przy ul. 11 Listopada 
1A. - Powietrze zatruwane 
jest spalinami z samochodów 
czekających na światłach 
na skrzyżowaniu 11 Listo-
pada z Placem Zamkowym. 
Z drugiej strony jest parking, 
gdzie rodzice często czekają 
w odpalonych samochodach 
na swoje dzieci, które chodzą 
tu na różne zajęcia. Wcześniej 
usunięto z okolicy około 20 
drzew, stary 120-letni dąb sam 
obumarł. 

Właściciele wspólnoty 
mieszkaniowej budynku przy 
ul. 11 Listopada 1A już w 2014 
roku postanowili więc, że do-
brze byłoby włączyć system 
grzewczy do miejskiej cie-
płowni. W 2018 roku otrzyma-
li zapewnienie z Miejskiego 
Zakładu Energetyki Cieplnej 
(MZEC), że taka możliwość 
będzie, ale dopiero w latach 
2020-2025. Czyli pośpiechu 
nie ma. Ponieważ jednak 
Wspólnota podjęła działania, 
czyli rozpoczęła kompletowa-
nie potrzebnej dokumentacji, 
w 2020 roku MZEC wskazał, 
że możliwość wykonania 
przyłącza będzie już w roku 
2023. Wcześniej się nie da, 
bo brak mocy przerobowych. 
Gdy zarządca nieruchomości, 
czyli Centrum Obsługi Nie-
ruchomości „BLD” Sp. z o.o. 
miał już w rękach gotowy 
projekt przyłącza i złożył 
stosowny wniosek, kolejne 
pismo z MZEC mówi, że 
nie można przyspieszyć prac 
z uwagi na... brak mocy ciepl-
nej MZEC Sp. z o.o. 

- Można było wcześniej 
powiedzieć, że brakuje mocy 
cieplnych i „kto pierwszy ten 
lepszy”, to wtedy byśmy się 
bardziej spieszyli z doku-
mentacją - komentuje Bucki. 
- A tak to nic nie wiedzieli-
śmy, że ciepła może dla nas 
zabraknąć.

-  W momencie,  kiedy 
wspólnota 11 Listopada 1A 

podjęła decyzję o podłącze-
niu się do ciepłowni, ruszyły 
wszelkie pisma i zaczęliśmy to 
załatwiać - mówi Aleksandra 
Chrząstowska, prezes zarządu 
Centrum Obsługi Nierucho-
mości BLD Sp. z o.o. w Oła-
wie, obsługującego tę Wspól-
notę. - Czy można było wcze-
śniej, szybciej? Jeżeli w 2018 
roku miałam informację, że 
najbliższy możliwy termin to 
są lata 2020-2025, a potem, 
że najwcześniej 2023, to jaki 
sens było się spieszyć? 

Naciski pana Buckiego, 
aby przyspieszać, interwenio-
wać „gdzieś wyżej”, nazywa 
stawianiem wszystkiego na 
ostrzu noża, co według niej 
nie jest do końca zasadne. 
Owszem, przyznaje, że dotąd 
żadnego pisma ponaglającego 
jeszcze nie wysłała, ale - tłu-
maczy - ostatnie zebranie 

w tej sprawie było w mar-
cu, czyli niedawno. - Jeżeli 
chodzi o stronę techniczną, 
to wszystko jest zrobione 
i złożone do MZEC - mówi. 
- Mamy uzgodnienie z Urzę-
dem Miasta, mamy wszystkie 
uchwały wspólnoty. Miasto 
nawet udostępniło już swoje 
pomieszczenie w piwnicy 
celem zagospodarowania na 
węzeł cieplny. Musimy tylko 
zacząć wykonywać ten węzeł. 
Gdy otrzymamy konkretny 
termin wykonania przyłącze-
nia, zdążymy to zrobić. Nie 
ma sensu robić dużo wcześniej 
i mrozić pieniądze na parę lat. 
Czekamy na decyzję MZEC. 
Nie kwestionuję zasadności 
wpięcia budynku do MZEC 
i tego, że jak najwięcej budyn-
ków powinno iść w tę stronę. 
Tutaj mieszkaniec ma rację.

Zarządca przyznaje, że 
gdyby wiedział wcześniej, 
że zabraknie mocy cieplnej 
w miejskiej ciepłowni i może 
się liczyć kolejność zgłoszenia 
wniosku, można by starać 
się przyspieszyć cały proces. 
Tego jednak nie wiedzieli. Do 
niedawna. 

- Budynek przy ul. 11 Listo-
pada 1A w Oławie w związ-
ku z brakiem mocy cieplnej 
zainstalowanej na ciepłowni 

nie jest planowany do przy-
łączenia w bieżącym roku 
- potwierdza prezes zarządu 
MZGC Marek Gmiterek. - 
W związku z rekordową liczbą 
przyłączeń budynków do sieci 
cieplnej zaplanowaną w 2021 
r. (11 budynków) budynek zlo-
kalizowany przy ul. 11 Listo-
pada 1A w Oławie może być 
ewentualnie, gdy pojawi się 
wolna moc cieplna np. zwol-
niona przez innych odbiorców 
ciepła, przyłączony do sieci 
cieplnej w latach 2022-2023.

Co to znaczy, że pojawi 
się moc cieplna? Prezes tłu-
maczy, że MZEC-Oława Sp. 
z o.o. przyłącza co roku kilka 
budynków do sieci cieplnej, 
zwiększając obciążenie cie-
płowni. 

- Odbiorcy ciepła też dzia-
łają i w okresach rocznych 

obniżają zamówioną moc 
cieplną - mówi i daje przykład 
takiej wspólnoty mieszkanio-
wej, która zgodnie z doku-
mentacją projektową powinna 
zamówić moc cieplną 430 
kW, ale po roku działalności 
zmniejsza tę moc na 100 
kW. - My jako dostawca cie-
pła mamy wtedy odzyskany 
zapas mocy wynoszący 300 
kW, a wspólnota mieszka-
niowa ma zimno w budynku 
i niską temperaturę ciepłej 
wody użytkowej, ale skoro 
taka jest ich wola, to mają 
do tego prawo. W naszych 
planach przyłączeniowych 
uwzględniamy także wydane 
już warunki techniczne przy-
łączenia do sieci cieplnej, któ-
re są ważne przez 12 miesięcy. 
Musieliśmy ostatnio jednemu 
z oławskich deweloperów od-
mówić ponownego wydania 
warunków przyłączenia do 
sieci cieplnej, których waż-
ność minęła w kwietniu ubie-
głego roku. Gdy mija ważność 
wydanych warunków przyłą-
czenia do sieci cieplnej, a od-
biorca tych warunków się nie 
zgłosi do nas w celu podpisa-
nia umowy przyłączeniowej, 
to moc cieplna wynikająca 
z tych warunków się uwalnia 
i możemy ją zadysponować na 
inne obiekty. 

Na przykład na nierucho-
mość przy ul.11 Listopada 
1A, z tym że to nic pewnego. 
Prezes potwierdza możliwe 
problemy: - Aktualnie wy-
dane warunki przyłączenia 
do sieci cieplnej ograniczają 
możliwość przyłączenia in-
nych obiektów ze względu 
na ograniczoną moc cieplną 
zainstalowaną w źródle ciepła, 
czyli ciepłowni przy ul. Nowy 
Otok 1 w Oławie.

Pan Bucki pyta, dlaczego 
w takim razie - skoro gene-
ralnie brakuje mocy cieplnej 
- MZEC zrobiło przyłącze do 
sąsiedniego budynku przy Pla-
cu Zamkowym, choć tamtejsza 
wspólnota już drugi sezon nie 
korzysta z miejskiego ciepła. 
- Gdzie tu logika? - dopytuje. 

Prezes MZGC potwierdza, 
że budynek przy pl. Zamko-

wym 24 ma przyłącze do sieci 
cieplnej wykonane jeszcze 
w 2019 roku. Tłumaczy, że 
wykonanie węzła cieplnego 
leżącego po stronie wspól-
noty mieszkaniowej budyn-
ku napotkało na problemy 
z uzgodnieniami u konser-
watora zabytków, więc przy-
łączenie węzła cieplnego do 
istniejącego przyłącza zapla-
nowano dopiero na ten rok.

Co dalej z budynkiem przy 
11 Listopada 11A?

- Właścicielem większo-
ściowym naszego budynku 
jest miasto, która ma 4 lokale, 
a dokładnie 50,72% nieru-
chomości - mówi Andrzej 
Bucki. - Miasto jest także 
właścicielem spółki MZEC, 
dostarczającej ciepło. To 
idealna sytuacja, w której 
gmina miejska powinna być 

siłą napędową w walce o czy-
ste powietrze, zwłaszcza, 
że w trosce o to powietrze 
namawia innych do wymia-
ny kopciuchów. Tymczasem 
tutaj nie robi nic.

Miasto odbija piłeczkę 
twierdząc, że przecież wszy-
scy współwłaściciele nie-
ruchomości, w tym gmina 
miejska Oława, podjęli jed-
nogłośnie 27 lutego 2019 
roku uchwałę nr 5/02/2019 
w sprawie: „wyrażenia zgody 
na wykonanie dokumentacji 
niezbędnej do podłączenia 
budynku do miejskiej sieci 
ciepłowniczej”, a dodatko-
wo gmina miejska Oława 
wskazała jedno z własnych 
pomieszczeń w budynku przy 
ul. 11. Listopada 1A z prze-
znaczeniem na wykonanie 
w nim węzła cieplnego.

Teraz miasto ma propozycję 
dla Wspólnoty 11 Listopada 
1A.

- W przypadku przyspie-
szenia wykonania centralnego 
ogrzewania istnieje możli-
wość wykonania lokalnej 
kotłowni gazowej w pomiesz-
czeniu przekazanym przez 
miasto na rzecz tej Wspólnoty 
Mieszkaniowej - informuje 
sekretarz Urzędu Miejskiego 
Lilla Rzadkowska. - Jednak 
decyzję o zmianie źródła cie-
pła do ogrzewania budynku 
przy ul. 11. Listopada 1A mu-
szą podjąć współwłaściciele, 
a gmina jak zawsze w takich 
przypadkach zagłosuje zgod-
nie z ich wolą. 

Co Wspólnota na propo-
zycję ogrzewania gazowego, 
które można zrobić szybciej 
i na pewno byłoby bardziej 

ekologiczne niż piece wę-
glowe? 

- Nie wiemy - odpowiada 
Tomasz Karg, członek zarządu 
Wspólnoty. - Nie rozpatry-
waliśmy tego, bo liczyliśmy 
i nadal liczymy na ciepło miej-
skie. W przypadku alternatyw-
nego ogrzewania gazowego 
musielibyśmy przeliczyć tę 
opcję i podjąć decyzję. 

Parę tygodni temu prezes 
zarządu spółki MZEC Ma-
rek Gmiterek opowiadał na 
naszych łamach o pomyśle 
wykorzystania geotermii do 
ogrzewania miejskich budyn-
ków. Świetny pomysł, jeśli 

okaże się, że odpowiednio 
ciepła woda faktycznie pod 
Oławą jest. To jednak kwestia 
pozyskania naprawdę grubych 
pieniędzy (w grę wchodzą 
dziesiątki milionów) i czasu, 
a mocy cieplnych w MZEC 
już brakuje. Proste zwiększanie 
wydajności mocy MZEC na 
bazie istniejących kotłów na 
węgiel jest nieekologiczne. Wy-
daje się w dzisiejszych czasach 
także nielogiczne i bezcelowe 
z punktu widzenia marnych 
szans pozyskania na to środków 
zewnętrznych. Trzeba więc 
liczyć się z tym, że w najbliż-
szych latach możliwość włącze-
nia się do miejskiej ciepłowni 
może być mocno ograniczana.

TeKsT i foT. Jerzy 
KamińsKi 

jkaminski@gazeta.olawa.pl

W kolejce po miejskie ciepło
- Miasto powinno być siłą 
napędową w walce o czystsze 
powietrze - mówi Andrzej Bucki

Chodzi o ten dom przy skrzyżowaniu 11 Listopada z Placem Zamkowym

Miejski Zakład Energetyki Cieplnej-Oława Sp. z o.o. jest spółką kapitałową 
działającą w formie spółki z ograniczoną odpowiedzialnością. Właścicielem 
spółki jest gmina miejska Oława - 100% udziałów. Spółka powstała na 

drodze przekształcenia (w 2000 roku) zakładu budżetowego pod nazwą 
„Zakład Gospodarki Cieplnej w Oławie” w jednoosobową spółkę z ograniczoną 

odpowiedzialnością. W związku z tym formalnie Zgromadzeniem Wspólników spółki 
jest Burmistrz Miasta Oława - Tomasz Frischmann. Przewodniczącą Rady Nadzorczej 
spółki jest Lilla Rzadkowska, sekretarz Urzędu Miejskiego w Oławie. Zarząd spółki jest 
zarządem jednoosobowym - jego prezesem jest mgr inż. Marek Gmiterek.
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OŁAWA

17 kwietnia przed 
oławskim ratuszem 
znów stanęła „Ławka 
konsultacji w sprawie 
budżetu obywatelskiego”. 
Zaproszeni radni nie 
przyszli, burmistrz też 
nie, a Krzysztof Betker 
pokazuje, skąd wziąć 
pieniądze na BO

- Tak jak zadeklarowaliśmy, 
w tym miesiącu też jesteśmy 
tu z naszą „Ławką konsulta-
cji w sprawie BO” - mówił 
Krzysztof Betker podczas 
sobotniego spotkania przed 
oławskim ratuszem. - Tym ra-
zem po sugestii kolegi Sławka 
Kraczka, który także dzisiaj 
jest tu ze mną, wysłaliśmy 
zaproszenia do przewod-
niczących klubów radnych 
działających w Radzie Miej-
skiej Oława, Mariusza Łucz-
kiewicza z PiS, Magdaleny 
Ziółkowskiej - KO i Alberta 
Zielińskiego - KO. Okazało 
się, że dwie ostatnie osoby 
są na izolacji w wyniku Co-
vid-19, więc nie mogą przyjść 
na dzisiejsze spotkanie, na-
tomiast pan Łuczkiewicz nie 
odpowiedział. Przedstawiciel 
Komitetu kolejny raz zaprosił 
też na konsultacje burmi-
strza Tomasza Frischmanna, 
ale - jak mówi - w pisemnej 
odpowiedzi otrzymali infor-
mację, że z racji zagrożenia 
epidemiologicznego koniecz-
ność wzorcowego zachowa-
nia zobowiązuje go do tego, 
że nie może wziąć udział 
w spotkaniu o niewiadomej 
liczbie osób. W odpowiedzi 
burmistrz przypomniał też 
zapraszającym na spotkaniu 

o swojej wcześniej złożonej 
deklaracji. - Rozumiemy, że 
chodzi o propozycję organizo-
wania konsultacji w sprawie 
BO w budynku ratusza - mówi 
Betker. - W tym przypomnie-
niu jak i we wcześniej złożo-
nej propozycji nie ma jednak 
żadnych konkretów, czyli 
tego, gdzie i kiedy miałyby się 
odbyć te konsultacje. Nadal 
więc czekamy na konkretną 
propozycję. 

Betker odniósł się też do 
często powtarzanego przez 
radnych zarzutu, że BO zapro-
ponowany przez Komitet jest 
zbyt wysoki. Dodał, że według 
niego to kwestia dyskusyjna, 
a w budżecie miasta można 
znaleźć pieniądze na ten cel, 

chociażby poprzez zmniejsze-
nie ogólnej rezerwy budżeto-
wej, co dałoby około 400 tys. 
zł. Do tego można też dołożyć 
106 tys. zł zarezerwowane na 
podróże służbowe, krajowe 
i zagraniczne - Wydaje mi 
się, że rezerwowanie takich 
środków na podróże w sytu-
acji pandemii nie jest zasadne 
- mówi. - Tymczasem rezerwa 
budżetowa plus pieniądze na 
podróże to kwota rzędu ponad 
500 tys. zł. 

Wracając do tematu za-
proszeń na konsultacje re-
prezentant Komitetu dodał, 
że mieszka przy tej samej 
ulicy, co radny Jerzy Hadryś, 
szef BBS, więc osobiście 
zaproponował mu spotkanie 

w sprawie konsultacji BO, 
a ten się zgodził. Spotkanie 
ma się odbyć 21 kwietnia 
w ratuszu. - Z rozmowy wy-
wnioskowałem, że pan Hadryś 
rozmawiał o tym z burmi-
strzem i nie jest wykluczone, 
że on też weźmie w nim udział 
- dodaje Betker. - Chciałbym 
na tym spotkaniu przedstawić 
„mapę dotarcia do budżetu 
obywatelskiego”, a więc plan 
spotkań, na których omó-
wimy treści merytoryczne. 
Przypominam, że złożyliśmy 
projekt budżetu obywatel-
skiego w trybie obywatelskiej 
inicjatywy uchwałodawczej 
usankcjonowanej przez RM 
odrębną uchwałą. Nie upiera-
my się przy swoim projekcie 
budżetu, jeżeli - zgodnie z za-

powiedzią pana Łuczkiewicza 
- jest inny projekt, chętnie go 
zobaczymy i podyskutujemy. 
Naszym celem jest, by ten 
budżet powstał dając miesz-
kańcom możliwość realizacji 
ich inicjatyw. I po to jest ta 
ławeczka. 

- Ostatnio bardzo modny 
stał się „głos mieszkańców 
jest bardzo ważny” na stronie 
Urzędu Miasta. Pojawiają się 
różne ankiety, np. w sprawie 
in vitro czy kogutów, zapytaj-
my więc też mieszkańców, czy 
są za czy przeciw budżetowi 

obywatelskiemu - proponuje 
Sławomir Kraczek, najmłod-
szy członek członek BBS, 
który wypowiada się we wła-
snym imieniu. 

Czy ostatecznie dojdzie 
do spotkania przedstawicieli 
Komitetu z Jerzym Hadrysiem 
i kto jeszcze weźmie w nim 
udział? Czy dojdzie do kon-
kretnych ustaleń? Dowiemy 
się za kilka dni. Nie zmienia 
to faktu, że zgodnie z zapo-
wiedzią Krzysztofa Betkera 
przedstawiciele Komitetu 
i zwolennicy BO nadal co 
miesiąc będą czekać przed 
ratuszem na zainteresowanych 
tematem, do czasu ponownej 
propozycji przyjęcia projektu 
uchwały o budżecie obywa-
telskim.

(WK)

Zaproszeni nie przyszli, ale ...

Krzysztof Betker ze Sławomirem Kraczkiem przy ławeczce

OŁAWA 

Z 80 chętnych wyłoniono 
9 najlepszych i to oni 
rywalizowali w finale 
konkursu

26 marca odbył się finał 
konkursu informatycznego 
„Komputer w pigułce”, or-
ganizowanego przez Zespołu 
Szkół im. Zjednoczonej Eu-
ropy w Oławie. We wcze-
śniejszych eleminacjach wzię-

ło udział aż 80 osób, tylko 
9 przeszło do etapu finało-
wego. To 5 uczniów z Zespół 
Szkół im. Zjednoczonej Euro-
py w Oławie oraz 4 z Liceum 
Ogólnokształcące nr I im. Jana 
III Sobieskiego w Oławie.

Podczas pierwszego etapu 
rozgrywek należało rozwią-
zać test związany z budową 
komputera i urządzeń pery-
feryjnych. - W etapie fina-
łowym musieli wykazać się 
spostrzegawczością, reflek-
sem i wiedzą, gdyż mieli do 
pokonania 15 poziomów gry 
typu „Pac-Man” - mówią or-

ganizatorki Sylwia Ptak i Ewa 
Szuba. - Gratulacje należą 
się wszystkim, bardzo dzię-
kujemy za wspólną zabawę: 
Panowie otrzymali nagrody 
ufundowane przez Starostwo 
Powiatowe w Oławie.

(AH)

Mają „Komputer w pigułce”

Damian Choptiany (LO nr 1 - 
podopieczny prof. Z Bachula) 
wywalczył pierwsze miejsce

ar
ch

. p
ry

w
tn

e

Oni przeszli do fi nału

Minął już rok, odkąd szalejąca pandemia utrudnia normal-
ną działalność w wielu dziedzinach życia. Między innymi 
ograniczyła normalne funkcjonowanie Klubom Seniora 
i Oławskiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku. Jednak mimo 
tych utrudnień działalność Uniwersytetu nie jest zawie-
szona. Działa wiele sekcji, choć nieco w inne formie i za 
to słuchacze dziękują kierownictwu. Skupię się na jednej 
z sekcji, a mianowicie na chórze, który mimo pandemii ma 
się dobrze. Niedawno minęła pierwsza dekada od powstania 
tego wspaniałego chóru. Przez kilka lat był to chór mieszany, 
z ogromną przewagą pań. Niestety, mężczyźni się wykruszyli, 
a chór stał się chórem żeńskim. Mimo braku mężczyzn chór 
nic nie stracił na atrakcyjności, doborze głosów, liczebności, 
a przede wszystkim na popularności. Był i jest nadal chętnie 
słuchany i oglądany przez mieszkańców naszego powiatu 
i po za nim. Mimo trwającej pandemii chór nadal prowadzi 
działalność, choć nieco ograniczoną. Doceniając wieloletnią 
obecność chóru na naszych i wielu innych scenach, jego 
niemal profesjonalny kunszt, chciałbym wspaniałym chó-
rzystkom i ich dyrygentowi/dyrygentce zadedykować wiersz, 
który napisałem na dziesięciolecie chóru, ale który ofi cjalnie 
nie ujrzał światła, czyli nie był prezentowany w „Gazecie 
Powiatowej - Wiadomości Oławskie”. Tytuł wiersza „AMICI 
del CANTO”, nawiązuje do nazwy chóru. Chórzystki! Trzy-
majcie się, wytrwajcie, wkrótce będzie lepiej.

Pozdrawiam Eugeniusz Chorostecki ECCO
                                           *
Sięgnij pamięcią do tamtej daty,
Kiedy powstawał chór „Uniwerku”.
Tak, to było przed dziesięciu laty
I było skromnie, bez fajerwerków.
Chociaż minęła cała dekada,
Chociaż chórowi latek przybywa,
Tu tajemnicę zdradzę nie lada,
Że na chórzystki ten czas nie wpływa.
Bo nadal mają wspaniałe głosy,
Także uśmiechy są takie same.
Nadal radośnie patrzą ich oczy,
I nadal chętnie chóru słuchamy.

Kiedy śpiewają to ptaki milkną,
A nasze serca rytmiczniej biją.
One są chóru cząstką i chwilką,
Śpiew jest ich pasją, One nim żyją.
Ich piękne głosy z serca płynące,
Szczere uśmiechy, jak promyk słońca
Słowa, melodie radością tchnące,
Można je słuchać, choćby bez końca.

Poznać, posłuchać - naprawdę warto,
Kiedy na scenie się prezentuje,
Chór, tak znany - Amici del Canto,
Który każdego wzrusza, raduje.
Tu wszystko współgra - słowa, melodie,
Ruch dyrygenta, chórzystek stroje.
Dlatego pięknie i niezawodnie,
Chór koncertuje, idzie przebojem.
Dorobek chóru jest dziś niemały
Cenne nagrody i wyróżnienia.
Jego koncerty już pozostały,
Na zawsze w naszych sercach, wspomnieniach.

AMICI del CANTO
Listy do redakcji

Oni są najlepsi
Damian Choptiany  - I miejsce
Kacper Grabowiec  - II miejsce
Krzysztof Hager  - III miejsce
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Oława 
Kultura 

Centrum Sztuki zaprasza 
seniorów na kolejne 
spotkanie z Dawidem 
Stanasiukiem w ramach 
warsztatów komputerowych 
online, które odbędzie się 
w czwartek 22 kwietnia 
o godz. 12:00 na kanale 
YouTube

- Wszystkie warsztaty kom-
puterowe live, które odbyły się 
do tej pory, są nadal dostępne 
na naszym kanale YouTube - 
mówią instruktorzy CS. - Jeśli 
więc kogoś zainteresuje np. 
tematyka komunikacji online, 
zagadnienia związane z in-
stalowaniem i aktualizowa-

niem praktycznych aplikacji, 
korzystaniem z Facebooka, 
kontami, hasłami i ich odzy-
skiwaniem, udostępnianiem 
swojego pulpitu, przesyłaniem 
plików za pomocą chmury, 
kolażami zdjęć i obrazów - 
zachęcamy do odświeżenia 
poprzednich spotkań.

Warsztaty komputerowe  
dla seniorów

Oława 
Kultura 

Centrum Sztuki zaprasza na 
najnowsze odcinki kursów 
i sekcji online

W cyklu zajęć dla najmłod-
szych „Akademia Małego 
Artysty” Bożena Myszkowska 
pokaże jak w prosty sposób 
przygotować szkic do por-

tretu, a na jego podstawie 
namalować obraz farbami 
akrylowymi lub plakatowymi 
„po numerkach”. W filmie 
„Portret - malujemy po numer-
kach”, który zamieszczony jest 
na kanale YouTube Centrum 
Sztuki w Oławie, młodzi arty-
ści znajdą wskazówki ,jakich 
pędzli używać, w jaki sposób 

nakładać farbę i jak mieszać ze 
sobą podstawowe kolory, aby 
uzyskać bogatą paletę odcieni, 
np. skóry. Do filmu dołączone 
są dwa gotowe szkice portre-
tów wraz z opisami kolorów, 
które można wydrukować 
i wykorzystać do swojej pracy. 
Rysujcie, malujcie, bawcie się 
sztuką!                         (kt)

Portret po numerkach online
Oława 
Kultura 

Minecraft to tytuł 
kultowy, który ma 
swoich zagorzałych 
zwolenników wśród rzeszy 
komputerowych graczy. 
Właśnie nim naprzeciw 
wychodzi oławska 
instytucja kultury

Dla niewtajemniczo -
nych Minecraft - mówiąc 
w uproszczeniu - to gra roz-
rywkowa o charakterze su-
rvivalowo-eksploracyjnym, 
w której dbamy o przetrwa-
nie naszej postaci, walczymy 
z przeciwnikami, pozyskuje-
my surowce, zwiedzamy nie-

samowite światy, ale przede 
wszystkim budujemy! Mogą 
to być niewielkie domki albo 
niesamowite pałace i zamki. 
W złożonym z sześciennych 
bloków Minecrafcie ogra-
niczeniem jest tylko nasza 
wyobraźnia.

Jeśli macie ochotę spróbo-
wać swoich sił w Minecraf-
cie, Centrum Sztuki zaprasza 
na swój kanał YouTube, 
gdzie zamieszczone zostaną 
trzy filmy kursowe autorstwa 

Igora Wasiewicza-Pawlaczy-
ka, które pozwolą przeżyć 
świetną przygodę w tym 
pikselowym świecie. Co 
istotne, CS oferuje wsparcie 
e-mailowe dla wszystkich 
oglądających. Jeśli coś nie 
będzie działało, wystarczy 
napisać, a instruktorzy po-
mogą. 

Szczegóły na stronie i Fa-
cebooku Centrum Sztuki 
w Oławie.

(kt)

Minecraft online  
z Centrum Sztuki?  
Czemu nie!

Oława 
Kultura 
Od kilku tygodni Centrum 
Sztuki zaprasza na występ 
Kabaretu Hrabi i Czesława 
Jakubca pt. „Ariaci”, który 
zaplanowano na 27 kwietnia. 
Czy będzie on się mógł odbyć?

Jeśli wszystko pójdzie 
zgodnie z planem, 27 kwiet-
nia o godz. 17:00 i 20:00 
w OWE „Odra” będzie można 
zobaczyć ten spektakl. Pro-
blem polega jednak na tym, 
że wciąż nie wiadomo, czy 
będzie to możliwe. 

Obecnie obowiązują bo-
wiem pandemiczne obostrze-
nia. Rząd w każdym tygodniu 
wprowadza jednak pewne 
aktualizacje. Ostatnie dane 
dotyczące zachorowań są 

umiarkowanie optymistyczne. 
Niewykluczone więc, że w ja-
kiejś formie kabaret będzie 

mógł wystąpić. O ostatecznej 
decyzji poinformujemy na 
naszym portalu tuOlawa.pl.

Co z występem kabaretu?

O tym czy występ kabaretu dojdzie do skutku 27 kwietnia, 
poinformujemy na naszym portalu tuOlawa.pl
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Tadeusz Babski 

Zgromadził 70 000 zł i 1 000 euro (współwłasność małżeń-
ska). Posiada mieszkanie o powierzchni 59,8 mkw, warte 240 000 
zł. Wraz z małżonką prowadzi pośrednictwo ubezpieczeniowe, 
które w 2019 roku przyniosło dochód w wysokości 31 139,44 zł. 
Z tytułu pracy w Zespole Szkół im. Jana Kasprowicza osiągnął 
dochód w wysokości 67 936,76 zł, z diety radnego - 18 063,62 
zł. Do tego dochodzi jeszcze dieta kuratora sądowego - 3 893,98 
zł oraz dochód z tytułu członkostwa w Radzie Nadzorczej Spół-
dzielni Mieszkaniowej w Jelczu-Laskowicach - 5 666,25 zł. 

Ma nissana qashqaia z 2007 roku, wartego 23 000 zł oraz dacię 
duster z 2011, wartą 23 000 zł. Nie spłaca kredytów o wartości 
powyżej 10 000 zł. 

Aleksandra Czernik 

Zgromadziła 43 877,63 zł (współwłasność małżeńska). Posiada 
mieszkanie o powierzchni 54,60 mkw, warte 180 000 zł oraz 
drugie o powierzchni 76,92 mkw, warte 230 000 zł. Z tytułu 
zatrudnienia w firmie Autoliv osiągnęła w 2019 roku dochód 
w wysokości 72,113,38 zł, z diety radnej - 17 494,02 zł. 

Ma forda focusa cmax z 2006 roku. Wraz z mężem spłaca kredyt 
hipoteczny o wartości 141 671,84 zł.

Łukasz Dudkowski 

Zgromadził 55 000 zł (majątek odrębny). W oświadczeniu nie 
wykazał, że posiada dom, mieszkanie lub inną nieruchomość. 
Z tytułu zatrudnienia w Nowym Szpitalu Wojewódzkim w 2019 
roku osiągnął dochód w wysokości 247 102 zł. Do tego 51 400 zł 
za zakaz konkurencji z tytułu kontraktu menadżerskiego w spółce 
Jelcz. Ponadto z diety radnego - 13 000 zł. 

Spłaca zaciągnięty w 2008 roku kredyt hipoteczny o wartości 
220 000 zł. 

Janina Hernas 

Nie wykazała zgromadzonych środków pieniężnych. Posiada 
mieszkanie o powierzchni 35,5 mkw, warte 150 000 zł (współ-
własność). W 2019 roku jej świadczenie emerytalne wyniosło 
31 799,48 zł. Z tytułu zatrudnienia w Przychodni Rejonowo-
-Specjalistycznej osiągnęła dochód w wysokości 61 785,58 zł, 
z diety radnej - 18 612,12 zł. 

Ma forda focusa z 2010 roku. Spłaca kredyt odnawialny w wy-
sokości 7 000 zł.

Robert Jadczak 

Nie wykazał zgromadzonych środków pieniężnych. Posiada 
mieszkanie o powierzchni 105,8 mkw, warte 250 000 zł (współ-
własność małżeńska) oraz drugie o powierzchni 50,8 mkw, warte 
200 000 zł (1/8 własności). Prowadzi działalność gospodarczą 
„Dj Robi - Akustik”. Z tego tytułu w 2019 roku osiągnął dochód 
w wysokości 92 380,15 zł. Z diety radnego - 16 390,88 zł, z diety 
sołtysa 4 800 zł, z prowizji inkaso - 5 934,40 zł. 

Ma fiata ducato z 2005 roku. Spłaca trzy kredyty: hipoteczny 
o wartości 75 172 franków szwajcarskich, koncyliacyjny w wy-
sokości 40 000 zł oraz gotówkowy w wysokości 6 343 zł.

Joanna Kamińska 

Zgromadziła 27 000 zł (współwłasność małżeńska) oraz 3 500 
euro. Nie wykazała, że jest właścicielką domu, mieszkania lub 
innej nieruchomości. Z tytułu zatrudnienia w Poczcie Polskiego 
w 2019 roku osiągnęła dochód w wysokości 25 920,57 zł. Z diety 
radnej - 19 533,44 zł, z diety sołtysa - 1 535 zł, z prowizji inka-
senta - 1 872 zł.

Ma volkswagena t4 z 1998 roku oraz audi A4 z 2006 roku. Nie 
spłaca kredytów o wartości powyżej 10 000 zł. 

Karolina Kolado 

Zgromadziła 62 000 zł. Ma dom o powierzchni 143 mkw, warty 
600 000 zł (1/2 własności) na działce o powierzchni 3 arów. Po-
nadto lokal użytkowy o pow. 45 mkw, warty 120 000 zł. Prowadzi 
Szkołę Języków Obcych, z tego tytułu w 2019 roku osiągnęła 
dochód w wysokości 80 000 zł. Ponadto z tytułu zatrudnienia 
w Publicznej Szkole Podstawowej nr 2 - 23 0345,25 zł, a z diety 
radnej 1 476,27 zł. 

Ma suzuki grand vitarę, z 2006 roku, warte 25 000 zł oraz sie-
dem obrazów olejnych o łącznej wartości 30 000 zł. Nie spłaca 
kredytów o wartości powyżej 10 000 zł. 

Julian Kozłowski 

Zgromadził 11 000 zł, 250 euro i obligacje na kwotę 10 500 
zł (współwłasność małżeńska). Posiada dom o powierzchni 160 
mkw, warty 350 000 zł. Z tytułu zatrudnienia w firmie Izopanel 
w 2019 roku osiągnął dochód w wysokości 128 206,42 zł, z diety 
radnego - 17 142,42 zł. Ma hyundaia matrixa z 2006 roku. Wspól-
nie z małżonką spłaca kredyt hipoteczny. Pod koniec 2019 roku 
do spłaty pozostało 85 831,42 zł. 

Weronika Kuszyk 

Zgromadziła 69 660 zł (wspólność małżeńska). Posiada dom 
o powierzchni 230 mkw (1/2 własności), warty 790 000 zł, 
stojący na działce o powierzchni 12,5 a. Z tytułu zatrudnienia 
w Publicznej Szkole Podstawowej nr 1 w 2019 roku osiągnęła 
dochód w wysokości 41 813,95 zł, z diety radnej - 16 781,31 zł, 
z diety przewodniczącej osiedla - 480 zł. 

Ma hondę civic z 2007 roku, wartą 16 600. Nie spłaca kredytów 
o wartości powyżej 10 000 zł. 

Stanisław Łukasik 

Zgromadził 41 000 zł (wspólność małżeńska). Posiada dom 
o powierzchni 120 mkw, warty 225 000 zł oraz drugi o powierzch-
ni 230 mkw, warty 335 000 zł, a także gospodarstwo ogólnorolne 
o powierzchni 15,19 ha, warte 235 000 zł, z tytułu którego osią-
gnął dochód w wysokości 180 000 mkw. Ponadto grunty rolne 
o powierzchni 64 ha, warte 780 000 zł. Z tytułu diety radnego 
osiągnął dochód w wysokości 18 251,50 zł.

Ma ciągnik john deere z 2006 roku, warty 100 000 zł, ciągnij 
john deere z 2010, warty 55 000 zł, kombajn claas z 2003 roku, 
warty 115 000 zł, przystawka do kukurydzy z 2011 roku, warta  
80 000, pług kuhn z 2018 roku, warty 80 000 zł, agregat upra-
wowo-siewny kuhn z 2019 roku, warty 118 000 zł. Nie spłaca 
kredytów o wartości powyżej 10 000 zł. 

Wincenty Marchewski 

Nie wykazał zgromadzonych środków pieniężnych ani po-
siadania domu, mieszkania lub innej nieruchomości. Z tytułu 
świadczenia przedemerytalnego otrzymał 14 581,88 zł, z diety 
radnego - 18 063,64 zł, diety przewodniczącego zarządu osiedla 
- 4 800 zł, z umowy zlecenie instruktora klubu „Victoria” Jelcz-
-Laskowice - 1 949,60 zł, z umowy zlecenie z Dolnośląskim 
Zrzeszeniem LZS - 987,02 zł, z ryczałtu sędziowskiego - 240 zł, 
z umowy zlecenie z Pływalnią Miejską w Jelczu-Laskowicach -  
5 573,97 zł, z umowy zlecenie z MGCK w J-L - 769,01 zł. 

Nie wykazał samochodu ani kredytu o wartości powyżej 10 
000 zł. 

Jacek Mikołajczyk 

Zgromadził 19 000 zł (wspólność małżeńska). Ma mieszkanie 
o powierzchni 60 mkw, warte 170 000 zł. Z tytułu umowy o pracę 
w PKP S.A. 67 095,54 zł. W oświadczeniu nie zawarł dochodu 
z diety radnego. Ma renault modus z 2012 roku, warty 15 000 zł. 
Nie spłaca kredytu o wartości powyżej 10 000 zł. 

Michał Pakosz 

Zgromadził 4 000 zł (majątek odrębny). Ma mieszkanie 
o powierzchni 60 mkw, warte 169 000 zł. W podpunkcie „Inne 
nieruchomości” zawarł nieruchomość o powierzchni 0,2793 ha, 
wartą 20 000 zł (1/2 własności). Nie opisał jednak, czym dokładnie 
ona jest (prawdopodobnie chodzi o działkę). Z tytułu zatrudnienia 
w 2. Wojskowym Oddziale Gospodarczym w 2019 roku osiągnął 
dochód w wysokości 47 994,95 zł, z diety radnego - 19 613,96 zł.

Jeśli chodzi o zobowiązania pieniężne o wartości powyżej  
10 000 zł, to Michał Pakosz wykazał 36 000 z Koleżeńskiej Kasy 
Oszczędnościowo Pożyczkowej.

Tomasz Rygielski 

Zgromadził 20 459,52 zł (wspólność małżeńska). W oświad-
czeniu nie wykazał posiadanego domu, mieszkania lub innej 
nieruchomości. Z tytułu prowadzonej jednoosobowej działalności 
gospodarczej „Technopolia” osiągnął w 2019 roku dochód w wy-
sokości 12 500 zł, z diety radnego - 16 268,15 zł, z „działalności 
wykonywanej osobiście” - 26 777,50 zł.

Ma saaba 9-3 z 2007 roku. Jeśli chodzi o zobowiązania pie-
niężne to limit odnawialny w rachunku bankowym na kwotę  
14 000 zł (w 2019 roku niewykorzystany).

radni RM w J-LMajątek władzy
Ireneusz Stachnio 

Zgromadził 18 000 zł oraz 1 500 euro (wspólność małżeńska). 
Ma dom o powierzchni 144,33 mkw, warty 250 000 zł oraz 1/6 
mieszkania o powierzchni 9,4 mkw, wartą 10 000 zł. W podpunkcie 
„inne nieruchomości” pojawiają się dwie, nie są jednak dokładnie 
opisane. Wiemy jedynie, że chodzi o (prawdopodobnie działki) 
0,0894 ha o wartości 50 000 zł oraz 0,486 ha o wartości 10 000 zł 
(w przypadku obu to 1/2 własności). Z tytułu zatrudnienia w Pu-
blicznej Szkole Podstawowej nr 2 w 2019 roku osiągnął dochód 
w wysokości 69 398,40 zł, z tytułu diety wiceprzewodniczącego 
Rady Miejskiej - 22 752,49 zł. 

Ma volkswagena passata z 2004 roku. Nie spłaca kredytów 
o wartości powyżej 10 000 zł. 

Piotr Stajszczyk 

Zgromadził 10 000 zł (wspólność małżeńska). Posiada dom o po-
wierzchni 200 mkw, warty 750 000 zł, mieszkanie o powierzchni 
64,10 mkw, warte 249 500 zł (1/3 własności), ponadto działkę 
rolną o powierzchni 0,0807 ha, wartą 80 700 oraz działki rolne 
o powierzchni 0,0756 ha (udział 636/10000). Prowadzi firmę, której 
usługi opierają się na doradztwie w zakresie prowadzenia działalno-
ści gospodarczej i zarządzania. Z tego tytułu w 2019 roku osiągnął 
dochód w wysokości 99 350 zł, z diety radnego - 18 251,51 zł. 

Ma opla zafirę z 2005 roku, wartego około 10 000 zł, peugeota 
3008 z 2015 roku, wartego około 40 000 zł. Spłaca kredyt hipo-
teczny, warty 200 000 zł.

Marek Starczewski 

Nie wykazał zgromadzonych środków pieniężnych. Posiada 
dom o powierzchni 164 mkw, warty 200 000 zł (majątek odrębny). 
W 2019 roku jego świadczenie emerytalne wyniosło 26 645,26 zł. 
Jako inkasent podatku w gminie osiągnął dochód 1 334,40, jako 
inkasent Rejonowego Związku Spółek Wodnych w Oławie - 77 zł, 
a dzięki Lokalnej Grupie Działania „Dobra Widawa” - 370,13 zł. 
Z tytułu zatrudnienia w Publicznej Szkole Podstawowej Fundacji 
„Elementarz” (dziś już prowadzonej przez gminę) osiągnął dochód 
w wysokości 1 963,80 zł. Z diety sołeckiej - 4 800 zł, z diety rad-
nego - 17 142,41 zł. 

Nie posiada samochodu wartego więcej niż 10 000 zł, spłaca 
kredyt, którego saldo pod koniec 2019 roku wynosiło 44 484,92 zł. 

Michał Wolski 

Zgromadził 40 000 zł oraz papiery wartościowe na kwotę 25 000 
zł (wspólność małżeńska). Posiada dom o powierzchni 140 mkw, 
warty 350 000 zł oraz działkę o powierzchni 0,2 ha, wartą 100 000 zł. 

Z tytułu zatrudnienia w „Volvo” w 2019 roku osiągnął dochód 
w wysokości 151 517 zł, z diety sołtysa - 4 800 zł, z diety radnego - 
17 681,39, z prowizji od inkasa podatków sp. wodnych - 2 643,80 zł. 

Ma nissana x-trail z 2006 roku. Spłaca dwa kredyty hipoteczne. 
Pod koniec 2019 roku do spłaty pozostało odpowiednio 64 379 zł 
oraz 46 338 zł. 

Krzysztof Woźniak 

Zgromadził 39 000 zł (wspólność małżeńska). Wykazał dom 
w budowie, o powierzchni 202,26 mkw, warty 650 000 zł oraz 
działkę o powierzchni 0,2294 ha, wartą 100 000 zł. Z tytułu zatrud-
nienia w Państwowej Straży Pożarnej w 2019 roku osiągnął dochód 
w wysokości 73 155,87 zł, z diety wiceprzewodniczącego Rady 
Miejskiej - 22 752,42 zł. Ma hondę CR-V z 2005 roku. 

Spłaca kredyt hipoteczny. Saldo pod koniec 2019 roku wynosiło 
435 499,42 zł. 

Jacek Załubski 

Zgromadził 18 700 zł (majątek odrębny). Posiada dom o po-
wierzchni 160 mkw, warty 700 000 zł oraz drugi o powierzchni 
240 mkw, warty 600 000 zł (2/3 własności). Ponadto działki: 
o powierzchni 0,0141 ha, wartą 8 000 zł oraz o powierzchni 0,0735 
ha, wartą 45 000 zł. Z tytułu zatrudnienia w firmie Dyka osiągnął 
dochód w wysokości 108 122,99 zł, z umowy zlecenie 4 320, z diety 
radnego 16 212, 11 zł. 

Spłaca kredyt hipoteczny. Pod koniec 2019 roku do spłaty pozo-
stało 468 563,11 zł. 

                                                * 
W zestawieniu nie ma przewodniczącej RM Beaty Bejdy, której 

oświadczenie opisywaliśmy w artykule dotyczącym przewodniczą-
cych rad, kilka tygodni temu.

OpracOwał Kamil Tysa 
ktysa@gazeta.olawa.pl

Jelcz-laskowice 
Informacja publiczna 

Domy, mieszkania, oszczędności i kredyty. Co wykazali lokalni włodarze? 
Sprawdzamy oświadczenia majątkowe

W poprzednich wydaniach „Powiatowej” byli już burmistrzowie, wójtowie, 
starosta, ich zastępcy, przewodniczący rad, sekretarze oraz radni z Oławy. Tym 
razem zaglądamy do oświadczeń radnych RM w Jelczu-Laskowicach. Najnowsze 
dostępne publicznie dokumenty zawierają dane na koniec 2019 roku. 
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Oława/ 
Jelcz-laskOwice 
Ważne! 

Każda informacja może 
być na wagę złota. Wiesz 
coś? Widziałeś go? Wydaje 
Ci się, że mógłbyś pomóc? 
Nie zwlekaj, zgłoś!

14 kwietnia jego siostra 
Anna napisała na swoim pro-
filu na Facebooku: - Zaginął 
mój brat Krzysztof, lat 40, 
z Jelcza-Laskowic. Ostatni 
raz widziany był w oław-
skim szpitalu we wtorek 13 
kwietnia, gdzie oddalił się 
samowolnie w nieznanym 
kierunku. Może mieć rozbitą 
głowę i wyglądać niechlujnie 
po ataku padaczkowym. Może 
nadal przebywać na terenie 
Oławy bądź w okolicach. Nie 
posiada przy sobie telefo-
nu. Ubrany w czarną kurtkę, 
ciemną czapkę. Szczupły 
około 165-170 cm wzrostu. 
Jeżeli ktoś go widział, proszę 
o kontakt pod numerem 724-
669-001.

Po publikacji tego apelu 
mieszkańcy zaangażowali się 
w poszukiwania. Jeszcze tego 
samego dnia lokalni „Strzel-
cy” wraz z rodziną szukali 
zaginionego w Oławie. Około 
trzydziestoosobowa grupa 
sprawdzała w mieście i w oko-
licach. Byli wśród nich także 
harcerze z 137 Środowiskowej 
Drużyny „Makalu”. Niestety, 
nie natrafili na żaden ślad 
czterdziestolatka. 

Dwa dni później pojawiła 
się nadzieja. Sara Bagińska, 
która angażuje się w wiele 
lokalnych imprez charyta-
tywnych, w swoich mediach 
społecznościowych napisała: 
- Dziś otrzymaliśmy infor-
mację, że jest trop, a poszu-
kiwania będą kontynuowa-
ne. Chcesz pomóc? O 17.25 
zbiórka pod BricoMarche 
w Jelczu-Laskowicach, skąd 
ekipa poszukiwawcza uda się 
w stronę Oławy... 

I faktycznie, znów szukano 
Krzysztofa, ale niestety po-
nownie poszukiwania zakoń-
czyły się fiaskiem. Rodzina 
poinformowała o zaginięciu 

policję. Funkcjonariusze 20 
kwietnia wystosowali komu-
nikat: - Policjanci z Oławy i z 
Jelcza-Laskowic prowadzą 
poszukiwania 40-letniego 
Krzysztofa Łaszcza z Jelcza-
-Laskowic. Przypominamy, 
że 13 kwietnia około godz. 
8.00 mężczyzna oddalił się ze 
Szpitala Rejonowego w Oła-
wie i do tej pory nie nawiązał 
kontaktu z rodziną. Zaginiony 
40-latek do chwili obecnej 
nie wrócił do domu. Ktokol-
wiek ma informacje dotyczące 
miejsca pobytu zaginionego, 
proszony jest o kontakt z Ko-
misariatem Policji w Jelczu-
-Laskowicach, tel. 47 8727 
420, lub z numerem alarmo-
wym 112. 

(kt)

Krzysztof zaginął tydzień temu. 
Poszukiwania trwają

Policyjny rysopis Krzysztofa
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Zdjęcia opublikowane przez siostrę, która zaznacz, że dziś jej brat 
wygląda już nieco inaczej

W poszukiwania zaangażowali się „Strzelcy”, harcerze i wolontariusze
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POwiat/POlska 
Ważne! 

Do 9 maja każdy dorosły 
będzie miał wystawione 
e-skierowanie na 
szczepienie przeciwko 
COVID-19

Najnowsze informacje na 
temat NPS przekazał mini-
ster Michał Dworczyk na 
konferencji prasowej zor-
ganizowanej 20 kwietnia. 
- Dobrą informacją jest to, 
że przekroczyliśmy w Polsce 
9 mln szczepień pierwszą 
dawką - mówił na konferen-
cji prasowej. - System cały 
czas przyspiesza. Dziękujemy 
wszystkim osobom pracują-
cym w punktach szczepień. 
Przedstawiamy harmonogram 
uruchamiania rejestracji dla 
wszystkich roczników powy-

żej osiemnastego roku życia. 
Od poniedziałku 26 kwietnia 
przyspieszamy i każdego dnia 
będziemy rozpoczynali re-
jestrację dwóch roczników. 
28 kwietnia uruchomimy 

rejestrację dla osób między 
30 a 39 rokiem życia., któ-
re wcześniej zgłosiły goto-
wość zaszczepienia się za 
pośrednictwem formularza 
- to ponad 400 tys. osób. 4 

maja rozpoczniemy rejestra-
cję ludzi w wieku 18-29. 
To też osoby, które między 
styczniem a marcem wypeł-
niły formularz chęci zaszcze-
pienia. Wprowadzamy także 

rozporządzenie, które zakłada 
ważną zmianę. W sytuacji 
ryzyka niewykorzystania 
szczepionki dopuszcza się 
szczepienie osób powyżej 
18 roku życia. Jest to pewne 
rozluźnienie, związane z eta-
pem NPS, na którym już się 
znajdujemy. Realizujemy plan 
przyspieszania w II kwar-
tale. Większość dostawców 
wywiązuje się ze swoich 
deklaracji i trafia do nas coraz 
więcej szczepionek. Cały czas 
nie jest ich wystarczająco, ale 
na horyzoncie widać moment, 

gdy będziemy mogli w pełni 
wykorzystać system.

Dworczyk potwierdził, że 
AstraZeneca zapowiedziała 
zmniejszenie dostaw szcze-
pionki do Polski. Zamiast 268 
tys. szczepionek, dojedzie ich 
67 tys. Niestety, w kolejnych 
tygodniach sytuacja może 
wyglądać podobnie. Zdaniem 
ministra nie wpłynie to jednak 
na zmiany w przedstawionym 
harmonogramie. 

(kt)

Narodowy Program Szczepień przyśpiesza!

Harmonogram kolejnych etapów rejestracji na szczepienia. Co istotne, osoby między 30 a 39 oraz między 18 
a 29 rokiem życia otrzymają e-skierowanie wcześniej - odpowiednio 28 kwietnia i 4 maja

KP
RM

każda osoba, która ma e-skierowanie, może zapisać się 
na szczepienie. Jest kilka sposobów, aby to zrobić:
* zadzwoń na infolinię 989,
* zarejestruj się online przez e-Rejestrację,
* wyślij sMs o treści szczepimysie na numer 880 333 333,
* zapisz się bezpośrednio w punkcie szczepień (najlepiej 
telefonicznie),
* skorzystaj z punktu drive-thru.

 !ReJeSTRACJA NA SZCZePIeNIe

Krzysztof Łaszcz  
- 40 lat, mieszkaniec Jelcza-Laskowic
wzrost: 165-170 cm włosy: krótkie, ciemny brąz nos: średni znaki szczególne: 
blizna nad lewym okiem długości ok. 3 cm. w dniu zaginięcia mężczyzna 
miał na sobie czarną kurtkę, ciemnoszarą czapkę, jasnoniebieskie dżinsy 
i ciemne buty z jasną podeszwą. zaginiony nie posiadał przy sobie 
żadnych dokumentów ani telefonu. Może mieć uraz głowy. Osoby, które 
mają informację na temat zaginionego mężczyzny, proszone są o kontakt 
telefoniczny (tel. 47 8727 420) lub osobisty z komisariatem Policji w Jelczu-
laskowicach, bądź z dyżurnym komendy Powiatowej Policji w Oławie  
(tel. 47 8727 200) albo z numerem alarmowym 112.

!
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Jelcz-laskowice 

Burmistrz sceptycznie 
podchodzi do większości 
zaproponowanych przez 
radnych modyfikacji 
budżetu obywatelskiego

O dyskusji na temat ewen-
tualnych zmian w budżecie 
obywatelskim, który w gminie 
Jelcz-Laskowice działa od kil-
ku lat, pisaliśmy na początku 
kwietnia. „Lokalni Patrioci” 
wystosowali wtedy do bur-
mistrza interpelację, w której 
znalazło się pięć punktów. 

 � Inaczej, znaczy 
lepiej? 

Pierwszy był propozycją, 
aby kształt przyszłych edycji 
budżetu obywatelskiego był 
ustalany przy współudziale 
przedstawicieli wszystkich 
sołectw i zarządów osiedli 
z terenu miasta i gminy. Zda-
niem „LP” pozwoli to na 
wypracowanie rozwiązań 
sprawiedliwych i umożliwia-
jących równomierny rozwój 
także mniejszych osiedli i so-
łectw. Chodzi o to, by ci naj-
mniejsi nie zostali wykluczeni 
z realnej szansy na realizację 
swoich pomysłów (z czym 
gmina zaczęła walczyć po-
działem środków na terenach 
wiejskich - przyp. red.). „LP” 
zauważyli, że dotychczasowe 
zasady ustawiały w pozycji 
uprzywilejowanej większe 
osiedla i sołectwa, więc pro-
ponują, by dzielić nie tylko 
na miasto i wsie, ale także 
na zadania małe oraz duże, 
z uwzględnieniem wyłączenia 
zwycięskich osiedli i sołectw 
z uczestnictwa w kolejnej edy-
cji budżetu obywatelskiego. 
Zaproponowali też łączenie 
środków z BO z funduszem 
sołeckim/osiedlowym, co 
miałoby pozwolić na racjonal-
niejsze wydawanie środków 
z tychże funduszy. 

Drugą zmianą miałaby być 
rezygnacja z konieczności 
podawania numeru PESEL 
podczas głosowania oraz na 

listach poparcia zgłaszanego 
zadania. Radni Weronika Ku-
szyk i Jacek Załubski mówili 
podczas sesji RM, że obecne 
zapisy są niezgodne z prze-
pisami oraz uniemożliwiają 
udział w BO osobom miesz-
kającym na terenie gminy, 
ale nieposiadającym numeru 
PESEL. Sugerowali, by cał-
kowicie z tej opcji weryfikacji 
nie rezygnować, przy jedno-
czesnym dopuszczeniu do gło-
sowania tych, którzy PESEL-u 
nie posiadają, sprawdzając 
ich na podstawie informacji 
o zameldowaniu lub poprzez 
wyrywkową kontrolę telefo-
niczną.

Trzecia propozycja doty-
czyła ograniczenia liczby 
osób, które muszą poprzeć 
zgłaszane zadanie lub nawet 
całkowitej rezygnacji z ko-
nieczności zbierania podpisów 
przez autora projektu. Obecnie 
wygląda to tak, że projekt musi 
poprzeć co najmniej piętnastu 
mieszkańców gminy J-L. Zda-
niem „Lokalnych Patriotów” 
o zasadności przyjęcia danego 
zadania i tak mieszkańcy roz-
strzygają w głosowaniu, wiec 
nie ma potrzeby potwierdza-
nia zgłoszenia dodatkowymi 
podpisami. 

Kolejna zmiana miałaby 
oznaczać umożliwienie gło-
sowania osobom w wieku od 
szesnastego roku życia. Jak 
podkreślali członkowie sto-
warzyszenia, włączenie młod-
szych mieszkańców w cały 
proces BO pozwoli im brać 
udział w kształtowaniu wła-
snego otoczenia i tworzeniu 
rozwiązań, które zaspokoją 
także ich potrzeby. Statystyki 
pokazują, że dotychczas naj-
mniej liczną grupą wiekową 
były osoby poniżej 25 roku 

życia. Zdaniem „LP” włącze-
nie młodzieży w cały proces 
przygotowywałoby ją do ak-
tywnego zaangażowania się 
w życie miasta i gminy.

Ostatni - piąty podpunkt 
interpelacji - mówił o do-
precyzowaniu przenoszenia 
środków BO pomiędzy po-
szczególnymi pulami. Jak 
zauważyli wnioskodawcy, 
obecne zasady wydatkowa-
nia środków z BO powodu-
ją, że niewykorzystana pula 
wraca do ogólnego budżetu 
miasta i gminy. Chcieliby 
więc doprecyzować zasady, 
by w przypadku pozostania 
środków w poszczególnych 
pulach, można było połączyć 
środki i wykonać zadanie, 
którego realizacja zmieści się 
w pozostałej kwocie.

 � Tylko jeden 
kompromis 

Podczas sesji Rady Miej-
skiej padły jedynie lakoniczne 
odpowiedzi na powyższe za-
gadnienia. Interpelacja została 
ostatecznie złożona pisemnie, 
więc szersza wypowiedź bur-
mistrza miała dopiero nadejść. 
Stało się tak 12 kwietnia. - 
Ważną zmianą wprowadzoną 
w budżecie obywatelskim 
w 2022 roku będzie podział 
puli środków na miasto, sołec-
twa do 500 mieszkańców i so-
łectwa powyżej 500 mieszkań-
ców - czytamy w dokumencie 
sygnowanym przez Bogdana 
Szczęśniaka. - Podwyższona 
zostanie jednocześnie pula 
środków na sołectwa oraz 
maksymalna wartość zadania 
zlokalizowanego na terenach 

wiejskich. Zwiększy to szanse 
mniej liczebnych miejscowo-
ści na skuteczne realizowanie 
naszych celów. Propozycja 
dodatkowego podziału puli 
jeszcze na zadania „małe” 
i „duże” nie jest możliwa 
przy kwocie 800 tys., jaka jest 
przeznaczona w BO na rok 
2022. Taki podział sprawdza 
się w dużych miastach, gdzie 
budżety są wielomilionowe. 
Rozdrobnienie puli na sołec-
twa małe i duże oraz miasto, 
a następnie wydzielenie jesz-
cze środków na zadania małe, 
spowoduje, że nie zrealizuje 
się żadnego zadania inwesty-
cyjnego z terenu sołectwa, 
gdzie do dyspozycji jest 150 
tys. Ponadto określona jest 
tylko kwota maksymalna na 
jedno zadanie, co umożliwia 
składanie projektów o niższej 
wartości, które także mogą 
liczyć na duże poparcie miesz-
kańców. Propozycja „zakazu” 
składania do BO propozycji 
zadań zlokalizowanych w so-
łectwach i na osiedlach, które 
wygrały rok wcześniej, stoi 
w sprzeczności z podstawo-
wym celem całego programu, 
który ma pobudzać wśród 
mieszkańców aktywność do 
działania. Nie można „karać” 
ich za to, że chcą działać na 
rzecz lokalnej społeczności. 

Odnosząc się do drugiej 
propozycji burmistrz podkre-
ślił, że PESEL jest niezbędny 
do weryfikacji, czy osoba 
głosująca mieszka na terenie 
gminy. Obecność strefy eko-
nomicznej powoduje, że w J-L 
pracuje wiele osób, które 
tutaj nie mieszkają. Podobno 
zdarzały się przypadki, gdy 
w firmach zbierano głosy od 
wszystkich pracowników, nie 
zważając na to, czy formalnie 
mają prawo brać udział w bu-

dżecie obywatelskim czy też 
nie. - Zaproponowana wery-
fikacja na podstawie wyryw-
kowej kontroli telefonicznej 
byłaby mało wiarygodna - od-
powiada Szczęśniak. - Ponad-
to wydłuży proces weryfikacji 
oraz będzie obarczona dużym 
błędem, co do zakwalifikowa-
nia głosów osób niebędących 
mieszkańcami gminy lub 
celowym wprowadzeniem 
weryfikującego w błąd. Skom-
plikowanie tej jasnej, szyb-
kiej, odpornej na błędy i trud-
nej do oszukania procedury, 
z jaką mamy do czynienia od 
czterech lat, polegającej na 
sprawdzeniu numeru PE-
SEL na karcie z bazą PESEL 
w Urzędzie Miasta i Gminy 
Jelcz-Laskowice, spowoduje 
utratę wiarygodności wyni-
ków i będzie mogło budzić 
podejrzenie nierzetelnego 
wyłaniania zwycięzców. 

Jeśli chodzi o konieczność 
uzyskania podpisów innych 
mieszkańców pod propozycją 
projektu, według burmistrza 
pozwala to na uniknięcie 
zadań przypadkowych, które 
nie budziłyby zainteresowania 
wśród pozostałych mieszkań-
ców. W odpowiedzi na inter-
pelację Bogdan Szczęśniak 
złożył jednak propozycję 
zmian w tym zakresie. W naj-
bliższej edycji BO zgłoszenie 
zadania wymagałoby popar-
cia co najmniej dwunastu 
mieszkańców, w przypadku 
większych sołectw byłyby to 
cztery osoby, a w przypadku 
mniejszych - tylko dwie. To 
pewien kompromis miedzy re-
gułami stosowanymi dotych-
czas a propozycją „Lokalnych 
Patriotów”. 

Prawdopodobnie najbar-
dziej znaczącą zaproponowa-

ną zmianą, jest ta dotycząca 
obniżenia wieku osób, które 
mogłyby czynnie uczestni-
czyć w programie. Do tego 
burmistrz Szczęśniak pod-
chodzi jednak sceptycznie: 
- W dotychczasowych edy-
cjach BO wprowadziliśmy 
możliwość głosowania osób 
pełnoletnich, które ze wzglę-
du na wiek uzyskały prawa 
wyborcze. Jest to jasna i nie-
dyskryminująca zasada wska-
zująca, że w BO mogą brać 
udział wszyscy mieszkańcy, 
którzy mogę głosować w wy-
borach powszechnych, czyli 
mają nieograniczoną zdol-
ność do czynności prawnej. 
Wprowadzenie możliwości 
głosowania od 16 roku życia 
powoduje, że wchodzimy 
w grupę osób o ograniczonej 
zdolności do czynności praw-
nych. To może skutkować 
zarzutem dyskryminacji co 
do innych, jeszcze młodszych 
mieszkańców. 

Odpowiadając na ostatnią 
propozycję doprecyzowa-
nia przenoszenia środków 
pomiędzy poszczególnymi 
pulami, burmistrz napisał 
krótko: - Wygrywają projek-
ty, które zdobędą najwyższą 
liczbę głosów, do wyczerpania 
puli środków finansowych. 
Sprzeczne z ideą budżetu 
obywatelskiego byłoby fi-
nansowanie zadania, które 
zmieści się w puli pozostałych 
środków, ale nie znalazło 
poparcia wśród mieszkańców. 

                  * 
To z pewnością nie za-

myka dyskusji na temat BO 
w gminie Jelcz-Laskowice. 
Wśród wszystkich radnych 
panuje zgoda co do tego, że 
budżet partycypacyjny działa 
i jest potrzebny. Nie od dziś 
pojawiają się jednak głosy, 
że potrzebuje mniejszych 
lub większych zmian. „Lo-
kalni Patrioci” przyznają, 
że nie zgadzają się z wielo-
ma argumentami zawartymi 
w powyższej odpowiedzi. 
Do tematu z pewnością więc 
wrócą. Możliwe, że stanie się 
to już za kilka dni, podczas 
najbliższej sesji RM.

TeksT i foT.: kamil Tysa 
ktysa@gazeta.olawa.pl

Na razie po staremu?  
Wszystko na to wskazuje

Jacek Załubski z „Lokalnych Patriotów” przekonuje, że zaproponowane zmiany były skrupulatnie analizowane także pod kątem 
prawnym. Uważa, że mogłyby one znacząco poprawić funkcjonowanie budżetu obywatelskiego Władze gminy, z burmistrzem Bogdanem Szczęśniakiem na czele, na razie 

sceptycznie podchodzą do większości propozycji



20 www.tuolawa.pl 16/2021

Jelczańskie Historie
Tekst jest częścią projektu „Jelczańskie HIStorie”, zrealizowanego przez Miejsko-Gminne Centrum Kultury

Uważa, że to jedno 
z zadań żyjących - 
przekazywanie historii 
lokalnej nowym 
pokoleniom

Od niedawna Lokalna Gru-
pa Zwiadowców Historii jest 
stowarzyszeniem, to otworzy-
ło im wiele drzwi. Organizacja 
powstała 31 października 
2019 roku. W grupie jest 
siedem osób, to inicjatywa 
oddolna. Zaczynali od kilku 
zdjęć. Gdy tworzyli profil na 
Facebooku, nie wiedzieli, czy 
się uda. Gdy się wierzy w to, 
co się robi, musi wyjść. 

Piotr Kutela, lider Lokalnej 
Grupy Zwiadowców Histo-
rii, wierzy, że wskrzeszanie 
lokalnej historii ma sens dla 
przyszłych pokoleń i całej 
społeczności. Tak po prostu. 
Przeczytał wszystkie książ-
ki, jakie dotychczas ukazały 
się na temat historii Jelcza-
-Laskowic, Oławy i okolic. 
Ciągle jednak było mu mało 
i postanowił sięgnąć do ludzi, 
od nich zdobywać informa-
cje. Okazało się, że są one 
niezwykle cenne, nie było ich 
w książkach. 

 � Na początku był 
obóz

Zaczęli od obozu, filii 
Gross-Rosen na terenie Mi-
łoszyc. Uznali, że to teren 
zapomniany, a jedyna mogiła 
w lesie to za mało. Pomyśleli, 
że warto byłoby postawić po-
mnik z tablicą upamiętniającą 
więźniów. Zrobili to. O tym 
ważnym wydarzeniu było 
głośno. 

A wracając do ludzi, świad-
ków historii, Piotr Kutela 
podkreśla, że jest ich w gminie 
Jelcz-Laskowice i okolicach 
coraz mniej. Dlatego warto się 
spieszyć, aby uwiecznić z ich 
opowieści to, co jest cenne. 

- Zajmując się Gross-Rosen 
ruszyliśmy archiwa - opowia-
da Piotr Kutela. - Nawiązałem 
kontakt z muzeum Gross-
-Rosen, wyciągnęliśmy wiele 
eksponatów, które nam wypo-
życzono na wystawę. Powsta-
ła dzięki nam i naszej gminie, 
bo wydarzenie odbyło się 
pod patronatem burmistrza. 
Można ją oglądać w izbie 
muzealnej w zakładach Jelcz. 
Historia obozu i eksponatów 
jest bardzo ciekawa. Współ-
pracujemy także z Archiwum 
Państwowym oraz z archiwa-
mi niemieckimi. 

Jest radość, że stanął po-
mnik, że otrzymali od miesz-
kańca Miłoszyc unikalne eks-
ponaty, że czegoś się dowie-
dzieli. Małe radości, ale duża 
wartość tego, co się dzieje. To 
buduje i daje energię. Piotr 
twierdzi, że więźniom pomnik 
się należał. Zwłaszcza że 
kiedyś przyjeżdżali i szukali 
śladów...

 � Od Nienackiego 
do lokalnych 
działań

To prawda, że formalnie za-
częło się od pomnika, ale tak 
naprawdę zaczęło się od pasji 
Piotra Kuteli. Jako dziecko za-
czytywał się w przygodowych 
powieściach Zbigniewa Nie-
nackiego, jako młody chłopak 
- w książkach Joanny Lam-
parskiej. Ulubiona książka 
Nienackiego to „Wyspa skar-
bów”, od niej zaczął, potem 
były kolejne - o tajemnicach 
Fromborka, Templariuszach 
i wiele innych, w których Pan 
Samochodzik odkrywał to, co 
zakryte.

Czy sam odkrywa tajem-
nice? Oczywiście. Zaczął od 
poszukiwania tego, co kryje 
ziemia, chodził ze sprzętem 
po okolicznych lasach. Ale 
prawo się zmieniło i nałożyło 
wiele ograniczeń. Teraz, kiedy 
Lokalna Grupa Zwiadowców 
Historii stała się stowarzysze-
niem, otrzymuje potrzebne 
zgody i wszystko odbywa się 
tak, jak powinno. 

Co odkryli? Piotr mówi, 
że bardzo dużo przedmiotów 
pozostawionych przez więź-
niów miłoszyckiego obozu 
i że jeszcze sporo rzeczy 
tam leży. Zbierają także to, 
co rolnicy wydobędą. Piotra 
martwi, że teren, na którym 
stał obóz, jest prywatny, za 
kilka lat być może staną tam 
domy i niczego już nie da się 
uratować. Opowiada o śmiet-
nikach obozowych, które były 
rozkopane, potem byli tam 
Rosjanie i przetrzymywali 
jeńców przez trzy lata. 

 � Kocha historię

Znów wracając do świad-
ków, to członkowie Grupy do-
tarli do wspomnień więźniów 
obozu i jeńców wojennych. 
W planach jest wznowienie 
książki o obozie „Aż stali się 
prochem i rozpaczą” Andrze-
ja Bułata. Pracują nad tym, 
prawa do książki po śmierci 
autora ma jego córka i pierw-
sze rozmowy już mają za sobą. 
Piotr mówi, że pracują też 
nad innymi wydawnictwami. 
Nie trzeba być historykiem, 
aby kochać historię. Piotr jest 

cukiernikiem z wykształcenia, 
choć nie pracuje w zawodzie. 
Mówi o sobie, że jest pasjo-
natem historii i chciałby, żeby 
kiedyś w przyszłości mógł się 
poświęcić tylko jej. Marzy 
mu się w Jelczu-Laskowicach 
archiwum życia społecznego 
gminy Jelcz-Laskowice, takie 
jak w Oławie. Tego mu bra-
kuje i mógłby się tym zająć. 
Pomysły? Tak, niejeden.

 � Bezcenne wspo-
mnienia 

Piotr dużą wagę przywiązu-
je do promocji lokalnej histo-
rii. Uważa, że to ważne. Tak 
czuje i wie, że nie tylko on. 
Wspomnienia ludzi są bezcen-
ne i Piotr chciałby je zacho-
wać dla kolejnych pokoleń. 
Instytut Pamięci Narodowej 
co roku organizuje konkurs 
„Świadkowie historii”. Grupę 
Piotra za ich działania i zapał 
zgłosili do niego miejscowi 
nauczyciele. 

- Prawdopodobnie dosta-
niemy nagrodę, ale przez 
pandemię wszystko się za-
trzymało - mówi Piotr. - Co 
się odwlecze, to nie uciecze 
i już się cieszymy. 

Jeszcze w latach 90. ubie-

głego wieku Piotr chodził 
po terenie obozu. Niewielu 
interesowało wtedy to, co 
tam było. Znajdował wtedy 
mnóstwo przedmiotów. Teraz 
z kolegami ze stowarzyszenia 
odkupują cenniejsze pamiątki: 
monety, numery więźniów, 
łyżki, drewniaki, kubki oraz 
przedmioty zrobione przez 
więźniów. W zbiorach mają 
tabliczki więźniów żydow-
skich. Eksplorują także teren 
byłej fabryki Kruppa, znaleźli 
200 sztuk tabliczek pracowni-
czych. To, co znajdują przeka-
zują do izby muzealnej albo 
do IPN.

- Udało się uratować histo-
rię obozu, zajmujemy się teraz 

innymi tematami - opowiada 
Piotr. - Porządkowaliśmy 
teren zamku i postawiliśmy 
na razie drewniane tabliczki, 
jeżeli dostaniemy dofinan-
sowanie chcemy zrobić coś 
większego. 

No i jeszcze kamień pamiąt-
kowy. Odwzorowali napis, 
upamiętniający 25. rocznicę 
powstania Jelczańskich Za-
kładów Samochodowych. Ko-
lejna akcja, kolejne działania.

 � Kresy... piękne 
opowieści

Dlaczego to, co robią, jest 
ważne? Czy w ogóle to jest 
ludziom dzisiaj potrzebne? 
Zdaniem Piotra - z pewnością. 
Uważa, że to jedno z zadań 
żyjących - przekazywanie 
lokalnej historii nowym po-
koleniom. Mówi, że cią-
gną ludzi za język, zbierają 
strzępki informacji, szukają 
źródeł, aby informacje były 
potwierdzone, pomagają im 
dawne lotnicze zdjęcia. Gdy 
w szkołach nie uczy się hi-
storii regionalnej, oni chcą 
ją przekazywać i pokazywać, 
czerpiąc od ludzi. 

I dlatego spotykają się także 
z mieszkańcami pochodzą-
cymi z Kresów Wschodnich 
Rzeczpospolitej, którzy przy-
jechali na te ziemie po II 
wojnie światowej. To historie, 
o których trzeba mówić, i któ-
re powinno się pamiętać. Piotr 
poznał wiele osób z Biskupic 
Oławskich, interesują go losy 
repatriantów z Wicynia. Kre-
sowe, często piękne i wzru-
szające opowieści, dobrze 
byłoby spisać dla kolejnych 
pokoleń. Tematów do odkry-
wania jest jeszcze więcej. 

***
Stowarzyszenie, którego 

liderem jest Piotr Kutela, 
skupia swoje historyczne 
poszukiwania w gminach 
Jelcz-Laskowice i Czernica. 
On sam interesuje się także 
archeologią i innymi pokrew-
nymi tematami. Przyznaje, że 
jest zbieraczem, ale ukierun-
kowanym, tu niespodzianki 
nie ma – historycznie! Kolek-
cjonuje stare żelazka na dusze, 
radia lampowe, przedwojenne 
rowery, militaria, monety, sta-
re zegary, pocztówki, butelki, 
maszyny do szycia. 

                
Monika Gałuszka-

sucharska

Piotr Kutela. Zbiera strZępki 
przeszłości i poszukuje 

Piotr Kutela
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Powiat/wro-
cław 
Konkurs 

Poznaliśmy 
Dolnoślązaczki ubiegające 
się o tytuł Miss Dolnego 
Śląska i Miss Dolnego 
Śląska Nastolatek 2021. 
w półfinale nie brakuje 
kandydatek z powiatu 
oławskiego

O tytuł Miss Dolnego Śląska rywali-
zują Wiktoria Kowalczyk z Oławy oraz 
Wiktoria Mołdawiak ze Skrzypnika. Miss 
Dolnego Śląska Nastolatek chciałyby zo-
stać Emilia Burzawa ze Stanowic, Agata 
Dokiciuk z Oławy i Karolina Łągiewczyk 
z Sobociska. 

Każdy z nas może przyczynić się do 
awansu dziewczyn do kolejnej fazy. Trzy 
z nich, które zdobędą największą liczbę 
głosów, otrzyma bowiem bezpośredni 
awans do finału! Przypominamy, że w tym 
samym konkursie przed rokiem Miss 
Dolnego Śląska Nastolatek i III Wicemiss 
Polski Nastolatek została Joanna Nabiał-
czyk z Oławy. 

Głosować można na różne sposoby: 
* za pośrednictwem 

Facebooka - klikając 
„Lubię to” pod zdję-
ciem danej kandydatki 
na profilu Miss Dolnego 
Ślaśka. Co ważne, by 
głos był ważny, należy 
polubić również sam 
fanpage MDŚ. 

Jedno  po lub ien ie 
zdjęcia daje kandydatce 
0,5 pkt. Głosujący może 
wesprzeć w ten sposób 
dowolną liczbę kandy-
datek. 

* za pośrednictwem 
Instagrama - tutaj również 
głosowanie odbywa się 
za pomocą polubień fo-
tografii danej kandydatki 
i tak jak w przypadku 
Facebooka, tak też tym 
razem wymagane jest 
zaobserwowanie profilu 
„Miss Dolnego Śląska”. 

W tym przypadku jedno polubienie 
„waży” 0,75 pkt. Można głosować na 
dowolną liczbę kandydatek. 

* poprzez SMS na numery:
a) 7248 - 1 punkt, koszt 2,46 zł z VAT,
b) 74567 - 4 punkty, 4.92 zł z VAT,
c) 79567 - 12 punktów, 11,07 zł z VAT,
d) 91909 - 30 punktów, 23,37 zł z VAT.
W treści SMS należy wpisać MDL. 

po kropce podając numer wybranej kan-
dydatki. Można wysłać dowolną liczbę 
smsów na daną różne kandydatki. 

* przez zakup wirtualnego biletu - 
można go zakupić przez portal evenea 
- app.evenea.pl/event/polfinaldl21/. 
Dostępne są:

a) bilet brązowy - wirtualny bilet, 10 
punktów dla wybranej kandydatki - koszt 
10 zł / sztuka

b) bilet srebrny - wirtualny bilet, 25 
punktów dla wybranej kandydatki - koszt 
20 zł / sztuka

c) bilet złoty - wirtualny bilet, 40 
punktów dla wybranej kandydatki - koszt 
30 zł / sztuka                          

Szczegóły na missdolnegoslaska.pl.

    Urodziłaś 
w trakcie pande-
mii? Nikt z gazety 
nie zrobił nowo-
rodkowi zdjęcia 
w szpitalu? Wy-
ślij je nam, opu-
blikujemy! Wyślij 
nam fotkę bobasa 
(może być na niej 
też tata lub mama) 
i dodaj do niej opis 
stworzony według 
wzoru: „Jan Ko-
walski urodził się 
10 czerwca. Ważył 
3600 g i mierzył 
50 cm. W domu 
czekają na niego 
tata Marek i dwu-
letni  braciszek 
Kacper”. 

Wi a d o m o ś c i 
wysyłaj na adres 
mailowy: redak-
cja@gazeta.ola-
wa.pl lub w wia-
domości prywat-
nej na naszym Fa-
cebooku tuOlawa.
pl.

(ck)

Witamy wśród nas

Nazywam się Cezary Busz - jestem synkiem Beaty i Rafała. Urodziłem 
się 27 marca, ważyłem wtedy 3350 g, wzrostu miałem 54 cm. 
Mieszkamy w Oławie.

Jestem Michał Moroz, urodziłem się 26 marca 2021, miałem wtedy  
55 cm i 3750 gramów. Moi rodzice to Aneta i Łukasz, mam siostrę Igę 
(20 miesięcy), mieszkamy w Oławie

8 kwietnia ukazał się w ga-
zecie bardzo ciekawy wywiad 
z prezesem Miejskiego Zakładu 
Energetyki Cieplnej w Oła-
wie Markiem Gmiterkiem na 
temat planowanego odwiertu 
na głębokość 1200 m w celu 
poszukiwania wód termalnych. 
Pamiętam, że w Oławie taki od-
wiert na głębokość ponad 1000 
metrów był robiony w połowie 
lat sześćdziesiątych w związku 
z badaniem, gdzie się kończą zło-
ża miedzi z kopalni w Lubinie. 

Na terenie, gdzie dziś jest 
boisko sportowe koło cmentarza 
żydowskiego, pomiędzy stacją 

kolejową a rzeką Oława, przez 
ponad rok stała wysoka wieża 
wiertnicza. W tym czasie jeź-
dziłem do Wrocławia do szkoły 
i miałem możliwość co dnia 
oglądania tej wieży. Po zakoń-
czeniu wiercenia na otworze wy-
konano z betonu głowicę, która 
wystawała z gruntu przez wiele 
lat. Miejsce jest w odległości 
niecałe 500 metrów od Zakładu 
Gospodarki Cieplnej, a sądzę, 
że dokumenty tego wiercenia na 
pewno gdzieś są. Po ich znalezie-
niu mogą przybliżyć wiedzę na 
temat, czy jest tam woda, jaką ma 
temperaturę, i ile jej jest - wtedy 

byłaby informacja rzeczywista, 
a nie szacunki. 

Niestety, zdjęcia tej wieży 
wiertniczej nie mam, ponieważ 
w tym czasie pokazanie się tyl-
ko z aparatem fotograficznym 
w okolicy mogło spowodo-
wać masę kłopotów, włącznie 
z posądzeniem o szpiegostwo. 
Wszędzie były tabliczki z za-
kazem fotografowania, dlatego 
prezentuję zdjęcie z późniejsze-
go okresu - niestety, bez wieży 
wiertniczej.

Z poważaniem 
Lesław Mazur

Takie odwierty już były
Listy do redakcji
OpINIe pRezeNtOwANe w teJ RUBRyCe NIe zAwsze są zgOdNe z pOgLądAMI RedAkCJI

(kt)

Dziewczyny od nas chcą być miss
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Jelcz-laskowice 
Dla potrzebujących 

Przed tygodniem 
pisaliśmy o pierwszym 
sklepie, a teraz za nim 
poszły kolejne. Dzięki 
temu społeczna lodówka 
będzie wypełniana 
regularnie

- Za nami bardzo pracowity 
tydzień, który przyniósł bar-
dzo dobre wieści - opowiada 
Błażej Telążka z Młodzie-
żowego Centrum Pomocy, 
które opiekuje się społeczną 
lodówką wraz z radną Karo-
liną Kolado. - Podpisaliśmy 
nie jedną, a pięć umów de-
klarujących systematyczne 
uzupełnianie naszej lodówki. 
Jesteśmy wdzięczni lokal-
nym przedsiębiorcom za 
włączanie się w tą szlachetną 
akcję. Dzięki nim nasza lo-
dówka nigdy nie będzie stała 
pusta! Będzie systematycz-
nie uzupełniana produktami 
spożywczymi, warzywami, 
owocami, nabiałem, a nawet 
domowymi obiadami. Dzięki 
temu otwierają nam się nowe 
możliwości, o których bę-
dziemy informować wkrótce. 

Umowy zostały podpisane 
ze sklepem „Żabka” przy ul. 
Bożka i Al. Wolności w Jel-
czu-Laskowicach, supermar-
ketem „Intermarche” w J-L, 
warzywniakiem państwa 
Marciniaków, na targowisku 
J-L, firmą cateringową „Sma-

ki Smyka” oraz wrocławską 
restauracją Klub Adwokata. 

O jakich nowych moż-
liwościach mówi Błażej? 
Najprawdopodobniej chodzi 
o to, że w ramach Lokal-
nego Programu Wsparcia 
Mieszkańców J-L ma po-
wstać miejsce, w którym 
będą wydawane posiłki dla 
potrzebujących. Wszystko 
jest jeszcze w fazie przygo-
towań, a szczegóły nie są 
znane. 

                  *
Lodówka stoi w Centrum 

Sportu i Rekreacji, dokładnie 
w bocznym wejściu od strony 
parkingu. Idea jest prosta. 
Każdy może tam jedzenie 
przynieść i każdy może je 
stamtąd zabrać. Inicjatorką 
postawienia jej w CSiR jest 
radna Karolina Kolado, która 
zrealizowała ten pomysł przy 
współpracy z Urzędem Miasta 
i Gminy J-L, Młodzieżowym 
Centrum Pomocy, Centrum 
Sportu i Rekreacji i fundacją 
„Weź Pomóż”. To organizacja, 
która razem z Bankiem Żyw-
ności dwa razy w tygodniu 
wydaje posiłki dla potrzebują-
cych we Wrocławiu. Pomaga 
też postawić i regularnie uzu-
pełniać społeczne lodówki, 
dokładnie takie, jaką można 
znaleźć w Jelczu-Laskowi-
cach. 

                * 

Społeczna lodówka zloka-
lizowana jest również w Oła-
wie, na dworcu PKS. Nie-
oficjalnie słyszymy, że także 
oławscy wolontariusze będą 
próbowali włączyć lokalne 

sklepy w akcję zapełniania 
lodówki. Wiele wskazuje więc 
na to, że już niebawem obie 
będą regularnie zapełniane!

 (kt)

Nigdy nie będzie pusta

Błażej Telążka i radna Karolina Kolado doprowadzili do podpisania 
kolejnych umów
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Gmina Oława 
Komunikat 

Pełniący obowiązki wójta 
gminy Oława Henryk 
Kuriata podjął decyzję 
o czasowym zamknięciu 
świetlic wiejskich. Powód? 
Pandemia COVID-19

Zalecił również odwołanie 
organizowanych przez inne 
podmioty wydarzeń społecz-
nych, kulturalnych, sporto-
wych oraz o innym charak-
terze, podczas których prze-
widywane jest zgromadzenie 
się w jednym miejscu wielu 
uczestników. 

Na terenie gminy Oława jest 
aż 27 świetlic.

(kt)

Bez świetlic do 3 maja

Nie będzie można korzystać m.in. ze świetlicy w Gaju Oławskim
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(21.01-20.02)

WODNIK

(23.11-21.12)

STRZELEC

(23.09-23.10)

WAGA

(23.07-22.08)

LEW

(22.05-21.06)

BLIŹNIĘTA

(21.03-20.04)

BARAN

(24.10-22.11)

SKORPION

(23.08-22.09)

PANNA

(22.06-22.07)

RAK

(22.12-20.01)

KOZIOROŻEC

(21.02-20.03)

RYBY

To, czego pragniesz, wkrótce stanie się faktem. 
Po drodze czeka jednak wiele trudności 
i nieporozumień. Pamiętaj o zobowiązaniach 
wobec przyjaciół. Tydzień dobry na inwestycje 
lub zmiany w planach zawodowych. Weekend 
upłynie pod znakiem porządków w domu i w 
życiu uczuciowym.

(21.04-21.05)

BYK

Sympatyczny i miły tydzień, pod warunkiem, 
że będziesz unikał rozmów o pieniądzach 
i planach finansowych. Kolejne dni przyniosą 
ciekawe spotkania, wydarzenia i relaks 
w miłym towarzystwie. W weekend mogą 
pojawić się kłopoty ze zdrowiem, zwłaszcza 
z gardłem. Uważaj na siebie.

Początek tygodnia nie najlepszy. Pewne 
sytuacje sprawią, że staniesz się rozdrażniony 
i nerwowy. Jednak dzięki trudnościom 
uświadomisz sobie, że twój partner jest tą 
osobą z którą chcesz spędzić życie. W pracy 
czeka cię kilka małych sukcesów. Nie musisz 
się martwić o pieniądze. Zwróć jednak uwagę 
na swoje zdrowie. Zadbaj o odpowiednią dietę, 
i zredukuj poziom stresu. 

Nastrój radości zapanuje już od wtorku. 
Dostaniesz wiele dowodów sympatii 
i przywiązania od członków rodziny i nie tylko. 
Kolejne dni przyniosą wiele miłych chwil, 
ciekawych spotkań. Pojawi się też szansa na 
poprawę finansów. Możesz spróbować gier 
losowych, gwiazdy sprzyjają.

Tydzień będzie udany, jeżeli zapomnisz 
o dawnych urazach i zaczniesz żyć życiem 
rodziny. Nie odsuwaj się od problemów, tylko 
pomyśl, jak je rozwiązać. Kolejne dni spędzisz 
na pracy i odpoczynku z przyjaciółmi. Możliwa 
impreza lub wspólne wyjście. Masz szansę na 
poprawę finansów.

Udany i spokojny tydzień, zwłaszcza dla 
Ryb lubiących monotonię. Pracy nie będzie 
zbyt wiele, a z obowiązkami poradzisz sobie 
śpiewająco. Pod koniec tygodnia - możliwy 
niedaleki wyjazd. Pomyślne wiadomości 
nadejdą szybciej, niż myślisz. Małe problemy 
ze zdrowiem nie popsują humoru. 

W miłości raczej spokojnie i bez szczególnych 
wydarzeń. Monotonia aż do soboty. Wtedy 
mogą się pojawić niespodzianki - odwiedziny 
lub wiadomość z daleka. Koziorożec lub Byk 
okażą dowody uznania i sympatii. Uważaj na 
siebie, bo ze zdrowiem nie będzie najlepiej aż 
do wtorku.

Ten tydzień zdominuje praca lub zmiana 
w miejscu zamieszkania. Nowe okoliczności 
wymuszą nowe postawy i decyzje. Postaraj 
się unikać kłopotów i wdawać w kłótnie, bo 
zaszkodzisz nie tylko sobie. Możesz zaufać 
partnerowi w sprawach inwestycji. W uczuciach 
nie będzie niespodzianek.

Strzelcom uda się to, co sobie zaplanowały 
i będą z siebie bardzo dumne. Słowa pochwały 
usłyszą także od przełożonych i partnera. 
W sprawach sercowych - również sukces. Miłość 
i zaufanie sprawią, że popatrzysz na świat 
przez różowe okulary. Twój entuzjazm udzieli 
się innym.

Dużo obowiązków, także nowych, sprawi, 
że ten tydzień minie bardzo szybko. Wiele 
intensywnych przeżyć czeka Koziorożce 
także w miłości. Nie wszystkie będą na to 
przygotowane. Pewne sytuacje zaskoczą, 
a nawet wprawią w zakłopotanie. Zaufaj intuicji 
i rozsądkowi. Zdrowie - dobre.

Kłopoty ze zdrowiem i samopoczuciem - na 
początku tygodnia. Zmiany w życiu osobistym 
nie wpłyną na ciebie zbyt korzystnie. Daj 
sobie czas i postaraj się skupić na pracy 
i obowiązkach. Od soboty - poprawa nastroju 
i możliwość zmiany sytuacji. Masz okazję 
wkrótce poznać kogoś ciekawego.

Radosny tydzień, obfitujący w miłe 
niespodzianki i dowody uznania. Obowiązki 
zawodowe i domowe sprawią ci wiele 
radości, a przyjaciele pomogą w potrzebie. 
Napływ gotówki pod koniec tygodnia. 
Możliwa wygrana - spróbuj gier losowych, 
ale nie szalej. Zdrowie w normie.

Powiat 
Ważne 

20 kwietnia doszło do zmiany w okresach dyskwalifikacji 
po szczepionkach przeciw COVID-19. Regionalne Centra 
Krwiodawstwa i Krwiolecznictwa w najbliższym czasie 
otrzymają zaktualizowane wytyczne. Musicie być 
przygotowani, że obecnie jeszcze nie każde RCKiK będzie 
posiadało informację o zmianach w przepisach

Szczepionka przeciw COVID-19 (mRNA): Comirnaty firmy 
Pfizer/BioNTech, firmy Moderna:

* 48 godzin od szczepienia, po każdej dawce (jeżeli nie wy-
stąpiły reakcje poszczepienne) lub

* 7 dni po całkowitym ustąpieniu objawów reakcji poszcze-
piennej (np. gorączka, wysypka).

Szczepionka przeciw COVID-19 (zawierająca żywe, atenu-
owane wirusy): COVID-19 Vaccine firmy Astra Zeneca, Ad26.
COV2.S firmy Johnson&Johnson:

* 2 tygodnie (jeżeli nie wystąpiły reakcje poszczepienne)
* 7 dni po całkowitym ustąpieniu objawów reakcji poszcze-

piennej (np. gorączka, wysypka), jednak nie po krótszym okresie 
niż 2 tygodnie od szczepienia.

(ck)

Szczepiłeś się i chcesz 
oddać krew. Kiedy możesz?
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PRACA
DAM PRACĘ

 ► Zatrudnię murarzy cieśli, zbroja-
rzy i pomocników.  tel. 501 621 506, 
783-782-052

 ► Przyjmę operatora koparki na pół 
etatu Tel. 510 075 832

 ► Zatrudnię samodzielnych bruka-
rzy i pomocników, na uczciwych wa-
runkach Tel. 502 411 884

 ► Zatrudnię samodzielnego, solid-
nego pracownika do prac remonto-
wo-budowlanych. Bardzo dobre za-
robki Tel. 696 390 032

FIRMA TECH-KAN GAĆ K/ OŁAWY
ZATRUDNI: PRACOWNIKA D/S 
BEZWYKOPOWYCH NAPRAW 

KANALIZACJI.
WYMAGANIA: 

OBYWATELSTWO POLSKIE,
WIEK DO 55 LAT,

PRAWO JAZDY KAT B,
ODPOWIEDZIALNOŚĆ, 

TERMINOWOŚĆ 
I SKRUPULATNOŚĆ 

W WYKONYWANIU OBOWIĄZKÓW.
OFERUJEMY:

PRACĘ W STABILNYM ZESPOLE NA 
PODSTAWIE UMOWY O PRACĘ,

MOŻLIWOŚĆ ZDOBYCIA WIEDZY 
I DOŚWIADCZENIA W ZAKRESIE 

OBSŁUGI KAMER, FREZÓW, 
ORAZ INNYCH 

SPECJALISTYCZNYCH URZĄDZEŃ,
PRACĘ W DELEGACJI NA TERENIE 

CAŁEGO KRAJU,
WYNAGRODZENIE 

OD 3.500,00 - 4.500,00 ZŁ. NETTO 
+ PREMIĘ UZNANIOWĄ.

WARUNKI PRACY I PŁACY DO 
OMÓWIENIA.

KONTAKT TELEFONICZNY POD NR 
TEL. 71 301 44 29, 602 489 219 LUB 

E-MAIL biuro@techkan.pl 

 ► Do pracy w hotelu w niepełnym 
wymiarze przyjmę wyjątkowo ener-
giczną panią rencistkę lub emerytkę. 
Do obowiązku pracy utrzymywanie 
czystości i obsługa recepcji. Dzwonić 
w godzinach 18-20 Tel. 693 692 691

DO PRACY NA DACHACH 
ZATRUDNIĘ OSOBY 

Z DOŚWIADCZENIEM 
LUB DO PRZYUCZENIA 

TEL. 602 363 275

 ► Zatrudnię stolarza, pomocnika 
stolarza i lakiernika do lakierowania 
stolarki Tel. 501 796 521

 ► Zatrudnię spawaczy gazowych i 
spawaczy TIG, bardzo dobre zarobki 
Tel. 667 125 004

 ► Zatrudnię mechanika samocho-
dowego, Oława Tel. 602 665 952

 ► Centrum Medyczne Aga-Med 
poszukuje specjalistę do spraw 
sprzedaży. Miejsce pracy; Oława, 
Jelcz-Laskowice. Sieć sklepów zie-
larsko- medycznych. Kontakt drogą  
email:  agamed@onet.pl

MIEJSKI ZAKŁAD ENERGETYKI 
CIEPLNEJ-OŁAWA SP. Z O.O. 

ZATRUDNI PRACOWNIKA 
NA STANOWISKO ELEKTRYK 

(ELEKTRYK AUTOMATYK) 
Z UPRAWNIENIAMI W ZAKRESIE 

EKSPLOATACJI URZĄDZEŃ, 
INSTALACJI I SIECI O NAPIĘCIU 
ZNAMIONOWYM DO 1 KV LUB 

POWYŻEJ.
ŻYCIORYS ORAZ LIST 

MOTYWACYJNY PROSIMY 
PRZESYŁAĆ POCZTĄ 

ELEKTRONICZNĄ NA ADRES: 
magdalena.galczyk@cieploolawa.pl 

LUB SKŁADAĆ OSOBIŚCIE 
W SIEDZIBIE SPÓŁKI W OŁAWIE 

PRZY UL.  NOWY OTOK 1.

KUPNO
 ► Kupię palety, Możliwy transport  

Tel. 661-515-308

 ► Kupię: starocie, szable, bagnety, 
zegarki, odznaki,  Tel. 502-627-675 

 ► Kupię ciągniki i przyczepy oraz 
maszyny rolnicze,  Tel. 53 551 35 07

 ► Kupię ciągniki i przyczepy oraz 
maszyny rolnicze,  Tel. 53 551 35 07

SPRZEDAŻ

 ► Producent rolet wewnętrznych w 
kasecie – 1 zł za cm szer. kasety, Gaj 
Oławski 11,   Tel. 537-509-599

 ► Osobom z pozwoleniem broń 
palną krótką, wiele modeli Tel. 502 
627 675

 ► Sprzedam ziemniaki jadalne Jelli, 
paszowe i do sadzenia Tel. 504 923 
819

 ► Sprzedam owies żółty, słoma 
kostka mała 504-923-819

 ► Sprzedam ziemianki sadzeniaki 
i jadalne Tel. 53 221 65 70

 ► Sprzedaż ziemniaków, jadalne 
i sadzeniaki (vineta i denar). Tel. 518 
828 322

ZDROWIE 
LEKARSKIE

 ► ESPERAL Tel. 603 606 121

 ► SPECJALISTA LARYNGOLOG B. 
BORTNIK przyjmuje w środy  i w piątki 
„Laser Dent”, ul. Wiejska 34/2, rejestra-
cja telefoniczna od 14:30 pod nume-
rem  Tel. 71 313 88 16

 ► STOMATOLOG DR N. MED. KATA-
RZYNA ŁAGOWSKA, EasyDent Dental 
Clinic,  Tel. 71 301 66 66 www.easy-
dent.pl

 ► LEKARZ DENTYSTA ANDŻELIKA 
PŁOŃSKA, EasyDent Dental Clinic, Tel. 
71 301 66 66 www.easydent.pl

 ► LEKARZ DENTYSTA LESZEK BURY, 
EasyDent Dental Clinic,  Tel. 71 301 66 
66 www.easydent.pl

 ► STOMATOLOG DR N. MED. 
AGNIESZKA SZULGAN-MĄDRZAK, 
EasyDent Dental Clinic, Tel. 71 301 66 
66 www.easydent.pl

 ► LEKARZ DENTYSTA JUSTYNA LE-
WANDOWSKA, EasyDent Dental Cli-
nic,  Tel. 71 301 66 66 www.easydent.
pl

 ► LEKARZ DENTYSTA Alicja Grzy-
bowska, EasyDent Dental Clinic, Tel. 
71-301-66-66 www.easydent.pl

UROLOG 
LEK. MED. JACEK JASTRZĘBSKI 

- SPECJALISTA UROLOG. 
PRYWATNA PRAKTYKA 
UROLOGICZNA, USG: 

UL. ŻEROMSKIEGO 12, 
NZOZ NOMED; 

WTOREK OD 16.00 DO 18.00, 
REJESTRACJA TELEFONICZNA 

PN.-PT.8.00-16.00 
TEL. 71 303 43 24

 ► GASTROSKOPIA - Gabinet chirur-
giczny: specjalista - chirurg JACEK 
RUTKIEWICZ, rejestracja, fax,  Tel. 71 
302 86 66

 ► PRYWATNY GABINET LARYN-
GOLOGICZNY, LEK. MED. BOŻENA 
LEŚNIAK, pn - 17.00-18.00, śr 16.30-
17.30 NZOZ Medica, 11 Listopada 14,  
Tel. 601 911 459

 ► LEKARZ WETERYNARII JERZY GI-
GOŁŁA, Oława Janowskiego 4, wizyty 
domowe,  Tel. 604 177 146

CENTRUM MEDYCZNE 
AGA-MED 

W OŁAWIE PRZY 
UL. S. ŻEROMSKIEGO 3 D,

OFERUJE PORADY U LEKARZY 
W PORADNI:

CHIRURGII OGÓLNEJ,
CHIRURGII NACZYNIOWEJ,

ORTOPEDYCZNEJ,
NEUROLOGICZNEJ, 
LECZENIA CHORÓB 
WEWNĘTRZNYCH,

ULTRASONOGRAFICZNEJ (USG) 
I DOPPLEROWSKIEJ (DOPPLER),
LECZENIA CHORÓB TARCZYCY,

DIETETYKA KLINICZNEGO.
PROWADZIMY TERAPIĘ 

W ZAKRESIE NIETRZYMANIA 
MOCZU, JAK RÓWNIEŻ 

TERAPIĘ KOBIET CHCĄCYCH 
PRZYGOTOWAĆ SIĘ DO PORODU, 

W CIĄŻY I PO PORODZIE.
FIZJOTERAPIA: 

ZAPEWNIAMY ZABIEGI Z ZAKRESU 
NAJNOWSZEJ FIZJOTERAPII. 

USTALAMY PROCES LECZENIA I 
REHABILITACJI POD NADZOREM 

LEKARZA REHABILITACJI 
MEDYCZNEJ 
I OSTEOPATY.

PROWADZIMY REHABILITACJĘ 
POCOVIDOWĄ.

ZAJMUJEMY SIĘ RÓWNIEŻ 
WYPOŻYCZANIEM SPRZĘTU 

MEDYCZNEGO.
ZAPRASZAMY DO REJESTRACJI 

POD NUMEREM TELEFONU 
71 313 31 86 

ORAZ 601 092 188 
BĄDŹ POD ADRESEM E-MAIL: 

info@agamedolawa.pl

DERMATOLOG 
DR HAB. NAUK MEDYCZNYCH 

RAFAŁ BIAŁYNICKI - BIRULA 
ADIUNKT KLINIKI DERMATOLOGII 

LECZENIE CHORÓB SKÓRY: 
ŁUSZCZYCY, TRĄDZIKÓW, GRZYBIC, 

ŁYSIENIA, BRODAWEK, ALERGII, 
OCENA ZNAMION 

OŁAWA, UL. SIENKIEWICZA 8 
(NZOZ MEDAN). 

GABINET CZYNNY 
W PONIEDZIAŁKI I CZWARTKI 
W GODZINACH 16.00-19.00.  
KONIECZNA REJESTRACJA 

TELEFONICZNA: 601-990-167   
www.dermatologolawa.pl 

 ► SPECJALISTA ORTOPEDA Pry-
watny Gabinet Lekarski dr n. med. 
LESZEK MORASIEWICZ przyjmuje w 
Oławskim Centrum Rehabilitacyjnym 
Oława, ul. Zaciszna 17, środa godz 16-
18  Tel. 601 702 263

 ► USG serca, Holter EKG, Holter ci-
śnieniowy, konsultacje kardiologiczne 
Katarzyna i Daniel Błaszczyk specjali-
ści kardiolodzy. Gabinet Prywatny ul. 
Sienkiewicza 8, Oława (NZOZ MEDAN)
rejestracja wyłącznie telefoniczna Tel. 
698 808 606

NIERUCHOMOŚCI
SPRZEDAM

CAPRI – NIERUCHOMOŚCI 
LESZEK ŻYTO, 

OŁAWA, UL. ZACISZNA 60/8, 
TEL. 601-990-187 
POŚREDNICTWO 

W SPRZEDAŻY I KUPNIE 
MIESZKAŃ, DOMÓW, DZIAŁEK.

CAŁA OFERTA NA STRONIE 
www.capri-nieruchomosci.gratka.pl 

TEL. 601-990-187

 ► Dom 112 mkw w najwyższej jako-
ści, centrum Jelcza-Laskowic, 440tys 
BN  Tel. 793 020 202

 ► Mieszkanie bezczynszowe Jelcz-
-Laskowice, 90mkw, 359tys BN Tel. 
793 020 202

 ► Mieszkanie 3 pokojowe, rozkłado-
we, cena 260 000 PLN, Jelcz-Laskowi-
ce. Tel. 506 540 120

 ► Mieszkanie 2 pokojowe, wysoki 
parter, 51mkw, 220 000 PLN, rozkła-
dowe, Jelcz-Laskowice Tel. 506 540 
120

 ► Dom 85 mkw, bliźniak, stan dewe-
loperski, cena 285 000PLN,  Miłoszy-
ce. Tel. 506 540 120

 ► Mieszkanie 2 pokojowe, II piętro, 
57 mkw, centrum, 235 000 PLN, Jelcz-
-Laskowice Tel. 506 540 120

 ► Działki budowlane okolice Jelcza-
-Laskowic od 65 000 PLN. Tel. 506 540 
120

SPRZEDAM MIESZKANIE 
3-POKOJOWE, OK 50 M KW., 

OŁAWA, CHROBREGO,  I PIĘTRO, 
270 TYS 

TEL. 668-018-487, 
795-436-696

 ► Mieszkanie Jelcz-Laskowice, ume-
blowane, balkon, po remoncie, 2-pok, 
47m2- cena 265tys.  BN Prosperhome 
506540120

 ► Mieszkanie idealne, wysoki stan-
dard, miejsca postojowe, 80m2, par-
ter, ogródek, Jelcz-Laskowice - cena 
359tys,  BN 506540120

 ► Chwałowice, dom w stanie su-
rowym zamkniętym z instalacjami 
i tynkami, 130m2- 420tys, www.pro-
sperhome.pl  506540120

 ► Jelcz-Laskowice, dom do re-
montu, działka 3800 m2- 355 tys
 www.prosperhome.pl, 506540120

 ► Oława, kawalerka, I piętro, Od-
stępne TBS – 60 tys BN 506540120

 ► Mieszkanie Jelcz-Laskowice, 
2 pokoje, Hirszfelda – 200tys BN 
506540120

 ► Sprzedam kawalerkę 38 m kw., w 
Oławie Tel. 668 390 655

 ► Sprzedam mieszkanie w Oławie 
na os. Sobieskiego 2-pokojowe + trój-
kąt na 1 piętrze o powierzchni 60 m2 
z dużym balkonem oraz piwnicą cena 
280 000 zł. Tel. 698 490 107

 ► Sprzedam mieszkanie 3-pokojo-
we na I piętrze. Os. Sobieskiego.  Te-
lefon 602 754 549 

KUPIĘ

 ► Kupię grunt,   Tel. 692-471-877

 ► Kupię lokal usługowy Tel. 666-
855-484

 ► Kupię każde mieszkanie lub dom 
z dowolnym stanem prawnym. Szyb-
ka wypłata gotówki. Tel. 608 014 450

 ► Kupię działkę na Zwierzyńcu Tel. 
502 627 675

POSIADAM DO WYNAJĘCIA

DO WYNAJĘCIA 
LOKALE O POW. 

15,28 MKW, 23,50 MKW 
I 36,83 MKW 
W BUDYNKU 

BIUROWO-USŁUGOWYM. 
DO DYSPOZYCJI: 

ZAPLECZE SOCJALNE, 
DUŻY PARKING PRZED BUDYNKIEM 

TEL. 691 731 691, 71/303 40 11

 ► Wynajmę nowe w pełni wyposa-
żone jednoosobowe pokoje dla osób 
prywatnych z miejscem parkingo-
wym, Marcinkowice, tel. 535-080-816, 
794-469-150

 ► Wynajmę kawalerkę umeblowaną 
w domku w Oławie,  Tel. 606 480 095

 ► Pokoje 1,2,3,4 osobowe Jelcz-La-
skowice, 350 msc Tel. 601 788 813

 ► Kawalerka Jelcz-Laskowice, 400 
msc Tel. 601 788 813

 ► Wynajmę halę 150 m kw, po re-
moncie, naprzeciw Tesco, na usługi, 
magazyn Tel. 507 804 231

 ► Do wynajęcia DOM szeregowy 
Jelcz-Laskowice, 15 miejsc noclego-
wych- 5800 zł/mc, www.prosperho-
me.pl  506540120

 ► Wynajmę mieszkanie dwupoko-
jowe przy ul. Magazynowej w Oławie, 
tel. po godz. 15.00  Tel. 663 734 460

 ► Pokoje w domu, magazyn z biu-
rem Tel. 662 401 564

 ► Mieszkanie do wynajęcia, ul. 
Sportowa, 2-pojowe, wyposażone,  
Tel. 601 846 747

 ► Mam do wynajęcia lokal użyt-
kowy 38m2, dwa pokoje wszystkie 
media, parking, położony na parterze 
odrębne wejście od ulicy 3 Maja 24.
Cena 1200zl  na m-c plus media. Tel. 
602 775 663

ZAMIENIĘ

 ► Mieszkanie komunalne w Oławie  
na Oławę.  Parter, dwa pokoje- 54m kw. 
Tel. 721 285 885

BIURO NIERUCHOMOŚCI

 ► Biuro Nieruchomości Comfort Ho-
use Kazimiera Grzeszczak – kupno i 
sprzedaż mieszkań, domów, działek i 
lokali. Oława, ul. 1 Maja 6/2,   600-340-
145 www.comforthousenieruchomo-
sci.gratka.pl 

USŁUGI
USŁUGI RÓŻNE

 ► GEODEZJA, klasyfikacja gruntów, 
Marcinkowice, ul. Sokola Tel. 606-929-
582 www.mptgeo.pl 

 ► Projektowanie, certyfikaty ener-
getyczne, kierowanie budowami, 
usługi budowlane PiW BIELECKI Biu-
ro: Marcinkowice, ul. Cicha 13, tel. 
506-196-175, 695-777-444

 ► Usługi elektryczne, automatyka 
do bram,  603-076-223

 ► Geodezja - mapy D/C projekto-
wych, tyczenia, inwentaryzacje, wska-
zania granic, tel.  Tel. 604 957 359

 ► Usługi elektryczne,  Tel. 604-613-
483 

 ► Alarmy i monitoring,  Tel. 604-613-
483

 ► Cyklinowanie, Tel. 697-143-799

 ► Elektryk - instalacje elektryczne 
665 639 401

 ► Klimatyzacja  604-613-483 

 ► Podnośnik koszowy 20M. Tel. 57 
307 30 74

 ► Pity 604-441-548

STUDNIE WIERCONE, 
BADANIA GEOLOGICZNE  

TEL. 604 665 879

 ► Usługi elektryczne Tel. 696 422 
682

BHP
 ► BHP szkolenia, nadzór, doradz-

two, dokumentacja wypadkowa, oce-
na ryzyka, tel./fax 71-313-74-45 Tel. 
603 127 445, www.bhpolawa.pl

STOLARSTWO

 ► Meble Mix Marcin Zanin, kuchen-
ne, szafy, garderoby, łazienkowe oraz 
inne. Fachowe doradztwo, bezpłatne 
pomiary i solidne wykonanie. Jelcz-
-Laskowice, Tel. 609-034-113 Email:  
meblemix@wp.pl

 ► BDB MEBLE- wykonawca mebli, 
na wymiar, na zamówienie, na każdą 
kieszeń, pomiar - projekt - wycena 
- montaż - serwis,  Marcin Ostrow-
ski - Oława – ul. Iwaszkiewicza 48. 
Zapraszamy Tel. 500 108 785, www.
bdbmeble.net,

SCHODY I DRZWI Z DREWNA, 
PROJEKT 

Z WIZUALIZACJĄ GRAFICZNĄ  
605 741 606 

AGD
 ► Zakład naprawy sprzętu AGD. 

Pralki, lodówki, zmywarki, zamrażarki, 
maszyny do szycia i inny sprzęt AGD. 
Oława ul. Grota-Roweckiego 4. Tel. 
502 868 817 71-313-26-73

NAPRAWA I SPRZEDAŻ 
URZĄDZEŃ CHŁODNICZYCH I AGD 

– DOMOWYCH I SKLEPOWYCH 
- OŁAWA, PL. ZAMKOWY 19, 

TEL. 508-267-478, 
71-301-42-71

SERWIS AGD 
TEL.  603-835-219

ELEKTRONIKA RTV
 ► Montaż i serwis anten satelitar-

nych, lwww.satix.net.pl,  Tel. 602 495 
749

 ► Serwis RTV – SAT,  Tel. 602 495 749

 ► Montaż anten i tunerów,  Tel. 604 
613 483

CZYSZCZENIE

 ► Czyszczenie dywanów 665 639 
401

 ► Karcher - profesjonalne czyszcze-
nie dywanów, tapicerki meblowej 
oraz samochodowej,  Tel. 504 163 100

 ► Pranie tapicerki meblowej i sa-
mochodowej, dywanów Atrakcyjne 
ceny, dojazd – www.ecopranie.pl,  Tel. 
692 057 141

 ► Pranie dywanów, kanap.  Tel. 53 
567 93 46

TRANSPORT

TRANSPORT KONTENEROWY, 
PODSTAWIANIE KONTENERÓW 

POD GRUZ, ZŁOM I ŚMIECI  
TEL. 501 278 422

 ► Przeprowadzki - transport Tel. 604 
332 147

 ► Przewóz osób Tel. 604 332 147

 ► Transport HDS,  Tel. 724 768 466

 ► Bus osobowy, 8+1, klimatyzacja.  
Tel. 507 053 028

HYDRAULICZNE

 ► Usługi hydrauliczne, co., wod-kan 
Tel. 503 609 482

 ► Pogotowie hydrauliczne. Junker-
sy, naprawa, wymiana, montaż, ser-
wis, instalatorstwo gazowe i hydrau-
liczne. Tel. 790 421 226
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 ► Instalacje Wodno-Kanalizacyjne, 
Centralnego Ogrzewania oraz Gazo-
we.  Tel. 602 236 330

BUDOWLANE

ETKA-PROJEKT. 
OŁAWA, UL. CHROBREGO 17/3. 

PROJEKTOWANIE I KIEROWANIE 
BUDOWAMI. 

10 000 PROJEKTÓW TYPOWYCH 
DOMÓW DO WYBORU. 

www.etka.pl 
TEL. 603 685 925, 

71 303 28 05 

 ► Malowanie, tapetowanie, panele, 
regipsy, papa termozgrzewalna, Tel. 
698 623 537

 ► Łazienki, płytki podłogowe, prze-
róbki hydrauliczne, klinkier,  Tel. 698 
623 537

 ► Malowanie natryskowe agrega-
tem, malowanie tradycyjne wałkami, 
gładzie, panele, regipsy, 500-254-830 
Tel. 500 254 830

 ► Cyklinowanie bezpyłowe i reno-
wacja schodów,  Tel. 600 170 178

 ► Kostka brukowa HurtBruk.pl,  Tel. 
724 768 466

 ► Elewacje, docieplenia, tynki struk-
turalne natryskowe,  Tel. 697 106 011

 ► Budowa domów, więźby, pokry-
cia dachowe, wylewki, tarasy, schody 
betonowe, odwierty studni,  Tel. 697 
106 011

 ► Usługi budowlane - Kafelkowanie, 
Malowanie, Panele i inne,  Tel. 725 143 
324

 ► Cyklinowanie bezpyłowe, ukła-
danie parkietów i paneli, renowacja 
schodów,  Tel. 507 194 548

 ► Remonty, budowa domów, tynki, 
elewacje, roboty dekarskie, dachy, 
kierownik budowy. Telefon do kon-
taktu; Tel. 602 699 857

 ► Brukarstwo i usługi koparko-łado-
warką Tel. 502 411 884

 ► Remonty mieszkań, łazienek, re-
gipsy, kafle, gładzie, panele, tapeto-
wanie, malowanie: wnętrz, elewacji, 
dachów + mycie Tel. 889 312 688

 ► Dar-Bud usługi brukarskie, usługi 
kopako-ładowarką Tel. 665 289 776

 ► Malowanie, tapetowanie gładź, 
regipsy, kafelki, ogrodzenia Tel. 729 
677 185

 ► Remonty, wykończenia mieszkań 
od A do Z, instalatorstwo Tel. 790 421 
226

 ► PKK SERWIS. Usługi Hydrauliczne. 
Usługi Elektryczne.  Jakub 690459346 
Piotr 722337378 

 ► Tynki gipsowe, maszynowe Tel. 
601 425 978

 ► Zgrzewanie papy, naprawy de-
karskie, kominy, mycie i malowanie 
dachów, wycinka drzew. Tel. 882 087 
150

 ► Malowanie mieszkań, domu, biu-
ra, lokali. Krótki czas realizacji, uczci-
wość i punktualność Tel. 514 539 321

 ► Kompleksowe remonty i wykoń-
czenia domów, mieszkań, lokali w sta-
nie deweloperskim. Oferowane usłu-
gi” - układanie płytek, - nowoczesne 
łazienki - sufity podwieszane, - gła-
dzie, malowanie, panele, - hydraulika, 
elektryka itd Tel. 514 539 321

USŁUGI 
SPAWALNICZO-ŚLUSARSKIE 

- BRAMY, OGRODZENIA, 
FURTKI, BALUSTRADY, SCHODY, 

BARIERY, - OGRODZENIA 
PANELOWE, - MUROWANIE 

SŁUPKÓW I OGRODZEŃ, - OCYNK, 
MALOWANIE PROSZKOWE 

TEL. 794 469 150, 
576-586-690

 ► Prace remontowo-wykończenio-
we, malowanie, gładzie, zabudowy 
g.k. Tel. 884 050 471

UROCZYSTOŚCI
 ► Chłodnia na wesela + stół wiejski 

gratis,  Tel. 604-421-959

VIDEOFILMOWANIE

 ► Videofilmowanie, Tel. 508-295-104

 ► Zgrywanie z kaset VHS na DVD. 
3 Maja 8u/2a.  Tel. 792-502-051

ZESPOŁY
 ► Dj Robi - wesela, integracje, ple-

nery, scena - doświadczenie - ponad 
18 lat, Tel. 507 053 028 www.djrobi.pl 

 ► ZGRANA PARA,  Tel. 692-717-384

 ► For You,  Tel. 604-421-959

TŁUMACZENIA
 ► Tłumacz przysięgły j. niemieckie-

go JAKUB MOŻEJKO, briefy, doku-
menty, Tel. 502-125-909

BIURO TŁUMACZEŃ ETO. 
TŁUMACZENIA 

ZWYKŁE I PRZYSIĘGŁE, 
OŁAWA, UL.BRZESKA 19, 

TEL. 501-621-443, 71-318-10-50

 ► Mgr EWA JÓŹKÓW – tłumacz przy-
sięgły j. niemieckiego. Tłumaczenia 
przysięgłe i zwykłe Tel. 605-292-921 

 ► Vision jobs - tłumaczenia przysię-
głe i zwykłe  wszystkie języki. Oława, 
ul. Magazynowa 3/9,  Tel. 71 758 48 40 
www.visionjobs.com

KOMPUTERY

 ► Pogotowie i serwis komputerowy, 
rozwiążę każdy problem, dojazd do 
klienta, 10-letnie doświadczenie, ta-
nio, szybko, solidnie Tel. 603 715 185

 ► S-Computers komputery, kasy fi-
skalne, serwis, NC+, 3 Maja 8u/2a,  Tel. 
792 502 051

 ► Romicom: komputery, telefony 
komórkowe, E-papierosy, serwis te-
lefonów, drukarek, komputerów. Re-
generacja tuszy i tonerów, ul. B. Chro-
brego 20f  Tel. 503 149 152

RÓŻNE
BIURO RACHUNKOWE INCOME 

- KSIĄŻKI PRZYCHODÓW 
I ROZCHODÓW, 

PEŁNA KSIĘGOWOŚĆ, 
ROZLICZENIA Z ZUS I US, 

OŁAWA, UL. KUTROWSKIEGO 41, 
TEL. 604-071-018,  71-734-57-33 

 ► Kredyty konsolidacyjne gotówko-
we pożyczki pozabankowe biuro Oła-
wa pl. Gimnazjalny 5 B plastry miodu 
obok punktu z dorabianiem kluczy i 
sklepu odzieżowego. Kontakt  Tel. 501 
169 184

ODDAM
 ► Oddam za darmo kartony suche 

i czyste. Możliwość stałego coty-
godniowego odbioru w Oławie i w 
Jelczu-Laskowicach. Do spalenia, 
pakowania. Odbiór własnym środ-
kiem transportu. Informacja pod 
numerami telefonów:  660  618  206, 
535 989 435.

MOTORYZACYJNE
KUPIĘ KAŻDE AUTO DO 5000 ZŁ, 

PŁACIMY NAJWIĘCEJ 
TEL. 504-004-956

 ► Blacharstwo, lakiernictwo i inne. 
Stefan Rolka, Oława, ul. Turkusowa 2 
(Nowy Otok), Tel. 508-287-203 71-
303-80-21

KUPIĘ KAŻDE AUTO. 
NAJLEPSZE CENY W REGIONIE 

TEL. 781-306-420

 ► Autolaweta usługi Tel. 501 955 
042

SKUP SAMOCHODÓW 
DO KASACJI 

- ZA KAŻDY PŁACIMY GOTÓWKĄ, 
TRANSPORT SAMOCHODU 

GRATIS, 
WYSTAWIAMY ZAŚWIADCZENIA 

NIEZBĘDNE DO 
WYREJESTROWANIA 

W WYDZIALE KOMUNIKACJI 
I FIRMIE UBEZPIECZENIOWEJ. 

OŁAWA UL. ZWIERZYNIECKA 11 
TEL. 505-045-414,  509-582-251, 

TEL/FAX 7131-33-024, 

 ► Kupię stary motocykl. Tel. 606 671 
277
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 � Pod tym ha-
słem 2 maja 
odbędzie się 
biegowa impre-
za dla Przemka, 
który walczy 
z rzadką cho-
robą

W ramach tego wydarzenia 
odbędzie się m.in. bieg na 5 
km z pomiarem czasu oraz 
bieg dla dzieci w przebra-
niach na 400 metrów. Nagrody 
otrzymają w biegu dla doro-
słych zawodnicy w kategorii 
open za miejsca 1-3 oraz 
dzieci za miejsca 1-6. Prze-
widziane są także nagrody za 
najlepsze przebrania. Wszy-
scy zawodnicy otrzymają 
pamiątkowe medale. Zebrane 
na imprezie środki zostaną 
przeznaczone na leczenie 
Przemka Standio.

- Mamy 250 miejsc, za-
równo dla dzieci jak i dla 
dorosłych - mówi Mariusz 
Jarosławski ze Stowarzy-
szenia Ludzi Aktywnych 
„Biegnij Oławo”. - Wszyscy 
uczestnicy otrzymają medal. 
Ponadto dzieci za najlepsze 

stroje otrzymają też nagrody. 
Szykujemy je dla sześciu 
najciekawiej przebranych. 
W tym biegu nie będzie po-
miaru czasu, nie zabraknie 
za to dobrej zabawy. Jeśli 
chodzi o dorosłych, to strona 
zmierzymyczas.pl będzie 
prowadziła normalną klasyfi-
kację z podziałem na kobiety 
i mężczyzn. Każdy uczestnik 
otrzyma medal oraz wodę. 
Oczywiście wciąż obserwu-
jemy sytuację pandemiczną. 
Ostatnio normalnie odbył 
się maraton w Dębnie, ale 
oczywiście będziemy starali 
się jak najlepiej dostosować 
do obostrzeń. Dlatego nie 
zdecydowaliśmy jeszcze, jaka 
będzie formuła startu. Być 
może biegacze wystartują 
wspólnie, a być może zrobimy 
to w formie treningowej, jak 
w przypadku tegorocznego 
Zimowego Maratonu na Raty.  
Jednak już teraz otwieramy 
zapisy. Opłata startowa to 
minimum 30 zł, zarówno dla 
dzieci, jak i dla dorosłych. 
Minimum, ponieważ cel jest 
szczytny, więc mamy nadzie-
ję, że niektórzy będą chcieli 
wpłacić więcej! 

                 *
Przemek Standio to dzie-

sięciolatek, który choruje na 
rzadką chorobę zwaną dys-
trofią mięśniową Duchenne`a. 
Choroba charakteryzuje się 
osłabianiem i zanikiem mię-
śni, podobnie jak w SMA, ale 
jest jedna zasadnicza różnica 
- niestety nie ma na nią leku. 
- Czeka nas walka, w zasadzie 
nie o zdrowie naszego dziec-
ka, ale o jego życie - mówią 
rodzice. - Niestety leki, su-
plementy diety, wizyty lekar-
skie i rehabilitacja są bardzo 
kosztowne. Zatem aby móc 
podjąć walkę potrzebne nam 
są fundusze. Zebrana kwota 
zapewni nam na pewien czas 
zaplecze finansowe potrzebne 
na zakup powyższych rzeczy. 
Nie prosimy, my błagamy 
o pomoc. Dla ciebie 5, 10 czy 
20 złotych to niewiele, ale 
gdy połączymy siły da nam 
to kwotę potrzebną na walkę 
z chorobą. Nie bądź obojętny 
- dobro powraca! 

(kt)

Majówka  
dla Przemka

Siatkówka 
Na najwyższym poziomie 

Międzynarodowy turniej 
„Giganci Siatkówki” 
od 24 do 26 września 
będzie się odbywał 
w Centrum Sportu 
i Rekreacji. W ostatni 
weekend poznaliśmy 
siatkarskie rozstrzygnięcia 
w Ekstralidze. Wiemy 
więc, że do Jelcza-
Laskowic przyjedzie mistrz 
Polski - Jastrzębski Węgiel

- Do naszego miasta przy-
jadą kluby z czołówki Eu-
ropy, będą to dwa zespoły 
z naszej rodzimej Ekstraklasy 
- Jastrzębski Węgiel i Skra 

Bełchatów - oraz tureckie 
Fenerbahce i Galatasaray 

Stambuł - mówił burmistrz 
Bogdan Szczęśniak podczas 

konferencji zapowiadają-
cej imprezę. - Przyznaję, że 

wcześniej nie słyszałem o tym 
turnieju, ale po tym, gdy pan 
Wojciech Rozdolski przedsta-
wił mi pomysł, uzyskał moje 
pełne wsparcie. Podpisaliśmy 
porozumienie, które zakłada, 
że turniej odbędzie się w Cen-
trum Sportu i Rekreacji także 
w przyszłym roku. 

- Giganci Siatkówki to 12 
lat historii i występów wielu 
drużyn z całego świata, takich 
jak chociażby tureckie Gala-
tasaray Stambuł czy włoska 
Perugia - opowiadał prezes 
turnieju Wojciech Rozdolski. 
- Ale też z Polski, bo wystę-
powali u nas ZAKSA Kę-
dzierzyn Koźle, czy w ostat-
nich latach Skra Bełchatów 
i Jastrzębski Węgiel. Zawsze 
staramy się utrzymać formułę 
polsko-zagraniczną. W tym 
roku będzie ona polsko-tu-
recka. Turniej ma formułę 
meczów towarzyskich, ale 
zapewniam, że zawsze są to 
spotkania na najwyższym 
poziomie. Siatkarze przyjeż-

dżają do nas tuż przed startem 
ligi, by się ograć i dobrze 
zaprezentować. To ostatnia 
tego typu okazja przed rozpo-
częciem rywalizacji ligowej, 
więc nie ma mowy o graniu 
na pół gwizdka. Przyjeżdżają 
gwiazdy, które są wzorem 
dla młodych ludzi. Uważam, 
że dzieci powinny mieć idoli, 
a my dbamy o to, by ci idole 
brali udział w naszych tur-
niejach.

Transmisję z turnieju za-
pewni Polsat Sport. Do roz-
strzygnięcia wciąż pozostaje 
kwestia tego czy kibice będą 
mogli zasiąść na trybunach. 
Biorąc pod uwagę plany do-
tyczące szczepień, jest spora 
szansa, że już niebawem ob-
ostrzenia zostaną znacznie 
poluzowane. Na konkrety 
musimy jednak jeszcze po-
czekać.

(kt)

Do J-L przyjedzie mistrz!

Krzysztof Konopka, Bogdan Szczęśniak, Wojciech Rozdolski, Marek Szponar i Piotr Piechota uczestniczyli 
kilka tygodni temu w konferencji podczas której potwierdzili organizację imprezy w CSiR

Ka
m

il 
Ty

sa

sport
kontakt: kamil.tysa@gmail.com

Młodzież może 
trenować

„Orzeł” przegrywał, 
ale wygrał

s.27

”
Zbiórkę można znaleźć na portalu zrzutka.pl, na 

hasło: „Przemek Standio - na leczenie i rehabilitację” 
lub przez link bezpośredni: zrzutka.pl/4m89yz

Zapisy na bieg na stronie: 
https://www.zmierzymyczas.pl/1210/bieg-

-dla-przemka.html

s.27
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Futsal 
Ekstraklasa 

To był zacięty 
i emocjonujący pojedynek 
drużyn ze środka tabeli. 
Podopieczni „Chusa” 
Lopeza Garcii trzykrotnie 
przegrywali i za każdym 
razem odrabiali straty. 
Ostatecznie wygrali różnią 
dwóch bramek

Dwutygodniowa przerwa w roz-
grywkach ligowych była bardzo 
udana dla polskiego futsalu.

Kadra narodowa pod wodzą 
trenera Błażeja Korczyńskie-
go awansowała do finałów mi-

strzostw Europy, które odbędą 
się w Holandii na początku 
2022 roku. Decydujący dwu-
mecz z Czechami okazał się 
zwycięski i Polacy mogli świę-
tować ten ogromny sukces.

W tej radosnej atmosferze 
przyszedł czas na zmagania 
krajowe. Drużyna „Orła” grała 
na wyjeździe z zespołem ze 
stolicy województwa kujaw-
sko-pomorskiego. Ciężko 
było wskazać faworyta tej 
rywalizacji. Zapowiadało się 
interesujące widowisko, po-
nieważ obie ekipy dysponują 
podobnym potencjałem spor-
towym.

Jedna z początkowych akcji 
przyniosła miejscowym pro-
wadzenie. Ich kapitan Michał 
Wojciechowski uderzeniem 
„na raty” pokonał Pavlosa 
Wiegelsa. Jelczanie odpowie-
dzieli po dwóch minutach. Do 

remisu doprowadził Ukrainiec 
Mykita Możejko, wykorzystu-
jąc podanie swojego rodaka 
Mykity Morozova. Po chwili 
z dystansu huknął Łotysz Janis 
Pastars, ale Krzysztof Iwanek 
nie dał się zaskoczyć.

W 10 minucie torunianie 
zdobyli drugiego gola. Pra-
wym skrzydłem przedarł się 
Patryk Szczepaniak, dośrod-
kował do niepilnowanego Ma-
teusza Waszaka, a ten umieścił 
piłkę w siatce. W odpowiedzi 
zza pola karnego przymierzył 
Maksym Pautiak, do odbitej 
przez bramkarza piłki dopadł 
Kacper Kędra, jednak trafił 
w poprzeczkę. 

W 17 minucie znów był 
remis. Lewą stroną pociągnął 
Możeiko, przerzucił do Kacpra 
Opatowskiego, a młodzieżo-
wiec „Orła” wpakował futsa-
lówkę do bramki.

Kilkadziesiąt sekund przed 
końcem pierwszej połowy 
podopieczni Łukasza Że-
browskiego trzeci raz cieszyli 
się z prowadzenia. Marcin 
Mrówczyński obsłużył pro-
stopadłym podaniem Marcina 
Spychalskiego, a ten nie dał 
szans Wiegelsowi, popisu-
jąc się efektownym strzałem 
w górny róg.

Po zmianie stron przyjezdni 
mocno zaatakowali, ale nie 
mogli sforsować skomaso-
wanej defensywy torunian. 
Udało im się to dopiero w 26 
minucie, kiedy znów błysnął 
Opatowski. Sprytnie zwiódł 
rywala i mocnym strzałem 
przy słupku pokonał Iwanka.

Goście z Jelcza-Laskowic 
poszli za ciosem. Golkiper 
FC Toruń z najwyższym tru-
dem obronił strzał Możeiki 
z dystansu W 35 minucie ten 

zawodnik ponownie uderzył 
sprzed pola karnego, tor lotu 
futsalówki przeciął Arkadiusz 
Szypczyński. Zaskoczony 
Iwanek był bez szans na sku-
teczną interwencję, wiec było 
4:3 dla „Orła”.

Szkoleniowiec gospodarzy 
zareagował natychmiast. Wy-
cofał bramkarza, zastępując 
go zawodnikiem w polu. Ten 
ryzykowny manewr taktyczny 
nie przyniósł oczekiwanego 
rezultatu.

Trzy minuty przed końcową 
syreną Możejko przejął piłkę 
w środkowej strefie, podcią-
gnął kilka metrów i uderze-
niem „do pustaka” ustalił re-
zultat tego bardzo ciekawego 
meczu.

FC „Reiter” Toruń: Kamil 
Naparło, Mateusz Iwański 
i Krzysztof Iwanek – bram-

karze oraz Michał Wojcie-
chowski, Mateusz Waszak, 
Patryk Szczepaniak, Michał 
Mrówczyński, Remigiusz 
Spychalski, Maksymilian 
Lewandowski, Kacper Ma-
chałowski, Dawid Bocian 
i Łukasz Żebrowski.

KS „Acana Orzeł Futsal” 
J-L: Kacper Kędra, Mykita 
Możeiko, Janis Pastars, Filip 
Turkowyd, Mykoła Moro-
zov, Maksym Pautiak, Kacper 
Opatowski, Arkadiusz Szyp-
czyński, Damian Makowski 
i Jakub Kąkol.

Bramki: 1. Wojciechowski 
(w 1 min.), Waszak (10), Spy-
chalski (20) – dla gospodarzy, 
a dla gości Mozheiko (3 i 38) 
i Opatowski (17 i 26) - po dwie 
oraz Szypczyński (35).

Tomasz NeumaNN
 sport@gazeta.olawa.pl

FC „Reiter” Toruń - KS „Acana Orzeł Futsal” J-L 3:5

Udany pościg jelczan

Drużyna „Orła” J-L odniosła ważne zwycięstwo w Toruniu
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Powiat 
Różne dyscypliny 

Rząd zaktualizował 
pandemiczne obostrzenia. 
Te obecne dopuszczają 
treningi dzieci i młodzieży

- Od 19 kwietnia możliwe 
będzie uczestnictwo dzieci 

i młodzieży we współzawod-
nictwie sportowym prowa-
dzonym przez odpowiedni 
polski związek sportowy - 
powiedział premier Mateusz 
Morawiecki na konferencji 
prasowej. - Możliwe będzie 
również uprawianie sportu 
w obiektach sportowych na 
świeżym powietrzu – przy 
zachowaniu limitu do 25 osób, 
zarówno dzieci i młodzie-
ży, jak i dorosłych. Nato-

miast działalność pozostałych 
obiektów sportowych, takich 
jak hale, kryte boiska itd. na-
dal jest ograniczona wyłącznie 
do sportu zawodowego (tak 
jak dotychczas). Wszelkie 
wydarzenia mogą się odby-
wać bez udziału publiczności. 
Zamknięte pozostają m.in. si-
łownie, kluby fitness, baseny, 
sauny i solaria. Wyjątki od 
zasad określa rozporządzenie.

(kt)

Dzieci mogą trenować

Petanque 
Można korzystać 

Bulodrom w Oławie od 
poniedziałku 19 kwietnia 
znów został dopuszczony 
do użytku

- Nowe regulacje rządu 
dotyczące pandemii koro-
nawirusa umożliwiają udo-
stępnienie obiektów sporto-
wych, znajdujących się na 
otwartym powietrzu osobom 
amatorsko uprawiającym 
aktywność fizyczną - mówią 
zawodnicy klubu KS Peta-
nque Oława. - Obowiązuje 

jednak limit wynoszący 25 
osób. 

                 * 
Już w maju wystartuje III 

liga Petanque. Oławski klub 
jest jednym z zespołów, które 
potwierdziły swój start w roz-
grywkach.

(kt)

Bulodrom już czynny

Bulodrom zlokalizowany jest przy ul. Rybackiej
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Wyniki XXiX kolejki, rozgryWanej 17 i 18 kWietnia

FC ReiteR toRuń - KS „ACAnA-oRzeł FutSAl”    3:5
AZS UŚ KATOwiCe - „Red deviLS” ChOjniCe     5:2
GSF GLiwiCe - „ReKORd” BieLSKO-BiAłA     1:14
„PiAST FUTSAL” GLiwiCe - „FiT-MORninG GRedAR FUTSAL” BRZeG    5:0
„dReMAn” OPOLe-KOMPRAChCiCe     3:4
KS „COnSTRACT” LUBAwA - „Gi MALePSZy FUTSAL” LeSZnO    3:2
AZS Uw „dARKOMP” wiLAnów - „GATTA-ACTive” ZdUńSKA wOLA - wALKOweR  5:0

tabela po XXiX kolejce
1. ReKORd B-B   75   198:50
2. PiAST FUTSAL GLiwiCe   62   111:43
3. KS COnSTRACT LUBAwA   61   121:46
4. CLeARex ChORZów   50   105:67
5. KS ACAnA-oRzeł FutSAl J-l   46   73:66
6. Red dRAGOnS Pniewy   43   89:72
7. Gi MALePSZy FUTSAL LeSZnO   41   95:80
8. FC ReiTeR TORUń   39   62:81
9. LSSS TeAM LęBORK   36   76:94
10. SłOneCZny STOK BiAłySTOK   32   67:106
11. Red deviLS ChOjniCe   31   77:110
12. dReMAn OPOLe-KOMPRAChCiCe   28   59:90
13. AZS Uw dARKOMP wiLAnów   26   68:86
14. FiT-MORninG GRedAR FUTSAL BRZeG   24   69:100
15. AZS UŚ KATOwiCe   18   68:104
16. GSF GLiwiCe   10   61:146
17. GATTA-ACTive ZdUńSKA wOLA   27   57:115 

                                                 ***
W czwartek 22 kwietnia KS „Acana Orzeł Futsal” Jelcz-

-Laskowice rozegra zaległe spotkanie z XXVI kolejki, 
z „Dremanem” Opole-Komprachcice. Ten mecz odbędzie 
się w jelczańskiej hali Centrum Sportu i Rekreacji - począ-
tek zaplanowano na godz. 19. Natomiast w weekend 24-25 
kwietnia „Orzeł” będzie pauzował.

(tN)

„Statscore” Futsal 
Ekstraklasa
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